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دعوت استاندار هرمزگان برای مشارکت 
گسترده در جشنواره کتابخوانی رضوی 

گروه خبر // فرشــیدی با بیان اینکه مدافعان سلامت همچون رزمندگان دفاع مقدس در سنگر 
بیمارستان ها در حال مبارزه با ویروس کروناهستند، اظهار کرد: بسیج و سپاه با اجرای طرح شهید 
سلیمانی؛ کمک بسیار خوبی در زمینه غربالگری، بیماریابی یا مراقبت و نظارت بر امر مهم قرنطینه 

به دانشگاه علوم پزشکی استان کردند.
 حسین فرشیدی، رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با بیان اینکه تلاش و کوشش مدافعان سلامت برای 

کنترل و ریشه کنی ویروس کرونا به نوعی دفاع مقدس محسوب می شود، اظهار کرد: به لحاظ ارزش کاری 
هیچ گونه تفاوتی با رشادت های رزمندگان در هشت سال دفاع مقدس ندارد؛ چراکه مدافعان سلامت همچون 
رزمندگان، جان خود را در کف اخلاص گذاشــته و وارد بیمارستان می شوند، محیطی که آلوده است و مملو 
از بیماران کرونایی از همین رو، مدافعان سلامتی که جان خود را در حین خدمت به بیماران کرونایی از دست 

می دهند را شهید سلامت می نامیم.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

  برخورد عبرت آموز 
با عاملان شهادت 

مأمور انتظامی  بندرعباس  

آغاز طرح سنجش 
کودکان پیش دبستانی 

در هرمزگان 
2
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گروه خبر // مدیــرکل امور مالیاتی هرمزگان 
گفت : مودیان مالیاتی با اجرای قانون پایانه های 
 فروشگاهی و سامانه مودیان، از مزایای متعددی 

بهره مند می شوند.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، شــاکررضا 
 مریــدی با بیان این مطلب گفت: براســاس قانون 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه مودیان، فعالان 
اقتصادی در ســامانه مودیان ثبت نام کرده و هنگام 
 فــروش کالا یا ارائــه خدمات از انــواع مختلف 
پایانه های فروشــگاهی اســتفاده می کنند که این 
امر، موجب افزایش شــفافیت اقتصادی و عدالت 
اجتماعی می شــود.وی افزود: پایانه فروشگاهی 
شــامل رایانه، دســتگاه کارتخوان بانکی، درگاه 
پرداخت الکترونیکی یا هر وسیله دیگری است که 

امکان اتصال به شــبکه های الکترونیکی پرداخت 
رســمی کشور و ســامانه مودیان را داشته باشد و 
از قابلیــت صدور صورتحســاب الکترونیکی هم 
برخوردار باشــد. مریدی اظهار داشت:  تجهیزات 
نرم افزاری و ســخت افزاری مثل صندوق فروش، 
ترازوی دیجیتال، نرم افزارهای فروش، نرم افزارهای 
کاربردی روی گوشی های هوشمند و سامانه های 
فروش یکپارچه، به شرطی که استانداردهای اعلام 
شده توســط مرکز تنظیم مقررات ســازمان امور 
مالیاتی کشور را داشته باشــند، پایانه فروشگاهی 
 محســوب می شــوند.وی  تصریح کــرد: قانون 
پایانه های فروشــگاهی و ســامانه مودیان، برای 
مودیانی که در این ســامانه ثبت نــام کنند، مزایا، 
تسهیلات و جوایز مالیاتی در نظر گرفته که مودیان 

محترم لازم است برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت 
مرکز تنظیم مقررات پایانه فروشگاهی و سامانه مودیان 
مالیاتی به نشانی rcp.tax.gov.ir مراجعه نمایند.
مدیرکل امــور مالیاتی هرمزگان در خصوص مزایای 
این قانون گفت: براســاس این قانون، اصل بر صحت 
اطلاعات مودیان است مگر آنکه خلاف آن ثابت شود. 
 همچنین ماموران مالیاتی جز در مواردی که تخلفی 
صورت گرفته باشد، حق ندارند به محل فعالیت این 
مودیان مراجعه کنند. مریــدی  گفت : علاوه بر این، 
مودیانی که در ســامانه مذکور ثبت نــام و از پایانه 
فروشــگاهی اســتفاده می کنند، نیازی به پرکردن 
اظهارنامــه مالیات بــر ارزش افــزوده و همچنین 
ارائه فهرســت معاملات فصلی ندارنــد و اظهارنامه 
عملکرد این گــروه از مودیان در صــورت انطباق 

بــا پایگاه اطلاعــات مالیاتی، بدون رســیدگی 
 پذیرفتــه می شــود.مریدی در خصوص جرایم 
پیش بینی شــده در صورت عدم انجام تکالیف 
 قانونی نیز گفت: از جمله جرایم پیش بینی شده 
مــی توان به اعمــال جرایم نقــدی، محرومیت 
 از اعمال معافیــت های مالیاتــی، نرخ صفر و 
مشــوق های قانون مالیات های مستقیم و ابطال 
 مجوز فعالیت واحد متخلف و مســدود شــدن 
درگاه ها و پایانه هــای پرداخت واحد متخلف 

اشاره کرد.

ادامه از تیتر یک //
  رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد: 
آن زمان که رهبر معظم انقلاب بر ورود واکسن مورد 
اطمینان تاکید فراوان داشتند برخی مردم متوجه علت 
این تاکیدات مکرر معظم له نبودند؛ اما با برملاشــدن 
واکسن های آلوده، همه متوجه هوشمندی حکیمانه 
رهبر معظم شده اند و تاکیدات ایشان بی علت نبوده 
است.فرشیدی مطرح کرد: علیرغم اینکه این بحران 
 یکــی از طولانی ترین بحران های دنیا محســوب 
می شود تمام کادر بهداشت و درمان اعم از پزشک، 
پرســتار و همکاران بهداشتی خســتگی ناپذیرند و 
تلاش و فعالیت شــان شــبانه روزی و بدون وقفه 
 است تا بتوانیم سلامتی مردم را حفظ کنیم و از ایجاد 
پیک های بعدی جلوگیری بعمل آوریم.وی با اشاره 
به اینکــه در دو پیک اخیر که هرمزگان با آن درگیر 
بود و پیک دوم طولانی تر شد پزشکان و پرستاران 
سنگ تمام گذاشتند، افزود: کادر درمان از جان و دل 
خدمت و ایثارگــری کردند جهاد اینان هیچ فرقی با 

جهاد رزمندگان در هشت ســال دفاع مقدس ندارد 
چراکه جنگ تحمیلــی، یک نوع جنگ بود و کرونا 
نیز در نوع خود جنگ نا برابر بیولوژیک اســت که 
در این جنگ، دشمن را نمی بینیم و نمی شناسیم اما 
در معرض تهاجم دشــمن قرار داریم. در این جنگ 
نابرابر بیولوژیک، ســربازان خط مقدم آن، پزشکان 
و پرســتاران و کادر حوزه ســلامت هستند.رییس 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با اشاره به کمک های 
نیروهای نظامی و جهادی از جمله ســپاه و ارتش به 
دانشگاه علوم پزشکی اظهار کرد: ارتش بیمارستان 
خود را در اختیار دانشــگاه علوم پزشکی قرار داد 
و توانستیم تا ۱۲۰ تخت بیمارستانی افزایش دهیم؛ 
سپاه نیز دو بیمارستان صحرایی برپا کرد که در این دو 
مکان، بیمارانی که نیاز به بستری نداشتند به صورت 
سرپایی درمان شدند. این اقدام سپاه کمک شایانی به 
کاهش آمار مراجعان به بیمارستان ها کرد و توانستیم 
به بیماران بستری خدمات بهتر و بیشتری ارائه دهیم.

فرشــیدی با تاکید بر اینکه بســیج و سپاه با اجرای 

طرح شهید ســلیمانی؛ کمک بسیار خوبی در زمینه 
غربالگری، بیماریابی یا مراقبت و نظارت بر امر مهم 
قرنطینه به دانشگاه علوم پزشکی استان کردند، مطرح 
کرد: این طرح بسیار تاثیرگذار بود. به موجب اجرای 
این طرح، پایش و نظارت و همچنین کمک به افرادی 
که در قرنطینه بودند به خوبی صورت گرفت. این طرح 
همچنین در زمینه واکسیناسیون نیز بسیار اثرگذار بود 
و با ورود بســیج و سپاه به امر واکسیناسیون؛ کمک 
خوبی به تسریع در روند آن صورت گرفت.وی عنوان 
کرد:  طی هفته اخیر شاهد کاهش بسیار چشمگیر در 
زمینه ابتلا و فوتی های ناشی از بیماری کرونا بودیم که 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی، اعمال تعطیلی ها 
و قرنطینه اجباری و خانگی، واکسیناسیون افراد و از 
همه مهمتر غربالگری های به موقع، نقش بسیار مهمی 
در کاهش آمار مبتلایان و فوتی ها داشت.به گزارش 
هرمز؛ رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خاطر 
نشــان کرد: آموزش و اطلاع رسانی به مردم هم در 
کاهش روند مبتلایان و فوتی ها تاثیر فراوانی داشت. 
علیرغم اینکه استان هرمزگان جزء استان هایی بود که 
آمار بستری ها بسیار بالا بود اما درصد مرگ و میر 
پایین بود. علت آن مراجعه به موقع مردم بود که ثمره 

آموزش و اطلاع رسانی به آنان بود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد 

 کاهش مرگ و میر در استان با اجرای طرح شهید سلیمانی 
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عدم استقبال بخش خصوصی از ساخت 
داروی حیوانات در هرمزگان 

ادامه در همین صفحه

کمبود و گران  فروشی 
سیلندرهای گاز 

انالله و اناالیه راجعون
خانواده محترم نیک سرشت

 با نهایت تاثر و تالم درگذشــت شــادروان هوشــنگ نیک سرشت عضو محترم 
اتاق بازرگانی هرمزگان و عضو ســابق هیات نمایندگان اتاق بازرگانی هرمزگان در 
دوره پنجم را خدمت خانواده محترم ایشان و اعضای محترم اتاق بازرگانی هرمزگان 
تسلیت عرض نموده و از درگاه حضرت حق برای  آن عزیز سفر کرده علو درجات و 

رحمت واسعه و برای بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد .

   اتاق بازرگانی ، صنایع 
معادن  و کشاورزی هرمزگان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد 

 کاهش مرگ و میر 
در استان با اجرای طرح شهید سلیمانی 

آموزش و اطلاع رسانی به مردم در کاهش روند مبتلایان و فوتی ها تاثیر فراوانی داشت
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مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان  اعلام کرد 

  بهره مندی مودیان از مزایای متعدد قانون پایانه های فروشگاهی

  خرید و فرش برد گوشی ریجستر
و بدون ریجستر  قطعات روکاری اصلی
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برنامه ریزی  
برای کاهش آسیب های 

حرکت جمعیت
 به سمت سالمندی 

صفحه 2 را بخوانید

 گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: همزمان با هفته دفاع 
مقدس حوزه مقاومت بسیج ادارات و کارخانجات سپاه ناحیه 

بندرعباس افتتاح شد.
   عزیزالله کناری در مراســم افتتاح حوزه مقاومت بسیج ادارات و 
کارخانجات بندرعباس ضمن تبریک هفته دفاع مقدس با اشاره به 
ارزش و جایگاه بسیج در پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی اظهار داشت: 
 وظیفه ای که ما در این رابطه داریم این اســت که بیشتر موضوع ت

شــکل ها را در بســیج گســترده تر، عمیق تر و کامل تر کنیم.وی 
ولایتمداری را در رأس تفکر بسیجی دانست و افزود: یک بسیجی 
باید ولایتمداری نمونه باشد، یعنی پیرو و مخلص ولایت فقیه باشد.

کناری در پایان تصریح کرد: من افتخار می کنم که در خدمت عزیزان 
بسیجی هستم و امروز با همت همین عزیزان شاهد افتتاح حوزه بسیج 
ادارات و کارخانجات شهرستان هستیم، امیدوارم این حوزه منبع خیر 
و برکت باشد و بتوانیم با فعالیت های مختلف فرهنگی، آموزشی و 
اجتماعی روحیه جهادگری و تلاش و شهادت را بین کارکنان ادارات 

و کارگران ارتقا دهیم.
*  ماموریت مهم بسیج، جذب حداکثری است

  در ادامه ســرهنگ پاسدار حمید مانگاری فرمانده ناحیه مقاومت 
بســیج بندرعباس با تأکید بر اینکه ما هرچه داریم به برکت خون 
شــهدا است اظهار داشت: ان شاءالله خدا به ما توفیق دهید تا سرباز 

خوبی برای این نظام الهی و سراسر نور با رهبری داعیانه حضرت آقا 
باشیم.فرمانده ناحیه مقاومت بسیج بندرعباس با بیان اینکه مأموریت 
مهم بســیج، جذب حداکثری است تصریح کرد: آن چیزی که بعد از 
جذب بایستی دنبال شود، کادرسازی برای نظامی است که قرار است 
ان شــاالله به نظام و حکومت جهانی حضرت بقیة الله الاعظم )عج( 

منتهی شود.
  بــه گزارش مهر ؛ ماندگاری ادامــه داد: اگر ما روی جذب تأکید 
داریم این است که با افزایش روحیه ایثار و جهاد در کارکنان دولت 
و کارگران موجب ارتقای بهره وری و رضایتمندی مردم از خدمات 

باشیم.

افتتاح حوزه مقاومت بسیج ادارات و کارخانجات بندرعباس



معاون استاندار هرمزگان عنوان کرد  
برنامه ریزی  برای کاهش آسیب های حرکت جمعیت 

به سمت سالمندی 
  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان با اشاره به 
حرکت جمعیت به سمت ســالمندی، گفت: آمارها از حرکت جمعیت 
به ســمت ســالمندی حکایت دارد که این امر هشدار و زنگ خطری 
برای برنامه ریزی مناســب در کشور اســت. علی رئوفی در نشست 
 شورای  سالمندان هرمزگان افزود: ضروری است با برنامه ریزی مناسب 
آسیب های حرکت جمعیت به سمت ســالمندی به حداقل برسد.وی 
 بیان داشت: سالمندان در دین مبین اسلام و از نگاه پیامبر و ائمه اطهار 
علیهم السلام از عزت و احترام خاصی برخودار هستند. و در این راستا 
سند ملی سالمندان متناسب با نگاه دین مبین اسلام به این قشر  عملیاتی 
شد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان اظهارداشت: 
ســازمان بهزیستی به تنهایی از پس هزینه های نگهداری سالمندان بر 
 نمی آید و ضروری است ســایر نهادها، سمن ها و مردم به کمک این 
نهاد حمایتی برای تکریم شایسته سالمندان جامعه بیایند.رئوفی گفت: 
اقدام ها و ابتکارات خلاقانه در ایجاد فضای با نشــاط در مکان های 
نگهداری ســالمندان نظیر بردن کودکان به این محل ها حرکتی مناسب 
اســت که با فروکش کرونا باید اســتمرار یابد.به گــزارش ایرنا، وی 
یادآورشد : پدیده سالمندی آسیب نیست بلکه یک فرصت است برای 
 بهره گیری از تجربه ارزشمند ســالمندان در حوزه های مختلف برای 

نسل های بعدی به ویژه دانش آموزان می باشد.

آغاز طرح سنجش کودکان پیش دبستانی در هرمزگان 
  گروه خبر // سنجش کودکان پیش دبستانی در هرمزگان آغاز شد. 
شهباز بارانی، رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی هرمزگان پیش بینی 
کرد امسال حدود ۱۵ هزار نوآموز پیش دبستانی در استان در طرح سنجش 
شرکت کنند.بارانی افزود: برای تسهیل در سنجش و رعایت دستورالعمل های 
 بهداشــتی، ســامانه نوبت گیری راه اندازی و نوآموزان از طریق مدرسه 
نوبت گیری می شوند.متولدان نیمه دوم سال ۹۴ و نیمه اول سال ۹۵ می توانند 
در طرح سنجش شرکت کنند.او گفت: بر اساس دستورالعمل های بهداشتی 
برای جلوگیری از شلوغی روزانه به طور متوسط ۲۰ کودک در هر پایگاه 
سنجش می شود در صورتی که سال گذشته روزانه ۴۰ دانش آموز سنجش 
می شد.رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی هرمزگان گفت:ماسک و 
دستکش در پایگاه ها در نظر گرفته شده است و پس از سنجش هر کودک، 
کلاس ضدعفونی می شود.بارانی از والدین خواست در ساعت مشخص 
شــده فقط یک نفر همراه نو آموز به پایگاه های سنجش مراجعه کرده و 
حتماً از ماسک و دستکش استفاده کنند.او گفت: امسال ۳۳ پایگاه ثابت، 
سیار و تخصصی برای سنجش کودکان در استان در نظر گرفته شده است.
 رئیس اداره آموزش و پرورش اســتثنایی هرمزگان افزود: برای سنجش 
نو آموزان همراه داشتن کارت واکسن، اصل شناسنامه پدر و مادر و معرفی 
نامه مدرسه ضروری است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان  ؛ بارانی با 
اشاره به سنجش کودکان پیش دبستانی تا آخر مهر ادامه داردگفت:هزینه 
ســنجش نو آموزان امسال ۵۰ هزار تومان است که فقط با کارت بانکی 

قابل پرداخت است.

 صدور گواهی مبنی بر استاندارد بودن پساب ورودی 
به ساحل بندرعباس تکذیب شد

  گروه خبر // مدیرکل حفاظت محیط زیست هرمزگان صدور گواهی 
و یا هر اظهار kzvd دیگری مبنی بر استاندارد بودن پساب ورودی به 
ساحل بندرعباس را تکذیب کرد. حبیب مسیحی تازیانی افزود: پایش 
مداوم پساب خروجی تصفیه خانه بندرعباس ادامه دارد و هنوز میزان 
آلایندگی آن به حد اســتاندارد نرسیده است.وی تصریح کرد: به هیچ 
عنوان نمی توان ادعا کرد: پســاب فاضلابی کــه هم اکنون به دریا در 
سواحل بندرعباس وارد می شود محیط زیست دریایی را تهدید نکرده 
و آلاینده خلیج فارس نیست.مســیحی تازیانی در عین حال یادآور 
شد: البته تلاش های خوبی برای کاهش میزان آلایندگی پساب انجام 
شده اما ادعای رسیدن این آلایندگی به حد استاندارد و انتساب آن به 
 گواهی اداره کل حفاظت محیط زیست درست نیست.مدیرکل حفاظت 
محیط زیســت هرمزگان متذکر شــد: کاهش آلایندگــی نیز زمانی 
ارزشــمند اســت که این فرآیند تثبیت شــده و پایدار باشد و کاهش 
آلایندگی مقطعی و همراه با نوســان نباشد.مدیرعامل شرکت تامین و 
توسعه زیر ســاخت خلیج فارس که ماموریت ساماندهی و تصفیه و 
انتقال پساب فاضلاب بندرعباس به صنایع غرب بندرعباس را بر عهده 
دارد اعلام کرد: »پس از یک دوره ۱۰ ســاله کیفیت پساب خروجی 
تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس به حد استاندارد رسید.«به گزارش ایرنا 
 ؛ شهروز شجاعی که گفته های وی واکنش و تکذیب مدیرکل حفاظت 
محیط زیست اســتان را در پی داشت مدعی شد:« به گواهی گزارش 
سازمان محیط زیست پساب فعلی با رسیدن به کیفیت استاندارد دیگر 
چرخه زیست محیطی)اکو سیستم( ساحل و دریا را چون گذشته مورد 

تهدید قرار نمی دهد.«

معاون  توسعه مدیریت و منابع انسانی 
سازمان صنعت ، معدن وتجارت هرمزگان  :

امکان ورود متمرکز و یکپارچه 
در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت فراهم شد

  گروه خبر // معاون  توســعه مدیریت و منابع انســانی ســازمان 
صنعت،معدن وتجارت هرمزگان گفت: امکان ورود متمرکز و یکپارچه در 
سامانه تدارک الکترونیکی دولت برای تمام کاربران محترم بخش دولتی 
و خصوصی فراهم شده است.به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیامک نیکان 
گفت:  مرکز توســعه تجارت الکترونیکی در اطلاعیه ای از فراهم شدن 
امکان ورود متمرکز و یکپارچه در سامانه تدارک الکترونیکی دولت خبر 
داد.نیکان افزود : بر اساس این اطلاعیه ای که این مرکز صادر کرده است، 
پیش از این زیر ســامانه های معاملات مختلف از سال ۸۹ و به تدریج 
ایجاد شــده بودند و ثبت نام و ورود کاربران به صورت غیر متمرکز و 
توزیع شده در زیر سامانه ها انجام می شد.وی اظهار داشت به دلیل متمرکز 
نبودن این سامانه ها، مرکز توسعه تجارت الکترونیکی در سال های اخیر، 
به بازمعماری سامانه در راستای یکپارچه سازی زیرسامانه ها اقدام کرده 
است.وی در پایان گفت: با این اقدامات، کاربران صرفا با یک نام کاربری 

و رمز عبور به تمام زیرسامانه ها دسترسی دارند.

اختصاص ۳۰ دستگاه اتوبوس 
برای بازگشت زائران کربلا به هرمزگان

  گروه خبــر// معاون حمل و نقــل اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جــاده ای هرمزگان به بیان جزئیات خدمات دهی به زائران کربلا 
پرداخت. کوروش جهانبخش در جمع خبرنگاران، افزود: ۳۰ دستگاه 
اتوبوس با کمک راهداری هرمزگان برای بازگشــت زائران کربلا به 
اســتان در مرز شلمچه مستقر شده اند.وی اضافه کرد: بر اساس پیش 
بینی ها، نزدیک به ۱۰۰۰ زائر هرمزگانی هنگام بازگشت از کربلا در 
مرز شلمچه در استان خوزستان به خدمات حمل و نقل برای انتقال به 
هرمزگان نیازمندند.به گزارش ایسنا، همچنین ۲۹۰ هرمزگانی از طریق 
دو پرواز نیز سوم و چهارم مهرماه از بندرعباس به صورت مستقیم عازم 

نجف اشرف شده بودند.
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سرمقاله

  متاسفانه همچنان سناریوی کمبود و گران فروشی سیلندرهای 
گاز در مناطق مختلف اســتان وجود دارد و گویا مسئولان استان 
ســالها ناتوان از رفع این مشکل هستند ویا هم نمی خواهند این 
دغدغه مردم پایان یابد. این کمبودها نه تنها به شهرستان های استان 
از جمله بشاگرد اختصاص دارد که مردم مجبورند دهها کیلومتر جاده 
های غیراستاندارد و گاهی خاکی و سنگلاخ را بپیمایند وبه مرکز 
توزیع سیلندر گاز بروند و دست خالی برگردند و  بعد هم فرماندار 
این شهرستان عنوان کند که اگر سهمیه کامل گاز را به خود شهرستان 
 بدهند، مشکل برطرف می شود که مشخص نیست چرا این اتفاق
نمی افتد وبشاگردی ها همواره مشکل دارند و هیچکس هم خود 
را در این حوزه پاســخگو نمی داند که البته این مشکل در مرکز 
 اســتان هم به گونه دیگری وجود دارد. از یک طرف کمبود تعداد 
جایگاه های رسمی توزیع سیلندرگاز و نداشتن سیلندر در بیشتر 
ســاعات و تمام شدن سریع ســیلندر در جایگاه ها و از طرفی 
 دیگر وجود ده ها جایگاه فروش سیلندر در خانه ها و کوچه ها و 
 خیابان ها که ســیلندر گاز را بســیار گران تر از نرخ مصوب هم 
می فروشند و مشخص نیست چرا شرکت های توزیع، سیلندر این 
اماکن را تامین می کنند؟ گرچه این شــرکت ها مدعی هستند که 
آنها ســیلندر را به خانه ها نمی دهند و اینکه برخی خودروهای 
عرضه ســیلندر بجای بردن ســیلندر در جایگاه های رسمی و 
به مشــترکین و....، چرا در خانه هــا تخلیه می کنند و آنها گاهی 
سیلندر گاز را با دو تا سه برابر قیمت در بازارسیاه کمبود سیلندر 
هم می فروشــند. اگر ســیلندرها در خانه ها برای فروش تخلیه 
 نشود، مردم در جایگاه ها با کمبود سیلندر مواجه نمی شوند. چرا 
اشــتراک پذیری سیلندر تقویت نمی شــود؟ از آن طرف برخی 
خودروها هم از این سیلندرهای خانگی در مخزنی که خودشان در 
خودروی شان تعبیه کرده اند، تخلیه می کنند که خطرناک است و 
سال گذشته یک خودرو در جایگاه توزیع سیلندر در پشت زندان 
بندرعباس حین تخلیه سیلندر در مخزنش ، آتش گرفت. در این 
بخش هم نیاز به راه اندازی جایگاه ال پی جی مانند سی ان جی در 
بندرعباس و استان وجود دارد. مشکل دیگر هم این است که همواره 
بیشــتر جایگاه های عرضه سیلندر گاز، قیمت مصوب را رعایت 
نمی کنند و بارها به مدیران شرکت های توزیع سیلندر و سازمان 
 صمــت و.... این موضوع منعکس شــده و گزارش های مختلف 
رسانه ای نیز منتشر شده است و متاسفانه همچنان این روند ادامه 
دارد وبرخی از فروشــندگان ســیلندر در این جایگاه ها با لحنی 
طلبکارانه هم می گویند ما همین قیمتی که می خواهیم، می فروشیم 
 و به هر کسی هم می خواهید، بگویید و اگر با قیمت مصوب سیلندر 
می خواهید که بروید شرکت های توزیع سیلندر و بگیرید. دو هفته 
قبل سیلندر افزایش قیمت داشــت و به ۱67 هزار ریال رسید و 
 علی رغم اینکه جایگاه های توزیع ســیلندر کارتخوان هم دارند، 
دستگاه های نظارتی بروند وببینند چند درصد از فروشندگان سیلندر 
در جایگاه های رسمی، این قیمت را رعایت می کنند؟ تا کی مردم 

بایستی تاوان ضعف مدیریت ها و نظارت ها را بدهند؟
    علی زارعی

کمبود و گران فروشی سیلندرهای گاز 

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

 برخورد عبرت آموز با عاملان شهادت مأمور انتظامی  بندرعباس  

گروه خبر //  رئیس کل دادگســتری 
اســتان هرمزگان تأکید کرد: دستگاه 
قاطعیت  و  با جدیت  اســتان  قضایی 
با عاملان و مسببان شــهادت مأمور 
 انتظامــی بندرعبــاس، برخــوردی 

عبرت آموز خواهد کرد.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛رئیس کل 
دادگســتری اســتان هرمزگان تأکید کرد: 
دستگاه قضایی استان با جدیت و قاطعیت 
با عاملان و مسببان شهادت مأمور انتظامی 
بندرعباس، برخوردی عبرت آموز خواهد 
کــرد. علی صالحــی در پیامی خطاب به 
خانواده شــهید  مدافع نظم و امنیت؛ استوار 
یکم »مجتبی سالار نســب« آورده است: 
شهادت مظلومانه افســر فداکار و شجاع 
فرماندهی انتظامی شهرســتان بندرعباس، 
شــهید  مدافع نظم و امنیت؛ اســتوار یکم 
»مجتبی سالار نســب« که در حین انجام 

مأموریت به فیض شــهادت نائل شدند را 
به محضــر مقدس حضرت بقیة الّله الاعظم 
»ارواحنا له الفداه«، نایب برحق ایشــان؛ 
فرمانــده معظم کل قوا حضــرت آیت الّله 
العظمی الامام خامنــه ای »مدظله العالی«، 
فرمانده محترم انتظامی اســتان هرمزگان 
و همرزمان این شــهید گرانقــدر و آحاد 
ملت مؤمن و متدین ایران اسلامی به ویژه 
خانــواده معزز و مکرم ایشــان، تبریک و 
تسلیت عرض می نمایم و اعلام می دارم که 
دستگاه قضایی استان با جدیت و قاطعیت 
با عاملان و مسببان این جنایت، برخوردی 
عبرت آموز خواهد کرد. در ادامه این پیام 

آمده است: سبزپوشــان سروقامت نیروی 
انتظامی جمهوری اســلامی ایران به عنوان 
بازوی توانمند دستگاه قضایی به اقتضای 
رسالت دینی، انقلابی، ملی و مأموریت های 
خطیر سازمانی خود همواره نشان داده اند 
برای حراســت از سرمایه های امنیت ملی 
و نظــم عمومی کشــور و تضمین آرامش 
 مردم شــریف و عزیز ایران اســلامی ، در 
صف مقدم ایثار و فداکاری از هیچ تلاش و 
مجاهدتی فروگذار نمی شوند و همواره در 
این مسیر عزت آفرین شهدای گرانقدری را 
تقدیم نموده اند. بر روح مطهر و والای این 
شهید گرانقدر درود می فرستیم و از درگاه 

خداوند متعال برای ایشان همنشینی با سید 
 و سالار شهیدان حضرت اباعبدالّله الحسین 
»علیه السلام« و شــهدای دشت کربلا را 
مســئلت می نماییم.شــایان ذکر است:در 
جریان حضور تیم گشتی مأموران انتظامی 
بندرعباس به منظور کنترل یک نزاع دسته 
جمعی در یکی از محلات این شهرســتان 
و در پی شــلیک گروهی از افراد به سمت 
مأمــوران انتظامی، »اســتوار یکم مجتبی 
سالارنسب« جمعی یگان امداد شهرستان 
بندرعباس بر اثر اصابت گلوله و شــدت 
جراحات وارده به درجه رفیع شهادت نائل 

شد.

پشت پرده سیاست 

چند درصد مردم به دولت رئیسی امیدوار هستند؟  
مطابق نظرسنجی ایسپا،۵7درصد مردم معتقدند کابینه رئیسی توانمندی لازم برای مدیریت 
امور کشور را دارد و۵۳ درصد نیز معتقدند دولت سیزدهم درمقایسه با دولت قبل بهتر عمل 
خواهد کرد .پس از رای اعتماد بالای بهارستان به کابینه دولت سیزدهم و  گذشت یک ماه 
از آغاز کار عملی سید ابراهیم رئیسی و یارانش ) به دست گرفتن امور(؛ مرکز افکارسنجی 
دانشجویان ایران ) ایسپا ( توانمندی دولت جدید در عمل به وعده ها،  مدیریت امور کشور و 
همچنین کارآمدی کابینه رئیس جمهور را طی انجام یک نظرسنجی از زاویه نگاه مردم بررسی 
کرده است. این نظرسنجی ایسپا ۲۱ تا ۲۵ شهریور ۱۴۰۰ در سطح ملی اجرا شده و اطلاعات 
با در نظرگرفتن جمعیت بالای ۱۸ سال کشور با نمونه هزار و۵۸۱ نفر به شیوه تلفنی گردآوری 
شده که در ادامه مشروح گزارش اخیر مرکز افکارسنجی ایسپا را که در  کانال تلگرامی اش 
منتشر کرده است،می خوانید:۵۳.۲درصد معتقدند دولت آقای رئیسی درمقایسه با دولت قبلی 
بهتر و ۹.6درصد گفته اند بدتر عمل خواهد کرد. ۲۱درصد معتقدند فرقی نخواهد کرد. همچنین 
۱۵درصد در این  زمینه اظهار بی اطلاعی کرده اند و ۱.۱درصد نیز پاسخ نداده اند. ۱۲.۹ درصد 
مردها معتقدند دولت آقای رئیسی در مقایسه با دولت قبل بدتر عمل خواهد کرد درحالی که 
این میزان بین زنان 6.۵درصد است. ۵۸درصد افراد بالای ۵۰ سال، ۵۱.7درصد افراد ۳۰ تا 
۴۹ سال و ۵۳درصد جوانان ۱۸ تا ۲۹ سال معتقدند این دولت در مقایسه با دولت قبلی بهتر 
عمل خواهد کرد. در بین گروه های تحصیلی، ۵۵.7درصد افراد فاقد تحصیلات دانشگاهی 
و ۵۱.۱درصد افراد دارای تحصیلات دانشــگاهی معتقدند دولت سیزدهم در مقایسه با 
دولت قبل بهتر عمل خواهد کرد. ساکنان مناطق روستایی )۵7.۴درصد( نیز در مقایسه با 
ساکنان شهرهای غیر مرکز استان )۵۵.6درصد( و مراکز استان ها )۴۹.۴درصد( به عملکرد 
دولت سیزدهم امیدوارتر هستند.بر اساس نتایج نظرسنجی حاضر، امید به تحقق برخی 
وعده ها بیش از دیگر موارد است. مردم بیشترین امید را به تحقق واکسیناسیون عمومی تا 
بهمن  و کمترین امید را به تحقق وعده رفع تحریم ها و کنترل تورم و گرانی دارند. درصد 
افرادی که معتقدند وعده ها عملیاتی خواهد شد به این شرح است: واکسیناسیون همه مردم 
تا بهمن: 7۰.۸ درصد، مبارزه جدی با فســاد: ۵۸ درصد، حل مشکلات مناطق محروم 
کشور مثل سیستان و بلوچستان و خوزستان: ۵۵.۹ درصد، رونق تولید و ایجاد اشتغال: 
۵۲.۳ درصد، ساخت یک میلیون مسکن در هر سال: ۴7.7 درصد، کنترل تورم و گرانی: 
۳۹.۹ درصد و  رفع تحریم ها: ۳6.۸ درصد۳7 درصد مردم معتقدند »اعضای دولت آقای 
رئیسی براساس توانایی و تخصص انتخاب شــده اند« و در مقابل ۲۹.۴ درصد گفته اند 
»اعضای دولت براساس وابستگی جناحی و سیاسی انتخاب شده اند«. ۳۳.۵ درصد نیز 
در این زمینه اطلاعی نداشته یا به سوال پاسخ نداده اند. مردها )۳7.۹ درصد( بیش از زنان 
)۲۲.۱ درصد( معتقدند اعضای دولت آقای رئیســی براساس وابستگی جناحی و سیاسی 
انتخاب شده اند. جوانان ۱۸ تا ۲۹ سال )۴۱.۴ درصد( بیش از دیگر گروه های سنی معتقدند 
اعضای دولت آقای رئیسی براساس توانایی و تخصص انتخاب شده اند. ۳۹.7 درصد افراد 
دارای تحصیلات دانشگاهی معتقدند اعضای دولت آقای رئیسی براساس وابستگی جناحی 
و سیاسی انتخاب شده اند. این میزان بین افراد فاقد تحصیلات دانشگاهی ۲۴.۳ درصد است. 
ساکنان مراکز استان ها )۳۴ درصد( و شهرهای غیر مرکز استان )۳۳.۳ درصد( بیش از ساکنان 
مناطق روســتایی )۱۹.۹ درصد( معتقدند اعضای دولت آقای رئیسی براساس وابستگی 
جناحی و سیاسی انتخاب شده اند.۵7.6 درصد معتقدند کابینه آقای رئیسی توانمندی لازم 
برای مدیریت امور کشــور را دارد و در مقابل ۱۸.۸درصد گفته اند توانمندی لازم را ندارد. 

۲۳.6درصد افراد در این زمینه اظهار بی اطلاعی کرده یا به سوال پاسخ نداده اند. 

۵۹.۸ درصد زن ها و ۵6.۵درصد مردها معتقدند کابینه آقای رئیسی توانمندی لازم برای 
مدیریت امور را دارد. 6۱.۳درصد افراد بالای ۵۰ سال، 6۰.۳درصد جوانان ۱۸ تا ۲۹ 
سال و ۵۵.۱درصد افراد ۳۰ تا ۴۹ سال معتقدند کابینه فعلی توانمندی لازم برای مدیریت 
امور کشور را دارد. باور به توانمندی کابینه دولت سیزدهم در مدیریت امور کشور بین 
افراد فاقد تحصیلات دانشگاهی )6۳.۹درصد( بیش از افراد دارای تحصیلات دانشگاهی 
)۴۸.6درصد( اســت. ساکنان مناطق روســتایی )6۸.۱درصد( در مقایسه با شهرهای 
کوچک تر )۵۹.۱درصد( و مراکز اســتان ها )۵۰.۵درصد( بیشتر معتقدند کابینه آقای 
رئیسی توانمندی لازم برای مدیریت کشور را دارد. پیشتر نخستین پیمایش ملی کیو پس 
از انتخابات ریاست جمهوری، نشان می داد بیش از 6۰ درصد از پاسخگویان معتقدند 
در ۴ سال پیش رو وضعیت کشور بهتر خواهد شد.در مقابل ۱۵ درصد از پاسخگویان 
گفته بودندوضعیت تغییری نخواهد کرد و ۱۴ درصد معتقدبودند وضعیت بدتر خواهد شد.

از آژانس اصرار، از ایران درخواست محکومیت حمله
در حالی که گروسی همچنان خواســتار تعویض دوربین های تاسیسات کرج است 
ایران این تاسیســات هســته ای را جزو موارد توافق نمی دانــد غریب آبادی هم ۲ 
خواســته را مطرح کرده اســت . در حالی که ایران به دو دلیــل واضح ، یکی انجام 
عملیات تروریســتی علیه سایت کرج که هرگز توسط آژانس بین المللی انرژی اتمی 
 پیگیری نشــد و دیگری ادامه بررسی های امنیتی و قضایی این اقدام ،اجازه تعویض 
دوربین های نظارتی آژانس را نمی دهد ، رافائل گروســی همچنان در گفت وگوهای 
مطبوعاتی خود،   بی توجه به دلایل تهران به دنبال فشــار رسانه ای به ایران است تا 
راهی به ســایت کرج باز کند و از سوی مقابل، پاسخ ایران هنوز » نه « بوده و حاضر 
نیست زیر بار چنین فشــارهای سیاسی برود.جالب این جاست که هم غریب آبادی 
نماینده ایران در آژانس و هم کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی کشورمان تاکید 
دارند اصولا تعمیر یا تعویض دوربین های ســایت کرج در توافق اخیر ایران و آژانس 
نیامده است.به گزارش خراسان ، رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در گفت وگو با »بی بی سی«  درباره تجهیزات آژانس در سایت »تسا« در کرج اظهار 
کرد: » آژانس بین المللی انرژی اتمی از ایران درخواست می کند تا به آن چه که با آن ها 
در روز یک شــنبه ۱۲ سپتامبر )۲۱ شــهریور( توافق کردم احترام بگذارند. ما توافق 
کردیم که بتوانیم تمامی تجهیزات خود را در آن جا ســرویس کنیم«.وی در بخشی از 
این گفت وگو با تأکید بر لزوم گسترش دسترسی بازرسان آژانس به تأسیسات هسته ای 
ایران افزود: »احتمال بازگشت به توافق در صورت محدود شدن توانمندی های بازرسی 
آژانس بسیار دشــوار خواهد بود بنابراین ما تلاش می کنیم که آن ها )بازرسان( را در 
آن جا حفظ کنیم، ما آن ها )بازرسان( را در آن جا داریم«.گروسی همچنین درباره سفر 
اخیر خود به ایران و  دیدار با »محمد اسلامی« رئیس سازمان انرژی اتمی ایران گفت: 
»ما برای دسترسی کامل )به تأسیسات هسته ای ایران( فشار می آوریم. به عنوان بخشی 
از این سفر با ایران توافق کردیم که به زودی برای دیدار احتمالی با رئیس جمهور ایران 
و وزیر خارجه به ایران بازگردم«.پیشتر؛کاظم غریب آبادی  نماینده کشورمان در وین 
با بیان این که آژانس بین المللی انرژی اتمی اگر خواهان اجرای نظارت اســت، باید 
به صراحت حملات به مراکز هســته ای ایران را محکوم کند،تصریح کرده بود: آمریکا 
و متحدان غربی اش هم اگر خواهان تداوم نظارت  آژانس هســتند، باید از »اقدامات 

تروریستی اسرائیل« ممانعت کنند. 

تازه های مطبوعات
شرق- این روزنامه با اشــاره به  لزوم تدوین قانونی برای قاعده مند کردن اعتراض 
اقشار گوناگون نوشت: فقدان قانون لازم برای تامین امنیت معترضان در واقع زمینه 
را برای برخوردهای امنیتی سلیقه ای با نمایندگان سازمان های صنفی معترضان فراهم 

کرده است.
 وطن امروز- این روزنامه با تیتر »جریمه ۱7.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ تومانی نوک کوه 
یخ فساد اصلاحات« نوشت: این حکم صرفا مربوط به یک سوم ابتدایی قرارداد ۲۵ 
ساله کرسنت است که در دولت اصلاحات و وزارت نفت بیژن زنگنه امضا شده بود.

 همشهری- این روزنامه نوشت: نرخ تورم نقطه به نقطه، برای فقیرترین قشر جامعه ایران  
در شهریور امسال به ۴۸.۸درصد رسید، درحالی که ثروتمندان در این ماه با نرخ تورم 

نقطه ای ۴۰.6درصدی مواجه شده اند. 
 کیهان- این روزنامه نوشــت : افزایش قیمت ها همگــی ماحصل عملکرد دولت 
روحانی است که همواره تحت حمایت اصلاح طلبان بوده است. مدعیان اصلاحات 
فقط می خواهند عدد گرانی را برجسته کنند بی آن که نام و نشانی از بانیان و مقصران 
وضعیت کنونی کشور را سراغ بگیرند! گویا این جماعت تازه از خواب بیدار شده اند.

 آرمان ملی- این روزنامه با اشــاره به پروژه سدســازی در ترکیه نوشــت: به باور 
 کارشناســان، سدســازی های عظیم ترکیه بر رودخانه های فرامرزی این کشــور، 
محیط زیست و امنیت غذایی پنج کشور ایران، عراق، سوریه، آذربایجان و ارمنستان 
را به خطر انداخته است، بسیاری از کارشناسان حقوقی معتقدند که این اقدام دولت 
 ترکیه برخلاف معاهدات بین المللی مختلفی نظیر »کنوانســیون ۱۹۹7 آبراهه های 

بین المللی« است.
ســازندگی- این روزنامه با طرح این ســوال که چرا ایران باید از هزاره ها در مقابل 
طالبان دفاع کند؟ نوشــت: طالبان سرکوب و فشــار بر هزاره ها و شیعیان را از سر 
گرفت و خانه های آن ها را به آتش کشید و نسل کشی تازه ای به راه انداخت...مردم 
هزاره و شــیعیان در دوران جنگ ایران و عراق، کنار مردم ایران ایستادند و صدها 

شهید برای دفاع از ایران دادند.
 اعتماد- این روزنامه نوشت: سیدابراهیم امینی پس از ۱۱ سال با مهدی کروبی پدر 

معنوی حزب اعتماد ملی دیدار کرد. 
انعکاس

موج نیوز نوشت: »عثمان الغانمی« وزیر کشور عراق در نشست مطبوعاتی مشترک 
 با  اســتاندار کربلا اعلام کرد که جمعیت زائران اربعین امســال نســبت به ســال 
گذشــته افزایش یافت و به ۱7 میلیون نفر رســید.این  در حالی است که به علت 
محدودیت های کرونایی زائران خارجی از جمله میلیون ها نفر زائر ایرانی نتوانستند 

به شکل انبوه و طبق سنت هر سال به عراق سفر کنند.
 الف نوشت : این سایت با اشاره به سخنان حجت الاسلام پناهیان مبنی بر این که کرونا 
سوء تفاهم بزرگی است نوشت :وقتی رهبر انقلاب تأکید بر رعایت دستورالعمل ها 
و نظرات ستاد ملی مقابله با کرونا دارند، همه باید از این مسئله تبعیت کنند. ازاین رو 

بی اثر دانستن و کوچک شمردن بیماری کرونا حتماً ایراد دارد و اشتباه است.

 ســرویس فرهنگــی //  مدیــر حفاظت و 
بهره برداری آب منطقه ای هرمزگان گفت: اضافه 
برداشت در دشت ها، باعث هجوم آب شور به 
آن ها شده اســت و تمام چاه های موجود در 

دشت را تحت تاثیر قرار داد.
   احمد رهبان  اظهار کرد: با توجه به کاهش شدید 
بارندگی نســبت به سال های گذشــته و بارش کم 
باران نســبت به نرمال دوره دراز مدت اندازه گیری 
طی ۲۰ ســال اخیر منابع آب زیرزمینی و سطحی 
در شــرایط مناســبی قرار ندارند.وی بــا ذکر این 
نکته که ۴۴ دشت استان هرمزگان ممنوعه بحرانی 
است، عنوان کرد: باقی دشت ها که به عنوان دشت 
آزاد شــناخته می شــوند دارای کیفیت آب بسیار 
پایینی هســتند که امکان استفاده برای آب شرب و 
کشاورزی وجود ندارد.مدیر حفاظت و بهره برداری 

شــرکت آب منطقه ای هرمزگان با بیــان اینکه به 
تفاضل میزان ورودی و خروجی دشت بیلان گفته 
می شود، بیان داشت: با توجه به اینکه ورودی آب 
به دشت ها کاهش پیدا کرده است و میزان برداشت 
در بخش های مختلف افزایــش پیدا کرده و یا هم 
ثابت اســت، می توان گفت اغلب دشت های استان 
هرمزگان دارای بیلان منفی اســت.رهبان تصریح 
کرد: بیلان منفی دشت ها در دراز مدت باعث بروز 
چالش هــای جدی برای تحقق توســعه در منطقه 
ایجاد می کند.وی بروز پدیده فروچاله ها را از دیگر 
عواقب ادامه دار بودن بیلان منفی دشت ها دانست و 
گفت: ظرفیت دشت در اثر فروچاله از بین می رود 
و دیگر امکان احیاء آن وجود نخواهد داشت.رهبان 
شور شدن آب و کاهش کیفیت آب چاه ها از دیگر 
عواقب برداشــت بی رویه از منابع آبی دانســت و 

ابراز داشــت: آب شور سنگین تر است و در بخش 
عمیق تر قرار می گیــرد. به همین جهت در مناطقی 
که در نزدیکی رودخانه های شور و دریا قرار دارند 
با برداشــت اضافه از آب خوان، آب شور به داخل 

دشــت نفوذ می کند و تمام چاه های موجود در آن 
دشت را تحت تاثیر قرار می دهد.به گزارش مهر؛ وی 
افزود: در حال حاضر در منطقه کهورســتان شاهد 

افزایش شوری آب با سرعت بالایی هستیم.

گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان 
گفت: دســت واســطه ها و دلال ها باید از صنعت شیلات بویژه 
ماهی و میگوی اســتان برای تامین بدون دغدغه خوراک مورد نیاز 

کارخانه های پودر ماهی و کاهش هزینه ها حذف شود. 
  ایرج حیدری در نشست شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی 
با اشاره به ظرفیت های شیلاتی استان افزود: باتوجه به چشم اندازی که در 
زمینــه پرورش آبزیان از جمله میگو و ماهی در قفس در بلند مدت برای 

هرمزگان ترسیم شده است، ایجاد زیرساخت ها برای پایداری این صنعت از 
اهمیت بسزایی برخوردار است.وی بیان داشت: رونق پروش میگو و ماهی 
در قفس هرمزگان زمینه ســاز ایجاد فرصت های جدید شغلی در مناطق 
ساحلی، افزایش تولید و ارز آوری برای کشور خواهد شد.معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان  با تاکید بر رفع مشکلات کارخانه های 
پودر ماهی اظهارداشــت: کارخانه های تولید پودر ماهی به عنوان صنایع 
پایین دســتی حوزه شیلات نیازمند حمایت در رفع مشکلات هستند.وی 

 اولویت اساسی در زمینه کارخانه های پودر ماهی و فعالان بخش صید، حفظ 
ظرفیت های اشتغال در این بخش ها دانست و اظهارداشت: با تامین خوراک 
مورد نیاز کارخانه های پودر ماهی زمینه فعالیت این صنایع با حداکثر ظرفیت 
در هرمزگان از سوی دستگاه های اجرایی ذیربط مهیا شود.حیدری اظهار 
داشت: کارخانه های تولید پودر ماهی برای حضور موفق در بازارهای هدف 
کیفیت محصول تولیدی خود را بهبود بخشند.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری هرمزگان همچنین ابرازداشت: اولویت اول و اساسی در زمینه 
محصولات شــیلاتی تامین نیاز بازار استان هرمزگان است و در صورت 
وجود مازاد تولید و تایید دســتگاه های اجرایی ذیربط نسبت به صادرات 
اقدام گردد.به گزارش ایرنا ؛ وی گفت: سرمایه گذاری های گسترده ای در 
صنعت شیلات هرمزگان صورت گرفته است که نیازمند برنامه مدون برای به 

ثمر نشستن سرمایه گذاران در این بخش است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری :

کارخانه های تولید پودر ماهی نیازمند حمایت هستند

مدیر حفاظت و بهره برداری آب منطقه ای هرمزگان :

44 دشت هرمزگان ، ممنوعه بحرانی است
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مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //قائم مقام کمیته امداد 
امام خمینی )ره( استان بوشهر گفت: ۹ هزار و ۸۰۰ دانش آموز 
بی بضاعت این اســتان برای تهیه ابزار و وسایل آموزشی به 

کمک خیران نیاز دارند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، عباس روشــن در آئین شــور 
عاطفه ها در مدرســه دبستان شــهید فولادی بوشهر افزود: 
آئین شــور عاطفه ها امسال با شعار "مهر در انتظار همدلی" با 
مشــارکت کمیته امداد و آموزش و پرورش تا ۱۱ مهرماه در 
حال برگزاری است.وی بیان کرد: پارسال با مشارکت خیران 
چهار میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان کمک خیران جمع آوری که 
برای نیمی از آن ها تبلت خریداری شد.روشن افزود: امسال نیز 
با توجه به اینکــه آموزش ها همچنان به صورت آنلاین ارائه 
می شــود، نیازمند همراهی خانواده ها، خیران و دستگاه های 
اجرایی و سازمان ها برای تهیه ابزار و وسایل آموزشی به ویژه 
در حوزه آموزش مجازی هستیم تا دانش آموزی از تحصیل 

باز نماند.وی یادآور شد: مردم می توانند با گرفتن کد دستوری 
#۱*۰77*۸۸77* و همچنین از طریق شــماره حساب و 
شماره کارت موجود در درگاه کمیته امداد، کمک های خود را 
واریز کنند تا در کوتاه ترین زمان به دست دانش آموزان تحت 
حمایت برسد.معاون پرورشــی و فرهنگی اداره کل آموزش 
و پرورش اســتان بوشــهر گفت: در بیش از ۲ هزار و ۳۰۰ 
آموزشگاه این استان  همزمان با سراسرکشور آیین نمادین شور 
عاطفه ها آغاز شــد.علی موحدی افزود: برگزاری این مراسم 
یک اقدام تربیتی است تا دانش آموزان به عنوان آینده سازان 
کشور، کمک به همنوع و کارهای انسان دوستانه را یاد بگیرند.
وی عنوان کرد: اولویت آموزش سال تحصیلی جدید در این 
استان حضوری، اما به تدریج و آرام است و با توجه به وضع 
موجود که بیشتر آموزش ها به صورت غیر حضوری در حال 
انجام است، دانش آموزان به ابزار هوشمند همچون تبلت برای 

حضور در کلاس ها و ادامه تحصیل نیاز دارند.

استاندار   // استان ها  حسن سیلاوی سرویس 
خوزستان با اشاره به روند خوب خدمت رسانی 
به زائران در حال بازگشت از مرز شلمچه، گفت: 
با توجه به وســایل حمل و نقل و اتوبوس هایی 
که در مرز مستقر شده اند، زائران می توانند به 

سهولت به اقصی نقاط کشور حرکت کنند. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ صادق خلیلیان ، در 
بازدید از پایانه مرزی شلمچه اظهار کرد: خوشبختانه 

دستگاه های ذیربط با وجود اینکه فرصت کمی داشتیم 
و اینکه قرار نبود بازگشــت زائــران را از مرزهای 
زمینی داشــته باشیم، به بهترین شکل آماده شدند و 
خدمات مورد نیاز به شکل مطلوبی تدارک دیده شد. 
وی بیان کرد: همچنین در ســتاد اربعین تقسیم کار 
کردیم که کار زائران اربعین حسینی را تسهیل کنیم و 
در نظر داشــتیم با توجه به سختی سفر برای زائران، 
هنگام ورود به کشور خدمات مناسب به آن ها ارائه 

شود.استاندار خوزســتان گفت: با توجه به وسایل 
حمل و نقل و اتوبوس هایی که در مرز مستقر شده اند، 
زائران می توانند به ســهولت به اقصی نقاط کشــور 
حرکت کنند.وی بیان کرد: زائران همچنین می توانند 
از ظرفیت حمل و نقل ریلی، هم از خرمشهر به اهواز 
و هم، از خرمشهر به تهران استفاده کنند. خوشبختانه 
روند خدمت رسانی و بازگشت زائران خوب، جاری 

و روان است.

استاندار خوزستان عنوان کرد

روند خوب خدمت رسانی به زائران در حال بازگشت از مرز شلمچه

یوقت چیزی به گوشش نرسه! 
بنده می ترسم از او خیلی زیاد

می تراشد فکرِ من را چون مداد
سِیوْ او را کرده ام » ابنِ زیاد! «

وای بر من کردم از او انتقاد
هست این موجود صاحب خانه ام

او شبیهِ شیر و من پروانه ام
پولِ او را می دهم هر ماه؛ من
کوه او هست و شبیهِ کاه؛ من
از توان و قدرتش آگاه؛ من
رم کُنم از دیدنِ بنگاه؛ من

چون که می ترسم ز صاحب خانه ام
او شبیهِ شیر و من پروانه ام

از کنارم رد شود، غش می کنم
گر که با من بد شود، غش می کنم
توی راهم سد شود، غش می کنم
زنگِ او ممتد شود، غش می کنم

بس که می ترسم ز صاحب خانه ام
او شبیهِ شیر و من پروانه ام
پیشِ او تعظیم می باید کنم
پول را تقدیم می باید کنم

خنده را تحریم می باید کنم
تا که آید؛ جیم می باید کنم
بنده می ترسم ز صاحبخانه ام
او شبیهِ شیر و من پروانه ام
می کُند هر دم اجاره بیشتر

جیبِ من هم گشته پاره بیشتر
بنده می مانم اداره بیشتر

شارژ هم گشته دوباره بیشتر
گشته بی انصاف صاحبخانه ام
او شبیهِ شیر و من پروانه ام

گفت: میخی را نکَن، گفتم به چشم
جای آن چیزی نزن، گفتم به چشم
بدنگویی پشتِ من، گفتم به چشم
رد نگردی از چمن، گفتم به چشم

بنده می ترسم ز صاحبخانه ام
او شبیهِ شیر و من پروانه ام
کاش ما هم داشتیم آلونکی
از برای بچه ی خود پوشکی

خانه ای با هال و خوابِ کوچکی
بی ویو، یک خوابه، جنسش آهکی
حیف،می ترسم ز صاحبخانه ام

او شبیهِ شیر و من پروانه ام
  امیر حسین خوش حال

***
چهار عنصر...!

از هر کنار بر سر من ریخت نانخوری
نگذاشت بهر بنده مجال تفکری

گر هر دقیقه  اشک بریزم، عجب مدار
ابر سیاه هستم و دارم دل پری

در خانه ام زنی است که در طول عمر خویش
هر گز نکرده از خدماتم تشکری

هی پول گیرد از من و ، تحویل من دهد
هر صبح لندلندی و هر شام غرغری

من پایبند او شدم، او پایبند من
آری جلنبری است، اسیر جلنبری
اندر اداره نیز جناب مدیر کل

قلدر شده است بهرم و آنهم چه قلدری!
از او کسی ندیده ریا و تظاهری

باید که در برابرش آریم سر فرود
گویی که اوست آتش و ما نیز انبری

در هیچ کله ای نتوان یافت این زمان 
مغزی که احتیاج ندارد به دکتری
دارد جدال با من مستأجر ضعیف
آن مالکی که بوده زمانی سناتوری
گفتم چرا کنی دو برابر اجاره  را؟
ناگه به توپ بست مرا با تغیری

فریاد زد که: »خانه من در خور تو نیست
آن به که زندگی بکنی زیر چادری!«

از بسکه من ضعیفم و از بسکه او قوی است
ترسم سر مرا شکند با تلنگری

 الحق که جان دهد تن او بهر لای جرز
کورا دلی است سخت تر از پاره آجری
افلاس و عقل کشت مرا، کاش داشتم

من نیز کله تهی و کیسه پری
زنداری و گرانی و بیخانگی و فقر

بیچاره ام زدست چنین چار عنصری!
  گل آقا 

طنز

جنوب کشور

  آرزو توکلی ســرویس استان ها // استاندار کرمان 
گفت: این استان با توجه به جمعیت آن در مدیریت 
شرایط شــیوع کرونا جزو استان های موفق کشور 
اســت و هماهنگی بین اعضا و احترام به تصمیمات 
ستاد کرونا از عوامل این موفقیت محسوب می شود. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛  علی زینی وند در نشست 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با هیات رئیسه 
دانشگاه علوم پزشکی کرمان افزود: روسای دانشگاه های 
علوم پزشــکی این استان از ابتدای شیوع ویروس کرونا 
در کشور تمام قد و شبانه روزی پای کار بودند و کرمان 
جزو حوزه های موفق کشــور به شمار می رود.وی با 
اشاره به اینکه هم اکنون در شرایط فروکش کردن بیماری 
کرونا در استان کرمان و کشور قرار داریم اظهار داشت: 
در حال حاضر تقریبا ۸۵۰ بیمار قطعی و مشکوک مبتلا 
به کرونا در بیمارستان های استان کرمان بستری هستند 

هر چند تعداد مرگ و میرها کاهش یافته و کنترل شــده 
است.استاندار کرمان تصریح کرد: کمک های موثر خیران، 
شرکت های بزرگ صنعتی و معدنی، ارگان های نظامی و 
دیگر سازمان ها همه از جمله عوامل موفقیت در مبارزه 

با کرونا در این استان بوده است.
  وی با اشاره به حضور اتباع غیرمجاز در کرمان اظهار 
داشــت: حدود ۱۳ درصد از جمعیت این اســتان اتباع 
خارجی هستند که تردد غیرمجاز و تصادفات آنها زیاد 
است و تمام درمان های این اتباع رایگان انجام می شود.
زینــی وند افزود: تقاضا داریــم در زمینه ارائه خدمات 

درمانی و پزشــکی به اتباع خارجی اعتبارات ویژه ای 
به اســتان کرمان اختصاص داده شود و تکمیل و تجهیز 
بیمارستان های شهرستان های بم، انار، فهرج و عنبرآباد 
در قالب مصوبه سفر وزیر بهداشت در اولویت قرار گیرد.

  6۰ درصد از جمعیت کرمان یک نوبت واکســن کرونا 
را دریافت کرده اندرئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
نیز گفت: از ابتدای شــیوع ویروس کرونا تاکنون در این 
استان تعداد ۹7 هزار و ۴۰۳ نفر بیمار مشکوک و قطعی 
به بیماری کووید ۱۹ در بیمارســتان های استان کرمان 
بستری شــده اند که چهار هزار و 6۹۹ نفر جان خود را 

از دست داده اند.
  حمیدرضا رشــیدی نژاد افــزود: در حال حاضر 6۰ 
 درصد از جمعیت کرمان دز اول واکسن کرونا را دریافت 
کرده اند و در حال حاضر ۹ شهرستان این استان وضعیت 
زرد و ۱۴ شهرستان در وضعیت نارنجی قرار دارد.وی با 
بیان اینکه پنج هزار و 7۰۰ تخت بستری در استان کرمان 
وجود دارد اظهار داشــت: با شیوع کرونا تعداد ۲ هزار و 
۴۰۰ تخت بســتری برای این  بیماران در نظر گرفته و 
۲ هزار تخت استفاده شده است.وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی در قالب سفری یک روزه وارد کرمان 
شد و از مرکز تجمیعی واکسیناسیون شهید پوررجعفری 
و بیمارستان افضلی پور کرمان بازدید.وی با حضور در 
گلزار شهدای شهر کرمان به مقام شامخ سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی و شهدای آرمیده در این گلزار ادای احترام 

کرد.

استاندارکرمان : 

کرمان در مدیریت کرونا جزو استان های موفق کشور است

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها //
و  باوی،حمیدیه  اهــواز،  مــردم  نماینده 
تجهیز  برای  مجلس  ظرفیت های  از  کارون 
آتش نشانی اهواز، خبر داد و گفت: بسیاری 
احداث شده  اصولی  از ســاختمان ها غیر 
و محلی برای خــروج اضطراری ندارند لذا 
امکانــات و تجهیزات آتش نشــانی اهواز 
باید با توجه به وضعیت و موقعیت شــهر و 

ساختمان های غیر ایمن، به روز شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدکریم حسینی در 
آیین تجلیل از آتش نشانان اهواز اظهار داشت: 
تکریم آتش نشــانان یکی از وظایف ما است و 
امید اســت بتوانیم در عملکرد خود پاسخگوی 
محبت ها و ایثارگری این قشر زحمتکش باشیم.

وی افزود: ایثار و عشــق به جانفشانی در ایران 
اسلامی در سالهای گذشته در بین آتش نشانان 
مشاهده شده است تا جایی که این فرهنگ ایثار 
را یک نوجوان ۱۵ ساله بار دیگر به همه جهانیان 
نشان داد؛ شهید علی لندی  قطعاً الگوی بزرگی 
بــرای همه ما خواهد بود.نماینــده مردم اهواز، 
بــاوی، حمیدیــه و کارون در مجلس ادامه داد: 
برای جانفشــانی و خدمت و برای نجات مردم 
از مشــکلات، به مرد میدان و عشق و ایثار نیاز 
داریم و بی شــک این عشــق، آتش را گلستان 
می کند.حسینی گفت: بیشتر نمایندگان مجلس 
و نمایندگان مردم در شورای شهر باید به دنبال 
این باشند تا آتش نشانی با تمامی مولفه های لازم 

داشته باشیم.
  وی یادآور شــد: تامین تجهیزات و ابزار کامل 
برای مهار حریــق در مواجهه با خطر برای این 
ایثارگران الزامی اســت؛ اگرچه یک روزی ایثار 
شهید لندی و ایثار آتش نشانان را می بینیم اما بی 
شک اسباب این ایثار را باید فراهم کنیم و همه ما 

باید تلاش کنیم که امکانات لازم را برای ورود به 
صحنه خطر تامین کنیم.

* اجــرای طرح تبدیل وضعیت پرســنل 
شهرداری تا سه ماه آینده 

  همچنیــن دیگــر نماینــده شهرســتان های 
اهواز،باوی، حمیدیه و کارون در مجلس شورای 
نیروهای شــهرداری ها هیچگاه  اسلامی گفت: 
سیاسی نبوده و همواره در سختی ها در کنار مردم 
بوده و با شرافت و صداقت کار می کنند.مجتبی 
یوســفی افزود: ۱۹  آتش نشان از خوزستان در 
جریان بمباران پالایشــگاه آبادان به شــهادت 
رسیدند که بی شک پرسنل شریف شهرداری و 
مجموعه آتش نشــانی اهواز نیز همین روحیه را 
داشته و با هدف ایثارگری خدمت می کنند. وی 
بیان کرد: مسئولان سیاسی از حوادث برای خود 
جایگاه به دست آوردند اما آتش نشانان با جان 
خود ایثار و از خود گذشتگی را در کارنامه این 

مجموعه به ثبت رساندند.
   نماینده شهرستان های اهواز،باوی،حمیدیه و 
کارون گفت: سال ۱۳۹۸ سو مدیریت باعث شد، 
سیل بسیاری از مناطق اهواز را درگیر کند که این 
مجموعه آتش نشانی بودند که با ابتکار خود و 
قایق های آتش نشانی به کمک مردم رفته و امداد 
رســانی کردند.وی اظهار داشت: در کنار سایر 
مجموعه ها و نمایندگان استان در موضوع تبدیل 
وضعیت نیروهای شهرداری در مجلس اقدامات 
خوبی صورت گرفته که نتایج آن تا سه ماه آینده 
مشــاهده خواهد شد و امید اســت با این اقدام 
بخشی از زحمات این قشر ایثارگر جبران شود. 
آیین تجلیل از پیشکســوتان آتش نشانی اهواز 
با حضور تعدادی از دانش آموزان آتش نشــان 
افتخاری و خانواده های آتش نشــان در اهواز 

برگزار شد.

نماینده مردم اهواز در مجلس : 

تجهیز آتش نشانی اهواز نیازمند حمایت 
مجلس است

,

آرزو توکلی سرویس استان ها // وزیر 
با  بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
تاکید براینکه هیچ واکسن فایزری به 
کشور وارد نشده و نخواهد شد، ابراز 
امیدواری کرد تا یک هفته دیگر تزریق 
واکسن کرونا به ۶۰ میلیون دز برسد.   

  بــه گزارش خبرنگار دریــا ، بهرام عین 
اللهی در بازدید از بیمارستان افضلی پور 
کرمان، با بیان اینکه آمــار بهبود بیماران 
کرونایی بســتری در این بیمارستان قابل 
قبول اســت گفت: واکسیناســیون علیه 
کرونا در این اســتان بدون وقفه در حال 
انجام است. وزیر بهداشت وضعیت تزریق 
واکسن کرونا در شــهر کرمان را مطلوب 
ارزیابی کرد و افزود: در مرکز واکسیناسیون 
کرمان بیشتر از نیروهای داوطلب، مردمی 
و دانشجو استفاده شده است.عین اللهی با 
اشــاره اینکه واکسیناسیون به ۵۳ میلیون 
دز در کشور رسیده اســت تصریح کرد: 
امیدواریم تا یک هفته آینده به 6۰ میلیون 
دز برسیم. وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با اشاره اینکه مردم علاوه بر انجام 
واکسیناسیون باید از ماسک استفاده کنند و 
پروتکل های بهداشتی را همچنان رعایت 
کنند گفت: کشــورهایی هــم که به طور 
کامل واکسینه شده اند باز درگیر ویروس 

کرونا هســتند.عین اللهی با بیان اینکه با 
قرنطینه هوشمند بسیاری از محدودیت ها 
برداشته می شود افزود: در مکان هایی از 
قبیل هواپیما، اتوبوس، قطار و هتل ها که 
مردم به ناچار تجمع دارند با واکسینه شدن 
افراد محدودیت ها برداشــته می شود.وی 
بیان داشت: بیمارستان افضلی پور کرمان 
از نظر درمانی یکــی از ممتازترین مراکز 
درمانی کشور اســت. وی ضمن قدردانی 
از کادر درمانــی بیمارســتان افضلی پور 
کرمان خاطرنشان کرد: کادر پزشکی این 
بیمارستان بدون وقفه و بیش از یک سال 
و نیم برای بیماران کرونایی کار می کنند و 
خــود کادر درمان و خانواده های آنها نیز 
در این مدت درگیر این ویروس شده اند.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با 
بیان اینکه آمار بهبودی بیماران کرونایی در 
بیمارستان افضلی پور قابل قبول است بیان 
داشت: استاندار کرمان برای تامین اکسیژن 
مورد نیاز بیماران زحمات زیادی را متقبل 
شده و اکسیژن را بدون وقفه تامین کردند 
و در این شرایط تامین اکسیژن بسیار مهم 
است.وی با بیان اینکه هیچ واکسن فایزری 
در ایران وارد نشده است گفت: با توجه به 
بررسی های اخیر کمیته علمی، بانوان باردار 
می تواند از واکسن سینوفارم استفاده کنند و 

هیچ واکسن فایرزی وارد نشده و نخواهد 
شــد.  وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی با حضور در بیمارستان افضلی 
پور شهر کرمان از این بخش های مختلف 
این مرکز درمانی و آموزشــی بازدید کرد.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در این بازدید با حضور در بخش بستری 
بیمــاران کرونا و icu کرونــا از بیماران 
بستری عیادت کرد.وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی عصر امروز در قالب 
ســفری یک روزه وارد کرمان شد.حضور 
بر مزار سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
و تجدید میثاق با شهدا از دیگر برنامه های 
وی در کرمان است.  پایان بخش سفر وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به این 
استان، برگزاری نشست با اعضای هیات 

رئیسه دانشگاه علوم پزشکی کرمان است.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
بوشهر گفت: باید نقشه جامع عمرانی این 
بندر با حفظ اصالت بافت تاریخی و مبلمان 
شهری منطبق با فرهنگ آن طراحی شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، آیت الله غلامعلی 
صفایی بوشهری در نشست با اعضای شورای 
شهر بوشهر افزود: شبه جزیره بوشهر در کنار 
خلیج فارس دارای موقعیت خاص و شرایط 
استراتژیک بنیادین اســت.وی بیان کرد: در 
بوشهر همچنین باید اقتصاد دریا محور و اقتصاد 

کرانه ای در دستور کار قرار بگیرد و از ظرفیت 
خلیج فارس برای توسعه این بندر استفاده ویژه 
شود.صفایی بوشــهری با تاکید بر ضرورت 
تنظیم ســند حوزه فرهنگی، عمرانی، اقتصاد 
کرانه ای در بندر بوشــهر تصریح کرد: تنظیم 
سند توسعه جامع شهری بوشهر در بخش های 
مبلمان شهری، فرهنگی، ورزشی و اقتصادی 
ضروری است.وی ادامه داد: استان بوشهر در 
تدوین سند اقتصاد دانش بنیان مصوب شورای 
عالی انقلاب فرهنگی الگو است و سند منطقه 
ویژه علم و فناوری استان نیز تصویب شده که 

این مزیتی مهم و بزرگ برای استان به شمار 
می رود.امام جمعه بوشهر با قدردانی از توجه 
شورای شهر بوشهر در کمک به حل مشکلات 
حوزه درمان افزود: خدمات شــورای شهر 
بوشهر در رسیدگی به بیماران مبتلا به کرونا 
در پیک پنجم این بیماری درخور تحســین 
است که نشــان می دهد نگاه اعضای شورای 
جدید بوشهر برای رفع مشکلات مردم است.
وی ادامه داد: باتوجه به کاهش قدرت خرید 
مردم ضروری اســت با همکاری و مشارکت 
دیگر دســتگاه ها و نهادها بــه خانوارهایی 

 که دچار مشــکلات معیشــتی شــده اند 
خدمات رسانی شــود.نماینده ولی فقیه در 
استان بوشهر با بیان اینکه علاوه بر نهادهای 
مختلف، ســتاد نماز جمعه بوشهر در عرصه 
خدمات رسانی معیشــتی فعال است، افزود: 
حجم فشارهای مالی به مردم زیاد و شرایط 
معیشــتی برخــی از خانوارها تناســبی با 
درآمدهای آنان ندارد  به همین دلیل حمایت 
ویژه از ایــن خانوارها امری مهم و ضروری 
است.صفایی بوشــهری توجه به مشکلات 
اشتغال و مســکن جوانان را یک ضرورت 
دانست و عنوان کرد: با توجه به قیمت بالای 
مسکن  در این استان ایجاد شهرک و مجتمع 
مسکونی ویژه جوانان  باید در اولویت مدیریت 

شورای شهرها و شهرداری ها قرار بگیرد.

امام جمعه بوشهر : 

بوشهر نیازمند تدوین نقشه جامع عمرانی است

  
 مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //مدیرکل بنادر و 
دریانوردی استان بوشهر از افزایش تخلیه و بارگیری کالا 

در مدت شش ماهه سال ۱۴۰۰ در بندر بوشهر خبرداد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیاوش ارجمندزاده اظهار کرد: 
در شش ماه گذشته سال ۱۴۰۰ یک میلیون و ۹۳6هزار ۲۲۸ 
تن کالا نفتی و غیر نفتی دربندر بوشهر تخلیه و بارگیری شده 
اســت که از این میزان یک میلیون و ۲۸۱ هزار و ۵۰۰ تن 
مربوط به بخش غیر نفتــی و 6۵۴ هزار 7۲۸ تن مربوط به 
بخش نفتی اســت.وی افزود: در همین مدت حجم تخلیه و 
بارگیری کانتینر در بندر بوشهر ۱۹ هزار و tEu 7۰۰  بوده 
است از این میزان تعداد ۱۵ هزار tEu ۱۵۵مربوط به کانتینر 
پر و ۴ هزار و tEu ۵۴۵ مربوط به کانتینر خالی است که 
رشد ۱۰ درصدی را نسبت به مدت مشابه سال گذشته داشته 
است.مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر عنوان کرد: 
در بازه زمانی شش ماهه ســال  ۱۴۰۰ تعداد شناورهای 
ورودی به بندر بوشــهر یک هزار و ۲۰۸ فروند بوده که از 
این میزان  تعداد ۲6۳ فروند مربوط به شــناورهای بالای 
هزارتن و تعداد۹۴۵ فروند مربوط به شناورهای زیر هزار 
تن است.ارجمندزاده اضافه کرد: همچنین تعداد شناورهای 
خروجی از بنادر نیز تعداد یک هزار و ۱۰۱ فروند بوده که 
از این میزان تعداد ۲۱۵ مربوط به شناورهای بالای هزارتن 

و تعداد ۸۸6  فروند آن شناورهای زیر هزار تن بوده است. 
وی بیان کرد : در موضوع جابه جایی مسافر از بنادر استان 
نیز حجم جابه جایی مسافر در شش ماه گذشته سال ۱۴۰۰  

تعداد ۳۹ هزار ۱۱۵ نفر بوده که از این تعداد ۱۹ هزار ۴۰۹ 
نفر  مربوط به مســافران ورودی و تعداد ۱۹ هزار 7۰6 نفر 

مسافران خروجی بوده است.

طرح :  بیتا  هوشنگی

وزیربهداشت :  

هیچ واکسن فایزری وارد کشور نشده و نخواهد شد

۹۸۰۰ دانش آموز نیازمند بوشهری ، در انتظار کمک خیران

افزایش تخلیه و بارگیری کالا در بندر بوشهر
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فرهنگ  وهنر

 با مشارکت کانون شماره ۴ بندرعباس 
صورت پذیرفت ؛ 

برگزاری ویژه برنامه » بوی ماه مهر«
  سرویس فرهنگی // ویژه برنامه »بوی ماه مهر« با مشارکت 
کانون پرورش فکری شماره ۴ بندرعباس با دبستان شهید مهراب 
رشیدی برگزار شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ ویژه برنامه »بوی 
ماه مهر« با مشــارکت کانون پرورش فکری شماره ۴ بندرعباس 
با دبستان شهید مهراب رشــیدی با حضور دانش آموزان، اولیای 
تربیتی، کارشناسان فرهنگی و مربیان کانون پرورش فکری برگزار 
شــد.فاطمه تقی زاده مسئول مرکز فرهنگی هنری کانون شماره ۴ 
بندرعباس در ابتدای این نشســت از همراهی و همکاری اولیای 
تربیتی دبستان مهراب رشیدی تقدیر کرد و به تشریح برنامه های 
فرهنگی هنری کانون در دو بخش عمومی و تخصصی به صورت 
مجازی و برخط پرداخت.وی همچنین از آمادگی مرکز فرهنگی 
هنری کانون شــماره ۴ بندرعباس را جهت اجرای فعالیت های 
شــاد و جذاب خبرداد و گفت: کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان با اجرای برنامه های متنوع مانند قصه گویی، شعرخوانی، 
بازی و سرگرمی، تئاتر کاغذی و.... به عنوان فعالیت های تکمیلی 
آموزشی به دانش آموزان خدمات ویژه فرهنگی را ارائه می دهد.
مســول مرکز فرهنگی هنری گلشهر همچنین افزود: فعالیت های 
کانون در شرایط کرونا به صورت آنلاین و در فضای اسکای روم 
برگزار می شــود و اولیای تربیتی مدرسه با هماهنگی والدین طی 
برنامه ریزی هدفمند شرایط حضور دانش آموزان در فعالیت های 
عمومی و تخصصی کانون را فراهم می کنند.همچنین دراین نشست 
فرشته خرمی مدیر مدرسه مهراب رشیدی ضمن خوش آمدگویی 
به دانش آموزان و والدیــن از همکاری صمیمانه مرکز فرهنگی 
هنری کانون شماره ۴ بندرعباس تشکر کرد و گفت: تعامل مدرسه 
با کانون در این چند ســال اخیر نشان داده است که آموزش های 
تکمیلی کانون در روند رشد فکری و تحصیلی دانش آموزان این 
مدرسه موثر بوده است، کانون با ایجاد فضای شاد در کنار درس 
به پیشــرفت تحصیلی دانش آموزان کمک می کند . وی از والدین 
خواســت ارتباط کودکان خود با کانــون را خارج از چارچوب 
مدرسه حفظ کنند تا شاهد خلاقیت و رشد آنان باشند.رویا سادات 
ختمی معاون آموزشــی مدرسه شهید مهراب رشیدی نیز در این 
نشست، از فعالیت های جذاب مجازی کانون را در سال تحصیلی 
۹۹_۱۴۰۰ و تابســتان جاری تقدیر کرد و افزود: ارتباط کانون 
با مدرســه باعث شد که اســتعدادهای نهفته دانش آموزان کشف 
شــود و به کتاب و کتابخوانی علاقمند شوند. در این برنامه آوش 
 فاضل و امیر علی دل زنده شعرخوانی انجام دادند و محمدمهدی 
عیســی پور نیز ســرود بوی ماه مهر را تک خوانی کرد.اجرای 
 مسابقه »رمز بوی ماه مهر«، از دیگر برنامه های اجرا شده در این 
 نشســت بود.گفتنی اســت این نشســت در اولین روز ســال 
تحصیلی جاری، با مشــارکت کانون پرورش فکری شــماره ۴ 
بندرعباس و دبســتان مهراب رشــیدی در فضای اسکای روم 

برگزارشد.

خبر

 سرویس فرهنگی // سرپرست اداره کل آموزش، پژوهش 
و فناوری اطلاعات »فهما« از تولید بازی رایانه ای با عنوان 
»کودکان اربعین« خبــر داد و گفت: این بازی روایت گر 
تجربه و حال و هوای بچه های مسجد از پیاده روی اربعین 

است. 
   »جــواد عبادی« با بیان اینکه امــروزه صنعت بازی یکی 
از پر مخاطب ترین و اثرگذارترین ابزاری اســت که می تواند 
عمیق ترین مفاهیم را با زبان ساده به مخاطب منتقل و نهادینه 
کند، اظهار کرد: ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد کشور نیز در این زمینه به عنوان نخستین اقدام خود 
در زمینه بازی سازی؛ با موضوع اربعین امام حسین)ع(، از یک 
بازی با عنوان »کودکان اربعین« حمایت کرده و در آن علاوه 
بر موضوع مذکور؛ مساله جذب جوانان و کودکان به مساجد را 
از طریق انتقال مفهوم کارکردهای مختلف مساجد؛ در دستور 
کار خود قرار داده است. سرپرست اداره کل آموزش، پژوهش 
و فناوری اطلاعات ستاد هماهنگی کانون های مساجد کشور 
ادامه داد: بازی رایانه ای کودکان اربعین )بچه های مسجد( یک 
بازی برای کودکان با موضوع اربعین و با هدف آشــنا کردن 
کودکان با پیاده روی و موضوعات پیرامون اربعین است؛ در 
این بــازی موضوعاتی نظیر خروج از مرز با رعایت قوانین، 
کمک به ایجاد موکب، اقامه نماز جماعت، مدیریت مســائل 

مالی و ... مورد توجه قرار گرفته است.
   وی ادامه داد: بازی کودکان اربعین توسط یکی از کانون های 
فرهنگی هنری مساجد سال گذشته تولید شد و توانست در 
جشنواره دوازدهم رسانه های دیجیتال سال جاری؛ مقام اول 

در موضوع مناسب دینی را کسب کند؛ در این بازی موضوع 
مســجد نقش محوری داشــته و از حضور امام جماعت در 
مسجد آغاز شده و به مسجد نیز منتهی می شود. عبادی افزود: 
این بازی دارای ۲۰ مرحله و  پنج شات داستانی بین مرحله ای 
اســت، این بازی پویش ارسال فیلم و عکس داشته و تعداد 
دانلــود و نصب آن از مرز  پنج هزار دانلود از کافه بازار عبور 

کرده است. سرپرســت اداره کل آموزش، پژوهش و فناوری 
اطلاعات ســتاد هماهنگی کانون های مساجد کشور گفت: 
در گام بعــد در نظر داریم که بــا تولید یک بازی با موضوع 
مسجد؛ زمینه جذب و ارتقای سطح ذهنی کودک را به مسجد 
و برنامه های آن ایجاد کرده و از سوی دیگر مطالبه مردم را از 
مساجد محلات به عنوان مسجد طراز اسلامی ارتقا بخشیم.  

سرویس فرهنگی // پیمان جبلی رئیس 
جدید رســانه ملی، چهره ای برخاسته 
بدنه کارشناسی سازمان صدا و سیما  از 

محسوب می شود.
 پیمان جبلی در سراسر دهه های 7۰ و ۸۰ 
در بخشهای مختلف خبری و تولیدی رسانه 
ملی به عنوان دبیر، ســردبیر و کارشناس و 
نویسنده حضور فعال داشته است و طراحی 
و راه اندازی گفتگوی ویژه خبری شبکه دو و 
نوآوری های متعدد در خبر رادیو و تلویزیون 
بخشی از ابتکارات این چهره آشنا در فضای 
رسانه ای کشور بوده است.  جبلی ۵۴ ساله در 
دهه شصت به عنوان یکی از بسیجیان جان 

برکف در عملیات مختلف دفاع مقدس حضور 
داشته و بعد از جنگ هشت ساله هم همواره 
در عرصه های فرهنگی و سیاســی کشور 
بوده اســت.تحقیقات و دستاوردهای  فعال 
علمی  جبلی تنهــا در اخذ دکتری فرهنگ 
و ارتباطات در ســال ۱۳۸۳ خلاصه نشده 
است و این عضو هیات علمی دانشگاه صدا 
و ســیما با تربیت صدها دانشجو در مقاطع 
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری توانسته 
تجارب خود را در این زمینه به نســل های 
 جوانتر منتقل کند.رئیس جدید رسانه ملی در

 ســال هــای اخیــر در راس دو معاونت 
برون مرزی و سیاســی سازمان صدا و سیما 

حضور داشته اســت، ضمن آن که پیشتر در 
مدیریــت های میانی رســانه ملی از جمله 
مدیرکل اخبــار داخلی واحد مرکزی خبر و 
مدیرکل اخبار شبکه العالم کارنامه موفقی از 

خود به جا گذاشته است.
  جبلی کــه به دو زبان انگلیســی و عربی 
دارد در دوران جنــگ ۳۳ روزه  تســلط 
لبنان، مدیر دفتر شــبکه العالم در بیرون بود.
از مهم تریــن دســتاوردهای دکتر جبلی در 
دوران تصــدی معاونت برون مرزی رســانه 
ملی، می توان به تأسیس خبرگزاری تصویری 
افتتاح شــبکه  »ایــران پرس«،  بین المللی 
جدید »العالم سوریه« و راه اندازی دو شبکه 

رادیووتلویزیونی اینترنتی »هوسا« و »پرس 
تی وی فرانسوی« اشاره کرد. جبلی مدتی هم 
معاون رسانه ای دبیر شورای عالی امنیت ملی 
و همزمان با تحولات بیداری اسلامی سفارت 
جمهوری اســلامی ایران در تونس و معاون 
امور بین الملل مجمع جهانی تقریب مذاهب 
اسلامی را عهده دار بوده است.پیمان جبلی با 
حکم رهبر معظم انقلاب سکان رسانه ملی را 
در دست گرفت، هشتمین رئیس صدا و سیما 

محسوب می شود.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان در 
پیامی با اشــاره به اینکه یازدهمین 
در  رضوی  کتابخوانــی   جشــنواره 
رده های سنی مختلف شامل کودک، 
نوجوان، جوان و بزرگســال در حال 
برگزاری است، از مردم شریف، مؤمن 
و فرهنگ دوست اســتان هرمزگان 
دعوت کرد، مشــارکت گسترده ای 
در این جشنواره با مراجعه به سامانه 
نشانی  به  جشــنواره  این  اینترنتی 

samakpl.ir داشته باشند.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 

همتی در این پیام آورده است:جشــنواره 
کتابخوانی رضوی فرصت مغتنمی اســت 
تا بیش از گذشــته با کتاب و کتابخوانی 
انــس گرفته و به مطالعه بپردازیم، به ویژه 
در شرایط فعلی که به دلیل شیوع بیماری 
کرونا، بســیاری از خانواده ها در راستای 
حفظ ســلامتی خود در خانه می مانند. 
همچنین برگزاری این جشــنواره علاوه 
بر ارتقاء ســرانه مطالعه، آشنایی بیشتر با 
ســیره نورانی و معارف اهل بیت عصمت 
و طهارت »علیه الســلام« را نیز به دنبال 
دارد. با توجه به اینکه یازدهمین جشنواره 

کتابخوانــی رضوی در رده های ســنی 
مختلف شــامل کودک، نوجوان، جوان و 
بزرگسال در قالب های مختلف فرهنگی 
و هنری در حال برگزاری اســت، انتظار 
می رود با مشــارکت تمامی سازمان ها و 
دستگاه های اجرایی، این جشنواره باشکوه 
و عظمت هرچه بیشتر در استان هرمزگان 
برگزار شود.اینجانب از مردم شریف، مؤمن 
و فرهنگ دوست استان هرمزگان دعوت 
می نمایم این فرصت را مغتنم شمرده و با 
مشارکت گسترده خود در این جشنواره با 
مراجعه به ســامانه اینترنتی این جشنواره 

به نشــانی samakpl.ir ، در راســتای 
فراگیری بیشتر ســیره نورانی ائمه اطهار 
»علیه السلام« به ویژه حضرت امام رضا 

»علیه السلام« گام بردارند.

دعوت استاندار هرمزگان
 ســرویس فرهنگی // فیلم سینمایی »زالاوا«  برای مشارکت گسترده در جشنواره کتابخوانی رضوی 

به کارگردانی ارســلان امیــری، برنده  جایزه  
 NExt WavE بهترین فیلم در بخــش رقابتی
در هجدهمین دوره جشنواره فانتاستیک فست 

آمریکا شد. 
  هجدهمین دوره جشنواره فانتاستیک فست آمریکا 
که بزرگترین جشنواره ژانر ایالات متحده است، هر 
ساله فیلم هایی در ژانرهای وحشت، فانتزی، علمی- 
تخیلی و اکشــن از سراسر جهان، با هدف تجلیل از 
فیلم های ژانر با داســتان هایی نو و چالش برانگیز، 
انتخاب و به دوستداران سینمای ژانر معرفی می کند.

زالاوا به تهیه کنندگی سمیرا و روح الله برادری، همراه 
با هشــت فیلم منتخب با ژانرهای متنوع از آمریکا، 
انگلستان، اندونزی، سوئد، آفریقای جنوبی، سنگال، 
پرتقال و بلژیک از تاریخ ۲۳ تا ۳۰ ســپتامبر )۸-۱ 
شــهریور( در ایالت تگزاس )شهر آستین( به نمایش 

درآمد و ســرانجام توســط هیئــت داوران بخش 
NExt WavE به عنوان بهترین فیلم شناخته شد 

و ســومین جایزه ی جهانی خود را دریافت کرد.این 
فیلم ســینمایی با فیلمنامه ای از آیدا پناهنده، تهمینه  
بهرام و ارســلان امیری در سال گذشته در روستای 
شــیان کردســتان و خرمرود همدان در ۴۹ جلسه 
فیلمبرداری شــد و نوید پورفرج، هدی زین العابدین 
باســط رضایی، شاهو رستمی،  پوریا رحیمی سام، 
فریدون حامدی، صالــح رحیمی و جمعی دیگر از 
بازیگران ســینما و تئاتر کردستان در آن همکاری 
نمودند. به گزارش ایســنا ؛ زالاوا نخســتین فیلم 
ارســلان امیری به عنوان کارگردان است که در سی 
و ششــمین دوره هفته بین المللی منتقدان فیلم ونیز، 
جایزه بزرگ بهترین فیلم و همچنین از فدراســیون 
بین المللی منتقدان فیلم )فیپرشی( جایزه بهترین فیلم 

از نگاه هیئت داوران را دریافت کرد.

» زالاوا « بهترین فیلم جشنواره آمریکایی شد
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قیمت پایه اجاره بهای پنج ساله )ریال(
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قیمت پایه اجاره بهای سال اول )ریال(نقدی
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20/400/000

دکتر پیمان جبلی هشتمین رئیس رسانه ملی؛

با رئیس جدید صدا و سیما بیشتر آشنا شوید 

سرویس فرهنگی // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی هرمزگان گفت: »از ابتدای سال جاری 
3 هزار و 2۶3 مجوز صنایع دستی در استان صادرشده 

است«
   به گزارش خبرنگار دریا ، ســهراب بناوند بابیان این مطلب 
گفت: »از این تعداد ۲۵۵6 کارت شناســایی، 7۴۰ صدور و 
تمدید پروانه تولید انفــرادی و ۳ پروانه تولید کارگاهی بوده 

است.« 
   مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 

افزود: »همچنین ۲۴ مجوز مشــاغل خانگی برای رشته های 
صنایع دســتی در سطح استان صادرشده است.« او با اشاره به 
اینکه ۹۵ درصد صنعتگران صنایع دستی در  استان هرمزگان 
زنان هستند، افزود: »بیشتر آن ها در رشته های گلابتون دوزی، 
خوس دوزی، گلیم بافی، حصیربافی، صنایع دســتی دریایی، 

سفالگری و... فعالیت دارند.« 
  بناوند تأکید کــرد: »نزدیک به ۸۵ هزار هنرمند و صنعتگر 
صنایع دســتی در استان شناسایی شده که همگی دارای مجوز 

صنایع دستی هستند.«

صدور 3 هزار و 263 مجوز صنایع دستی در هرمزگان

  
ســرویس فرهنگی // دو ســال پیش به تاریخ 2۷ 
شهریور، جمعی از موکب داران عراقی مهمان حسینیه 

امام  خمینی)ره( شدند.
  حالا مستند این دیدار در قالب مجموعه »روایت دیدار« 
منتشر شده است؛  همان مجموعه ای که حاشیه های دیدار 
قشــرهای مختلف مانند هنرمندان، خانواده های شــهدا 
یا دانشــجویان با رهبر معظم انقلاب را نمایش می دهد.

این روزهــا در بخش تازه ای از روایــت دیدار، ملاقات 
موکب داران عراقی با رهبر معظم انقلاب منتشر شده و با 
نام »پرچم واحد« در شــبکه های مجازی دست به دست 
می شود.این مستند مربوط به پیش از کروناست؛ زمانی که 
راهپیمایی اربعین هنوز با شکوه همیشگی اش برگزار می شد 
و هنوز حاج  قاسم سلیمانی، سردار ایرانی در میان ما بود. 
تقریبا یک ماه بعد از این دیدار، سیل عاشقان امام حسین)ع( 
از ایران رهسپار عراق شدند و در کشور همسایه و برادر، 
بزرگ ترین اجتماع و رویداد انســانی را رقم زدند. اما بعد 
از آن، برای دو سال متمادی، امکان حضور در راهپیمایی 
اربعین برای خیلی از عاشقان و دوستداران امام حسین)ع( 
فراهم نشده و بسیاری دلتنگ آن روزها هستند. جا ماندن 
از اربعین، دلتنگی برای زیارت سید الشهدای عالم، شاید 
بهانه انتشــار این فیلم مستند بوده، اما در هر صورت این 
مستند روایت دیدار رهبر یک ملت با موکب داران کشور 
همسایه نیست؛  روایت کنار هم آمدن ملت حسین)ع( است 

زیر یک پرچم واحد.
*  قدردانی از کرامت و مودت موکب داران

  ماجرا از خبر پایگاه اطلاع رسانی مقام معظم  رهبری شروع 
شد. بعد از دو سال که از دیدار ایشان با موکب داران عراقی 
در قلب پایتخت گذشته، در روز اربعین حسینی)ع( مستند 
»پرچم واحد« منتشر شــده و توجه ها را به خود جلب 
کرده است.در چهارشنبه روزی بود، صبح ۲7 شهریور که 
حضرت آیت ا... خامنه ای وارد حســینه   امام خمینی)ره( 
شــدند و با استقبال جمع قابل اعتنای موکب داران عراقی 

مواجه شــدند؛ بده بستان مهر و عطوفت بود که بین رهبر 
انقلاب و موکب داران عراقی موج می زد، آنها ملت ایران را 
دوست و برادر خطاب می کردند و رهبر انقلاب رفتار آنها را 
کریمانه توصیف می کردند.رهبر معظم انقلاب در این دیدار 
ضمن این که راهپیمایی اربعین را موضوعی بی نظیر و جهانی، 
و زمینه ساز گسترش معرفت حسینی و تشکیل تمدن نوین 
اسلامی خواندند، در بخشــی از اظهارات شان گفتند: »از 
صمیم قلب و از طرف ملت ایران از همه  شما موکب داران 
که در ایام اربعین، کرامت و مودت را در بالاترین حد بروز 
می دهید و از همه  ملت بزرگ عراق و از مسؤولان دولت 
آن که با تأمین امنیت، زمینه های این حرکت عظیم را فراهم 
می کنند و از علما و مراجع عظام عراق، تشــکر می کنم.« 
حضرت آیت ا... خامنه ای بعد از تکریم مهمانانش، عشق 
به امام حسین علیه السلام را موضوعی استثنایی توصیف 
کردند که در طول تاریخ نظیر نداشــته و نخواهد داشت و 
به ابعاد بین المللی حرکت و اجتماع عظیمی که هر سال به 
مناســبت اربعین در عراق، به  خصوص در مسیر نجف به 
کربلا شکل می گیرد، اشاره کردند.ایشان افزودند: »دنیای 
امروز که گرفتار ظلم و فساد و پسَتی شده است، به شدت 
نیازمند معرفت آزادگی حسینی است و اگر امام حسین)ع( 
به درستی معرفی شود، در واقع اسلام و قرآن معرفی شده 
اســت.« منطق و پیام امام حســین)ع( بخش دیگری از 
سخنان رهبر انقلاب بود که به جهانی شدن اربعین و استقبال 
غیرمسلمانان از این رویداد باشکوه ختم شد و در نهایت 

سخنان رهبر انقلاب به اینجا رسید: »در شرایطی که دشمنان 
اســلام از همه ابزارها و وسایل و از تمام امکانات مالی و 
مادی خود برای مقابله با امت اســلامی استفاده می کنند، 
خداوند متعال راه پیمایی اربعین را ناگهان این گونه عظمت 
و جلوه می دهــد و درواقع آن را به عنوان یک آیت عظما 
و نشانه ای بزرگ از پیروزی نهایی جبهه  حرکت حسینی 
بر جبهه   کفر و استکبار به نمایش می گذارد.« رهبر انقلاب 
اسلامی با تأکید بر لزوم غنای روزافزون معنوی و فرهنگی 
راه پیمایی اربعین، اهل فکر و فرهنگ را به برنامه ریزی برای 
این حرکت عظیم دعوت کردند و گفتند: »راهپیمایی اربعین 
می تواند زمینه ساز تحقق هدف نهایی امت اسلامی یعنی 
»تشــکیل تمدن عظیم و نوین اسلامی« باشد و بر همین 
اساس باید پیوندهای مستحکم میان مسلمانان اعم از شیعه، 
سنی، ملت ها و اقوام مختلف در این راهپیمایی بیشتر شود.
در نهایت هم ایشان به برادری دو ملت ایران و عراق اشاره 
کردند که حاصل عشــق به ائمه  اطهار )ع( است و تأکید 
کردند: »با لطف و فضل الهی، در آینده  نه چندان دور امت 

اسلامی بر دشمنان خود پیروز خواهد شد.«
*  روایت برادری

  مهمانان رهبر معظم انقلاب اســلامی در آن چهارشنبه 
نزدیک به اربعین، موکب داران کشور همسایه و نیز سران 
قبایل و بزرگان مذهبی کشــور دوست و همسایه بودند 
کــه به زبان عربی در محضر رهبر انقلاب صحبت کردند 
و شعارهایی  علیه آمریکا و رژیم صهیونیستی سر دادند، 

نوحه خواندند، اشک ریختند، سینه زدند و شعر خوانی سید 
سعید الصافی شاعر عراقی هم تکمله این دیدار بود.سید 
جواد الاعرجی، بزرگ موکب داران  نجف اشــرف رهبر 
جمهوری اســلامی را، نه یک روحانی اهل ایران یا رهبرِ 
دینی و سیاســی فارس ها بلکه فرزند حسین)ع(، نواده  
رسول)ص( و پسر فاطمه)س( می داند. سیدهاشم الیاسری 
یکی از موکب داران بزرگ که هر ســال در طریق العلماء 
میزبان راهپیمایان است، خطاب به رهبر انقلاب می گوید: 
»ما خادمان اهل بیت)ع( از جمهوری اســلامی تشــکر 
می کنیم. آیــت ا... العظمی خامنه ای هم در ثواب پذیرایی 
از زائران حســینی با ما شریک اســت. ایرانی و عراقی، 
ید واحده هســتند.« در این مراسم کسانی از ابتدا و انتها 
و میانه  جمع، بلند می شوند برای ابراز احساسات و علیه 
آمریکا و صهیونیست ها شعار می دهند. علی عبدالحسین 
عبود، نماینده خدام اهل  بیــت)ع( و موکب داران بغداد و 
کاظمین اســت که حرف هایش را از روی متن می خواند 
و ذکر خیری هم از آیت ا... سیســتانی می  کند و در میان 
اظهاراتش این جمله به دل می نشیند: »خطاب به ملت ایران 
می گویم که  ای مردم ایران! ما مشــتاقیم به شما چنان  که 

یعقوب به یوسف.« وقتی جوان عراقی با حرارت خطاب 
به سیدعلی خامنه ای ابراز احساســات می کند، از میان 
حرف هایش این دو واژه بسیار شنیده می شود، سلمان و 
سلیمانی! اولی یار ایرانی پیامبر)ص( بود و دومی سردار 
سرفراز این سال ها  که البته سردار عزیز ما آن روز هنوز 
در بین ما بود.یک مداح و یک روحانی جوان هم پشت 
تریبون می روند. روحانی جوان روضه سوزناکی به عربی 
می خواند که صدای گریه ها و ســینه زنی ها بلند می شود. 
محمدصادق علیزاده به عنوان گزارشگر مراسم، دیده که 
یکی از تصویربرداران صدا و سیما پشت دوربین و در حال 
فیلم گرفتن و تنظیم لنز دوربین، هم شانه هایش لرزیده و هم 
چشم هایش پرآب شده بود.موکب دارانی که در این مراسم 
حضور دارند، به هر زبان و با هر عبارت یک مضمون را 
تکرار می کنند و آن هم برادری است؛ یکی می گوید حسین 
ملت ایران و ملت عراق را با هم متحد کرده است. دیگری 
می گوید با لفظ دو ملت موافق نیست و همه را یک ملت و 
برادر می داند. مابقی اظهارات هم شامل عبارتی است از این 
دست: ید واحد، پیوند قلب ها با عشق امام حسین)ع(،... و 

پرچم واحد./ جام جم 

نگاهی به مستند » پرچم واحد «  
روایت دیدار رهبر معظم انقلاب با موکب داران عراقی ؛

دو ملت زیر یک پرچم 

حمایت ستاد فهما از بازی رایانه ای »کودکان اربعین «
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حوادث

سرویس حوادث// نوشیدن مداوم آب سرد 
توسط مردی که به اتهام قتل زوج کهن سال 
در مشهد دستگیر شــده بود، در حالی راز 
جنایت آتشین را فاش کرد که تصاویری از 
یک بطری آب معدنی در دســتان متهم به 

دست آمد.
شب بیســتم مرداد گذشته، اهالی خیابان صبای 
۸۹ در منطقــه ســیدی مشــهد، دود غلیظ و 
شــعله های آتشی را  دیدند که از طبقه دوم یک 

مجتمع آپارتمانی زبانه می کشید.
همسایگان که می دانستند در آن واحد مسکونی 
زوج کهنســالی زندگی می کننــد بلافاصله با 
امدادگران آتش نشانی تماس گرفتند و از آنان 
بعد، خودروهای آتش  کمک خواستند. دقایقی 
نشــانی آژیرکشــان وارد محله مذکور شدند و 
امدادگران دل به شعله های آتش زدند. با تلاش 
بی وقفه آتش نشانان چند دقیقه بعد، زبانه های 
ســرکش آتش فرونشســت اما ناگهان حادثه 
هولناک دیگری نمایان شد. اجساد سوخته زوج 
کهنســال در کف اتاق افتاده بــود که نجاتگران 
آتش نشــانی بی درنگ پیکرهای سوخته را به 
بیرون از منزل انتقال دادند و با توجه به اهمیت 
ماجرا، مراتب را به قاضی ویژه قتل عمد مشهد 

گزارش کردند.
این گونه بود که قاضی در همان ســاعات اولیه 
شب به همراه گروهی از کارآگاهان اداره جنایی 
و عوامل بررسی صحنه جرم عازم کوی سیدی 
شد و به تحقیق در این باره پرداخت. بررسی های 
مقدماتی بیانگر آن بود که زوج 7۵ و 6۵ ســاله 
با وارد آمدن ضرباتی با جســم ســخت به قتل 
رسیده اند و سپس عامل یا عاملان جنایت برای 
از بین بردن آثار جرم، واحد مسکونی را به آتش 

کشیده اند.
با انتقال اجساد قربانیان این جنایت هولناک به 
پزشکی قانونی، تحقیقات گسترده کارآگاهان با 
صدور دستورات ویژه ای از سوی قاضی برای 
شناسایی و دستگیری عامل یا عاملان قتل زوج 

کهنسال آغاز شد.
بــا توجه به حساســیت موضوع، ابتــدا کمیته 
مشورتی و بررسی صحنه جرم در حضور رئیس 

پلیس آگاهی خراســان رضوی تشکیل شد و 
کارآگاهان همه ابعاد این جنایت وحشــتناک را 
زیر ذره بیــن تحقیقات میدانی و اطلاعاتی قرار 
دادنــد و فرضیه های  مختلف را بــا نظر مقام 
قضایــی واکاوی کردند. در ایــن میان، فرضیه 
جنایت خانوادگی  یا فامیلی مورد توجه جدی 
قرار گرفت چرا که ورود آسان و راحت قاتل یا 
قاتلان به منزل مقتولان )علی اکبر- ش و عذرا- 
ث( نشــان می داد که بین آن ها آشنایی وجود 
داشته اســت. از سوی دیگر کنکاش های دقیق 
در واحد مسکونی بیانگر آن بود که قاتل یک نفر 
است و حتی زوج کهنسال از او پذیرایی کرده اند. 
بدین ترتیب با راهنمایی ها و دستورات محرمانه 
مقام قضایی، چند گروه تخصصی از کارآگاهان 
با هدایت و سرپرستی رئیس اداره جنایی آگاهی 
وارد عمل شــدند و تحقیقات غیرمحســوس 
خانوادگــی را از اطرافیــان مقتولان شــروع 
کردند. از ســوی دیگر گروهی از کارشناسان و 
کارآگاهان درحالی به بازبینی دوربین های مدار 
بسته اطراف محل جنایت پرداختند که برخی از 
ساکنان مجتمع مسکونی از حضور مردی با کلاه 
لبه دار تابستانی در دقایق اولیه آتش سوزی در 
آن مکان خبر دادند.در همین حال چهره فرضی 
مردی حدود ۴۰ تا ۴۵ ســاله بــا کفش های 
چرمی ساق بلند به دســت آمد که همسایگان 
زوج کهنسال او را هنگام پایین رفتن از پله های 

ساختمان دیده بودند.
 ادامه تحقیقات غیرمحســوس نیز نشــان داد 
که مقتولان انســان هایی آرام و موقر بودند که 
همــه اهالی از آن ها به نیکــی یاد می کردند و 
با نزدیکان خودشــان نیز مشــکلی نداشتند. به 
همین دلیل در حالی دامنه تحقیقات به اطرافیان 
مقتولان کشیده شد که  در یکی از دوربین های 
مداربســته اطراف محل وقوع جنایت، مردی با 
کلاه لبه دار مشاهده شد که پلاستیک حاوی یک 
بطری آب معدنی را نیز در دســت داشت. وقتی 
بررسی ها به اختلافات فامیلی رسید سرنخ هایی 
از یک کینه چند ســاله بین نزدیکان عذرا )زن 
6۵ ســاله( نمایان شد و در نهایت این سرنخ به 

مردی ۴۵ ســاله گره خورد که برادرزاده عذرا 
)مقتول( بود چرا که شاهدان محلی تصویر او را 

در دوربین های مدار بسته شناسایی کردند.
براساس این گزارش، وقتی این مدارک مستند، 
در حضور قاضی ویژه قتل عمد مورد بررسی های 
دقیق کارشناســی قرار گرفت بلافاصله دستور 
دســتگیری »حســین- ث« را صــادر کرد و 
کارآگاهان پنجم شهریور گذشته در یک عملیات 
ضربتی و غافلگیرانه او را در منطقه سیدی مشهد 
دســتگیر کردند و به اداره جنایی آگاهی انتقال 
دادند اما این مرد ۴۵ ساله زمانی که مقابل افسر 
تحقیق پرونده نشســت، هرگونه ارتباط خود با 

قتل عمه و شوهر عمه اش را انکار کرد.
وی گفت: من مستاجر هستم و به خاطر این که 
مدت قرارداد اجاره منزلم به پایان رســیده بود، 
به دنبال خانه دیگری  برای سکونت می گشتم 
و حتی چند روز قبل از وقــوع این جنایت به 
منزل عمــه ام رفتم و از آن ها برای یافتن منزل 
مســکونی اجاره ای در آن محل کمک خواستم 
ولی از آن روز به بعد دیگر به آن منطقه نرفتم و 

با عمه ام نیز تماس نگرفتم! 
اگر چه متهم ۴۵ ســاله نقش خود در ارتکاب 
این جنایت را به شــدت انــکار کرد اما قاضی 
شعبه ۲۱۱ دادســرای عمومی و انقلاب مشهد، 
دستور بازداشــت وی را برای انجام تحقیقات 
بیشتر صادر کرد ولی او در چند جلسه بازجویی 
همچنــان بر ادعاهایش اصرار مــی کرد تا این 
که نوشــیدن مداوم آب سرد توسط متهم، توجه 
کارآگاهــان را به خود جلب کرد و از او در این 

ارتباط سوال کردند.
»حسین- ث« گفت: من به دلیل بیماری داخلی 
که دارم باید مدام آب ســرد بنوشــم و به این 
کار عادت دارم! با ایــن جمله متهم، بلافاصله 
کارآگاهــان به صورت پنهانی بــه بازبینی فیلم 
دوربین مداربســته ای پرداختند که در آن مردی 
با کلاه لبه دار دیده می شد، این بررسی ها نشان 
داد که درون پلاستیکی که در دست مرد مظنون 
است بطری آب معدنی قرار دارد که تا آن لحظه 
تصور می شــد آن بطری حاوی بنزین یا مواد 

قابل اشتعال است که متهم از آن برای آتش زدن 
منزل استفاده کرده است!

با لو رفتــن این موضوع که متهم مذکور همواره 
آب سرد به همراه دارد، منزل محل سکونت وی   
با  دستور مقام قضایی مورد بازرسی قرار گرفت 
 که داخل منزل کفش های چرمی ســاق بلند نیز

 کشف شد.
وقتی کارآگاهان در حضور قاضی دکتر کفش ها 
و دیگر اسناد و مدارک را به همراه فیلم دوربین 
مداربسته به متهم نشان دادند او چشم به بطری 
آب معدنی و کفش های ساق بلند دوخت و در 
میان بهت و ناباوری ، آهی بلند کشــید و گفت: 
من نمی خواســتم عمه و شوهرعمه ام را به قتل 
برسانم! آن روز من به خانه آن ها رفتم تا برای 
یافتن منزل خالی برای اجاره سوال کنم. عمه ام 
از من پذیرایی کرد و با خوشــرویی مرا کنارش 
نشاند ولی در اثنای گفت وگوها ناگهان سخن از 
همان اختلافات قدیمی چند ســال قبل به میان 
آمد که به مشاجره کشید. من هم عصبانی شدم 
و ضربه محکمی به ســر عمه ام زدم که سر او 
تلوتلو خوران به دیوار برخورد کرد و روی زمین 
افتاد. در این لحظه شــوهرعمه ام به سوی من 
حمله ور شــد که من هم پیــک نیک را از کف 
اتاق برداشتم و ضربه ای به سرش زدم که او نیز 
نقش بر زمین شد. خیلی ترسیده بودم ، من قصد 
کشتن آن ها را نداشتم و در حالت عصبانیت آنی 
دســت به جنایت زدم! بعد از آن هم تکه پارچه 
ای با فندک آتش زدم و روی پشــتی انداختم 
وقتی پشتی شعله ور شد پلاستیک حاوی بطری 
آب معدنی سرد را که همراهم بود از روی فرش 
برداشتم و از خانه خارج شدم. »حسین – ث« 
متهم ۴۵ ســاله این پرونــده جنایی در حضور 
قاضــی که در پلیس آگاهی حضــور یافته بود 
به بیان چگونگی وقوع این دو جنایت آتشــین 
پرداخت که تا پاسی از شب ثبت اعترافات وی 
به طول انجامید و ســپس ادامه تحقیقات توسط 
افســر پرونده برای افشــای زوایای دیگر این 
جنایت فامیلی زیر نظــر رئیس دایره قتل عمد 

آگاهی وارد مرحله جدیدی شد.

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

مشاوره

انتقام با اسیدپاشی به خودرو
وقتی حکم جلب همسرم را به اتهام نپرداختن نفقه گرفتم و او مجبور 
شد مبلغ ۶ میلیون تومان را یک جا به حسابم واریز کند با خشم و 

غضب مرا تهدید به قتل و اسیدپاشی کرد تا این که ...
زن ۲۴ساله که مدعی بود همســرش شبانه وارد پارکینگ منزل شده و با 
اسیدپاشی خودروی پدرش را تخریب کرده است، درباره سرگذشت خود 
به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: ۸سال قبل زمانی که درکلاس سوم 
دبیرســتان تحصیل می کردم »اکبر« به خواستگاری ام آمد.  او را یکی از 
آشنایان  پدرم معرفی کرده بود به همین دلیل بعد از چندبار رفت و آمد و 
انجام تحقیقات محلی پای ســفره عقد نشستم اما هنوز چند ماه بیشتر از 
آغاز نامزدی ما نمی گذشــت که به خاطر هدیه مراسم شب یلدا اختلاف 
پیدا کردیم و کارمان به طلاق کشــید.خانواده اکبر قصد داشتند هدیه ای را 
که پدر و مادر من خریده بودند به نام خودشان تمام کنند تا در بین فامیل 
آن ها چنین وانمود شود که خانواده همسرم آن هدیه را برای من خریده اند.  
به همین دلیل مشاوره های خانوادگی شدت گرفت و ما از هم جدا شدیم 
ولی به خاطر علاقه ای که من  و اکبر به یکدیگر داشــتیم به طور پنهانی به 
یکدیگر رجوع کردیم به طوری که فقط مــادر من و اکبر از این موضوع 
اطلاع داشــتند. خلاصه بعد از یک سال وقتی این ماجرا فاش شد دوباره 
مراســم خواستگاری و عقد کنان را برگزار کردیم که به این ترتیب زندگی 
مشــترکمان آغاز شد و من در ۱۹سالگی صاحب یک پسر شدم اما بعد از 
تولد فرزندم رفتارهای همسرم نیز تغییر کرد به گونه ای که دیگر شب ها دیر 
به منزل می آمد و در حالت غیر طبیعی مرا کتک می زد. کار به جایی رسید 

که اجازه نمی داد به دیدار خانواده ام بروم و مرا در منزل زندانی می کرد. 
او  گوشی تلفن مرا نیز شکست تا نتوانم با خانواده ام تماس بگیرم و حتی 
یک بار زمانی که از مجلس عروســی بازگشته بود من و فرزندم را سوار 
خودرو کرد و در خیابان ها ویراژ می داد به طوری که سر فرزندم به شیشه 
خورد و کبود شد وقتی به او اعتراض کردم مرا زیر مشت و لگد گرفت و  به 
شدت کتکم زد درهمین حال چند زن رهگذر مرا از دست او نجات دادند 

و با اورژانس تماس گرفتند . 
زمانی که از بیمارستان بیرون آمدم به خانه مادرم رفتم و تقاضای طلاق دادم 
با آن که ۳ســال از آن ماجرا می گذرد ولی همسرم حاضر نشد مرا طلاق 
بدهد تا به این ترتیب از من انتقام بگیرد از ســوی دیگر مجبور شدم برای 
تامین . هزینه هــای زندگی در بیرون از خانه کار کنم چرا که اکبر نفقه ای 
بــه من نمی داد.  در عین حال خواهــران او هر روز تصاویری از حضور 
برادرشان با یک  زن غریبه در رستوران های گران قیمت شهر برایم ارسال 
می کردند تا من بدون دریافت حق و حقوقم طلاق بگیرم در این شرایط بود 
که به اتهام نپرداختن نفقه از همســرم شکایت کردم و او در دادگاه محکوم 
شد ولی باز هم از پرداخت مخارج زندگی من خودداری می کرد تا این که 

از او شکایت کردم و...

لکنت زبان درکودکان در امتداد تاریکی
لکنت زبان، یک پدیده پیچیده روانی - حرکتی است که به طور موقت یا دائم در، 
تلفظ کلمات به وجود می آید که به علت انقباض غیرعادی عضلانی، کلمه درست 
تلفظ نمی شود. این اختلال در میان پسران، بیش از دختران شایع است به گونه ای 
که در بررسی ها و تحقیقات مختلف، نسبتی در حدود 7۰% برای پسران و %۳۰ 

برای دختران به دست آمده است.
 یکی از موضوعاتی که خانواده ها را بسیار نگران می کند لکنت زبان کودکانشان 
است. لکنت زبان عبارت است از تکرار و طولانی شدن اصوات و کلمات که باعث 
کاهش بار روانی کلام می شود و معمولا همراه با وقفه  ها و سکوت های مکرر است.
میزان شیوع لکنت در جمعیت، به طورکلی حدود یک درصد است؛ اما میزان بروز 
آن را نزدیک به ۳ درصد تخمین زده اند. لکنت زبان، از مهمترین و متداول ترین 

انواع اختلالات تکلمی است و در سه مرحله سنی امکان بروز دارد:
الف. ۲ تا ۴ سالگی: یعنی سن آغاز سخن گفتن، که به علت رشد سریع فرهنگ 

لغات، کودک دچار لکنت می شود.
ب. 6 تا 7 ســالگی: یعنی زمان آغاز مدرسه، که به لحاظ ویژگی های عاطفی و 
سازگاری های اجتماعی خاص این مرحله از زندگی کودک و مواجه شدن وی 

با اولین تجربه رسمی اجتماعی، دوره زمان مناسبی برای بروز این اختلال است.
پ. دوران بلوغ: به علت تغییرات هورمونی، روانی و اجتماعی، زمینه مناسبی برای 

بروز یا تشدید لکنت زبان است.
* انواع لکنت زبان

بــا توجه به عوارض و حالات مختلف لکنت، یعنی مدت زمان وقفه ها، فراوانی 
و توالی آنها، میزان قوت و فشار مربوط به تلفظ حروف و کلمات دو نوع لکنت 

وجود دارد:
نوع اول: لکنت زبان انقباضی 

به علت انقباض عضلات دهان، حلق، حنجره و تار آواها ایجاد می شود و فرد مبتلا 
به این نوع لکنت، دچار گیر و وقفه در ادای کلمه و تلفظ می شود و برای ادای کلمه 
شدیدا به خود فشار می آورد و پس از لحظاتی به طور ناگهانی کلمه را ادا می کند. 

این حالت بیشتر جنبه روانی دارد.
نوع دوم: لکنت زبان تشنجی 

در این نوع، معمولا یک بخش)بخش اول( با تشنج تکرار می شود. مثلا کلمه مادر 
را چنین بیان می کند: م م م مادر. این نوع را غالبا ناشــی از اختلال فیزیولوژیک 
عصبی – عضلانی می دانند. گاهــی اوقات هر دو نوع لکنت در مبتلایان با هم 

دیده می شود.
* مراحل مختلف لکنت زبان
الف. لکنت پذیرفته شده توسط کودک:

در این مرحله، کودک به دلیل سن کم و عدم آگاهی از اختلال و با وجود اینکه 
متوجه تکرار غیرطبیعی برخی کلمات می شود، اما ظاهرا نگران نیست و رنجی 
نمی برد و تلاشی هم برای رفع آن نمی کند. لکنت کودک در این مرحله همراه با 
اختلالات تنفسی و عوارض بیماری نیست و برنامه های گفتاردرمانی موثر است.

ب. لکنت پس رانده یا لکنتی که کودک در برابر آن عکس العمل نشان می دهد:
به تدریج کودک، بزرگ شده و دامنه مکالمات وسیع تر می شود و به واسطه فشار از 
سوی والدین و همسالان، نسبت به اختلال خود عکس العمل نشان می دهد و علاقه 
شدیدی به تصحیح و بهبود تکلم خود دارد و همواره می کوشد با تحمل اضطراب 
و فشارهای روزافزون، بر لکنت خود فائق آید. از دیگر خصوصیات این مرحله، 
بروز حالات نامطلوب الحاقی است همچون: حرکات مختلف چهره، فشردگی 
عضلات پیشانی و صورت، انقباض عصبی دست ها و تکان دادن سر، که کودک 
در ابتدا این حرکات اضافی را برای پنهان کردن لکنت انجام می دهد ولی به تدریج 

این رفتارهای اضافی و زائد به صورت عادی درمی آید.
پ. لکنت پیچیده و شدید:

به تدریج هرچه کودک بیشتر نسبت به موقعیت ها و کلمات از خود نگرانی و ترس 
نشان می دهد، لکنت او بیشتر می شود و هرچه لکنت بیشتر شود، ترس او نیز از 
شرایط، موقعیت ها، کلمات و اصوات افزایش می یابد. در واقع میان لکنت و نگرانی 
رابطه دوطرفه وجود دارد. به طور کلی شــدت لکنت فرد بر اساس موقعیت های 
مختلف تغییر می کند، مثلا زمانی که می خواهد با تلفن صحبت کند لکنت شدت 
می یابــد. دوران بلوغ نیز با تحولات فیزیولوژیکی عاطفی و اجتماعی، یکی از 

عوامل تاثیرگذار در شدت لکنت است.
* علل لکنت زبان

از این جهت که لکنت، یک پدیده پیچیده روانی – حرکتی است، دلایل بروز لکنت 
در کودکان تاکنون به طور دقیق روشن نشده است، اما آنچه که تا حدودی مشخص 
است این است که، لکنت نمی تواند دارای یک علت باشد بلکه همواره معلول علل 
بدنی، عاطفی و اجتماعی یا ترکیب این عوامل است. بسیاری از مبتلایان، دچار 
بعضی از ناراحتی های عصبی و ناسازگاری های اجتماعی هستند، اما تشخیص 
اینکه آیا این گونه ناراحتی های روانی، علت لکنت زبان است یا لکنت، خود علت 
حالات و فشارهای روانی است، بسیار مشکل است. در بعضی از موارد ممکن 
است لکنت، حاصل نارسایی ها و اختلالات دستگاه عصبی باشد و در مواردی 
نیــز از زمان کودکی بر اثر بعضی ناهنجاری های خفیف فیزیولوژیکی به وجود 
آید. تحقیقات انجام شده نشان می دهد مبتلایان به لکنت، به گونه ای در معرض 
فشارهای عاطفی – روانی قرار داشته یا عموما والدین مضطرب و عصبی داشته اند 
که مرتبا کودکان را به تلفظ صحیح کلمات وادار می کردند و این عوامل ســبب 

اختلال در سیالی و روانی گفتار شده است.
* توصیه برای والدین

- در صورت داشتن کودکی با لکنت زبان، هر چه زودتر در زمینه درمان عارضه 
وی به پزشک معالج مراجعه کنید، چرا که تاخیر در شروع درمان و شدت یافتن 
فشــارهای محیطی، می تواند منجر به بروز صدمات روحی و جسمی در آینده 

کودک شود.
- از کمک به فرزند دارای لکنت خویش در گفتن کلمات خودداری کنید و هرگز 

جمله او را کامل نکنید.
- از دادن تذکر و فشار آوردن به کودک برای صحیح حرف زدن خودداری کنید.

- ســعی کنید با تشویق کودک به صحبت کردن در جمع، اعتماد  به  نفس وی را 
بالا ببرید.

- سعی کنید آرام و به طور طبیعی گوش کنید تا جمله تمام شود و ابراز خستگی 
نکنید.

- با رفتار و بیان خود به او نشان دهید که شما گوش می کنید که چه می گوید نه 
چگونه می گوید.

- از بیان عباراتی مثل سعی کن آهسته تر صحبت کنی، نفس عمیق بکش و آرام 
باش خودداری کنید.

- ارتباط چشمی طبیعی را با کودک دچار لکنت حفظ کنید.
- همواره با کودک دارای لکنت شمرده و ملایم صحبت کنید، ولی نه خیلی آرام 

که غیرطبیعی به نظر برسد.
- توجه داشته باشید که لکنت زبان به هیچ وجه با بهره هوشی کودک ارتباطی 

نداشته و این کودکان دارای ضریب هوشی در محدوده طبیعی هستند.

 مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی هرمزگان
شماره تماس ۳۳۳4۰624-21821628

نجات کارگر جوان از یک قدمی مرگ  
سرویس حوادث// کارگر افغانستانی وقتی برای 
تمیز کردن بونکر کارگاه سنگ بری وارد آن شد 
به خاطر گرفتار شدن در پساب داخل بونکر تا 

یک قدمی مرگ پیش رفت.
»جلال ملکی« ســخنگوی ســازمان آتش نشــانی 
شهرداری تهران درباره جزئیات این حادثه گفت: یک 
مورد حادثه گرفتار شدن کارگری در داخل یک بونکر 

ایســتاده در کارگاه سنگ بری واقع در شهرک صنعتی 
شمس آباد به سامانه ۱۲۵ سازمان آتش نشانی اطلاع 

داده شد.
وی با بیان اینکه این منطقه خارج از حوزه استحفاظی 
آتش نشانی شهرداری تهران است، ادامه داد: به دلیل نیاز 
به نیروی کمکی با آتش نشانی تهران تماس گرفته شد 

و با هماهنگی انجام شــده یک گروه نجات به محل 
حادثه اعزام شد.نخستین بررسی ها نشان می داد در یک 
کارگاه ســنگ بری پساب هایی که هنگام برش سنگ 
استفاده می شود در یک بونکر ایستاده به ارتفاع حدود 
۲۴ متر جمع می شده اســت و پودر سنگ ها در این 
پساب ها در قسمت انتهای بونکر به حالت گل سفت 

درآمده بود. کارگر ۲۲ ساله اهل کشور افغانستان وقتی 
متوجه  می شود انتهای بونکر به دلیل اشباع این مواد 
مسدود شــده و از قیف پایینی خارج نمی شود، وارد 
بونکر شده تا با بیل این بخش را که دچار گرفتگی شده  
باز کند اما ناگهان این کارگر خودش در میان پساب ها 
گرفتار شــده و چند ساعتی در این حالت باقی ماند؛ 

زمانی که آتش نشانان به محل حادثه رسیدند این کارگر 
تا گردن میان پســاب ها گرفتار بود و به سختی نفس 
می کشید. وی ادامه داد: آتش نشانان به طور همزمان با 
برش قیف پایینی و تخلیه پساب موفق شدند این فرد 
را زنــده از این وضعیت خارج کنند و تحویل عوامل 

اورژانس دهند. 

زوج کهنسال را لو داد  عامل قتل بطری آب معدنی

ســرویس حوادث//زن جوان که متهم اســت به خاطر 
مخالفت شوهرش با کار او در رستوران در غذایش داروی 
بیهوشی ریخته و باعث مرگ شــوهرش شده است در 

بازجویی ها منکر این اتهام شد.
چند ماه قبل گزارش مرگ مشــکوک مرد جوانی در یکی از 
بیمارستان های پایتخت به پلیس اعلام شد. به دنبال اعلام این 
خبر تحقیقات از ســوی تیم جنایی آغاز و بررسی های اولیه 
نشــان می داد که مرد جوان به نام میثم در خانه حالش بد شده 
و خانواده اش با اورژانس تماس گرفته و او به بیمارستان منتقل 
شــده اما تلاش کادر درمان برای نجات مرد ۳6 ساله بی نتیجه 

مانده و او تسلیم مرگ شده است.
در ادامه تحقیقات کارآگاهان به سراغ خانواده میثم رفتند. همسر 
وی به نام شقایق گفت: همسرم بیمار بود و دارو مصرف می کرد. 
روز حادثــه هم داروهایش را مصرف کــرد و خوابید. بعد از 
ساعتی متوجه وخامت حال او شدم، با اورژانس تماس گرفته و 

او را به بیمارستان منتقل کردیم.
به دنبال مرگ مرد جوان، جســد او برای مشخص شدن علت 
اصلی مرگ به دستور بازپرس جنایی به پزشکی قانونی منتقل 
شــد. اما با انجام آزمایشات سم شناسی و آزمایشات تکمیلی 
پزشــکی قانونی علت مرگ مصرف مواد مخدر صنعتی اعلام 
شد.با مشخص شدن این موضوع برادر مرد جوان مدعی شد که 
میثم هیچ بیماری و اعتیادی نداشته و مرگ او مشکوک است.
با شکایت مرد جوان، تحقیقات از خانواده او بار دیگر صورت 
گرفت اما همچنان همسرمیثم مدعی بود شوهرش بیماری داشته 
و دارو مصرف می کرده اســت. در حالــی که زن جوان چنین 
ادعایی مطرح می کرد، اما شواهد و مدارکی که کارآگاهان اداره 
دهم پلیس آگاهی پایتخت به دست آورده بودند، نشان می داد که 

او واقعیت را نمی گوید.

تا اینکه با گذشت چند ماه از مرگ میثم، دختر او به اداره پلیس 
رفــت و رازی را فاش کرد که فرضیه قتل پدرش را پررنگ تر 
کرد. وی گفت: مادرم مدتی بود که در یک رســتوران فســت 
فودی کار پیدا کرده بود اما پدرم با این موضوع مخالف بود. او 
معتقد بود که زن نباید بیرون از خانه کار کند، ولی مادرم اصرار 

داشت که به سر کار برود تا کمک خرجی برای خانواده باشد.
او ادامه داد: پدرم نگهبان یک شرکت بود و برای همین در هفته 
روزهای شــنبه تا چهارشــنبه از صبح تا شب به محل کارش 
می رفت مادرم نیز از این فرصت اســتفاده کرده و به ســر کار 
می رفت و ســاعت برگشت از کارش را هم طوری تنظیم کرده 
بود که قبل از رســیدن پدرم در خانه باشد. ولی مشکل اصلی 
روزهای پنجشــنبه و جمعه بود که پدرم تعطیل بود و سر کار 
نمی رفت و مادرم مجبور بود ســرکار برود وگرنه کارش را از 
دست می داد.دختر جوان ادامه داد: مادرم برای حل این مشکل 
داخل غذا یــا چای پدرم داروی خواب آور می ریخت و به او 
می داد. با خوردن داروی خواب آور، پدرم به خواب می رفت و 
مادرم هم به سرکارش می رفت. من خودم چندین بار دیده بودم 
که مادرم داخل غذا و چای پدرم داروی بی هوشــی می ریزد. 
روزی که پدرم فوت کرد، مادرم داخل چای، داروی خواب آور 
ریخت، اما ظاهراً این بار مقدارش زیاد بود و باعث مرگ پدرم 
شــد.به دنبال اظهارات دختر جوان؛ به دستور بازپرس جنایی، 
شــقایق بازداشت شد. اما زن جوان در تحقیقات منکر جنایت 
شد و گفت: من به شوهرم داروی بی هوشی ندادم. زمانی که او 
خواب بود به محل کارم می رفتم اما هرگز داخل غذا و چای او 

داروی بی هوشی نریختم.
بدنبال اظهــارات زن جــوان تحقیقات در رابطــه با پرونده 
مرگ مرموز شــوهرش که حکایت از جنایت دارد در دستور 

کارآگاهان اداره جرایم جنایی پایتخت قرار دارد. 

کار در رستوران به قیمت جان شوهر

 طرح: فاطمه هوشنگی

سرویس حوادث// هم سلولی های شرور با 
تشکیل باند کلاهبرداری در زندان پس از 
آزادی، با شگردی خاص و حرفه ای نقشه 

تبهکارانه خود را اجرا کردند.
راز این بانــد کلاهبرداری با شــکایت مرد 
طلافروشــی فاش شــد که چند روز قبل به 
پایگاه هشتم پلیس آگاهی پایتخت رفت و از 
سرقت ۳۰ سکه طلایش خبر داد. او زمانی که 
در مقابل افسر پرونده قرار گرفت، گفت: مغازه 
طلافروشی دارم و مرد جوانی به نام میلاد چند 
باری به مغازه ام آمد و سکه خریداری کرد. دفعه 
آخر میلاد از من خواست ۳۰ سکه طلا برای 
او به محل قرار ببرم. چون او را می شــناختم، 
قبول کردم و به محل قرار رفتم تا ســکه ها را 
به میلاد بدهم اما به من گفت دســتگاه کارت 
خوانی که با خودش آورده مشکل دارد و پول 
را بعداً به حســابم واریز می کند. من مخالفت 

کردم و قرار شد به دفتر میلاد برویم و از آنجا 
انتقال وجه صورت گیــرد. وقتی به دفترش 
رفتیم بعد از مدتی با این بهانه که دستگاه کارت 
خوان در دفتر کناری است، از محل خارج شد. 
این در حالی بود که ســکه ها نزد میلاد بود و 
من تصور می کردم که آنجا واقعاً دفتر کارش 
است. بعد از نیم ساعت وقتی برنگشت به دفتر 
کناری رفتم اما هیچ کســی در آنجا میلاد را 
نمی شناخت و او با این شگرد ۳۰ سکه طلایم 

را سرقت کرده بود.
با شکایت مرد طلافروش تحقیقات از سوی 
کارآگاهان پایگاه هشتم پلیس آگاهی پایتخت 
آغاز شــد. در نخســتین گام کارآگاهان به 
ســراغ محل کار میلاد رفتند اما مشــخص 

شــد که وی فقط برای دو روز آنجا را اجاره 
کرده بود. بدین ترتیب هیچ رد و ســرنخی از 
مرد کلاهبردار در دســت نبود. در حالی که 
تحقیقات برای دستگیری میلاد ادامه داشت، 
کارآگاهان با شــکایت های مشــابه دیگری 
مواجه شــدند.در بررسی های صورت گرفته، 
کارآگاهان به بازبینی دوربین های مداربســته 
اطراف محل قرار متهمان با شاکی ها پرداخته 
و تصویر متهم اصلی پرونده به دســت آمد. با 
به دست آمدن تصویر متهم و با این احتمال که 
میلاد، سابقه دار است، کارآگاهان به سراغ آلبوم 
متهمان اداره آگاهی رفتند و مشخص شد وی 
چندین بار به اتهام کلاهبرداری بازداشت شده 
و به زندان افتاده است.با شناسایی متهم اصلی 

پرونده، مخفیگاه او و همدستانش شناسایی و 
پس از هماهنگی های قضایی کارآگاهان وارد 
عمل شــده و متهمان را بازداشت کردند. در 
بازجویی ها متهمان به جرم خود اعتراف کرده 
و تحقیقات برای شناسایی سایر مالباختگان 

احتمالی ادامه دارد.
* گفت و گو با متهم اصلی

از کی و چرا کلاهبرداری می کردی؟
خیلی سال است و بارها به خاطر کلاهبرداری 
به زنــدان افتاده ام. به خاطر بی پولی این کار را 
می کردم. آخرین بار که به زندان افتادم با چند 
زندانی دیگر که آنها هم به خاطر کلاهبرداری 
بازداشت شده بودند هم سلولی بودیم و همانجا 
نقشه سرقت را طراحی کردیم و بعد از آزادی 

نقشه مان را اجرا کردیم.
نقشه تان برای کلاهبرداری چه بود؟

در فضای مجازی و سایت های آگهی فروش 
کالا، به جست و جوی سوژه می پرداختیم. مثلًا 
یکی از سوژه هایمان ۱۰۰ تن سویا داشت. با 
آنها قرار می گذاشــتیم و پس از تحویل کالا، 

مرحله دوم نقشه را اجرا می کردیم. به این بهانه 
که همدستم در بانک است و می خواهم به او 
زنگ بزنم که پول را واریز کند از مشــتری یا 
همان مالباخته فاصله می گرفتم و در فرصتی 
مناســب فرار می کردیم. با این شگرد طلا و 

کالاهای دیگر را سرقت می کردیم. 

تشکیل باند تبهکاری در زندان



شترها در بستک شبرنگ دار می شوند 
سرویس شهرســتان// مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان بستک 
گفت: سهمیه علوفه آن دسته از شــترهایی که بدون پلاک هویتی 

باشند، قطع می شود. 
 عادل خورشــیدی اظهار کرد: در طرح مشترک فی  ما بین ناحیه مقاومت 
ســپاه شهرستان، مدیریت جهاد کشاورزی شهرســتان، اداره راه و حمل و 
نقل جاده ای و پلیس راه شهرســتان جهت جلوگیری از خطرات ناشی از 

تصادفات جاده ای، شترها شبرنگ  دار می شوند.
وی افزود: طرح ساماندهی شترها در شهرستان در دست اجراست و تا کنون 

بیش از ۵۰ درصد شترها هویت دار شدند.
مدیر جهاد کشاورزی بستک ادامه داد: تعدادی از شترداران نیز در این طرح 
همکاری نمی کنند که اخطاریه های لازم به آنها داده شده و جهت رسیدگی 
بیشــتر به مراجع قضایی معرفی شده اند.به گزارش فارس، تعداد ۹۰۰ نفر 
شتر در شهرستان بستک وجود دارد که تمامی خدمات دولتی و نهاده های 

یارانه دار دامی از شتران بدون پلاک هویت سلب می شود.
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 سال  بیستم شماره 3710

شهرستان

آموزش  مدیرکل  شهرستان//  سرویس 
و پرورش هرمزگان بــا تاکید بر اینکه 
کیفیت آموزش، بهبود یادگیری و ارتقای 
فرآیندهای آموزشی و پرورشی در گرو 
بهره وری بهینه از منابع انســانی است، 
اظهار کرد: با وجود کمبود نیروی انسانی، 
در اجــرای دقیق پروژه مهر، به گونه ای 
برنامه ریزی شــده که هیچ کلاسی در 
و خوشبختانه  نباشد  معلم  بدون  استان 
عملیاتی  خوبــی  به  مهــم  هدف   این 

شده است. 
ایرج بیت اللهی در حاشــیه سفر دو روزه به 
بشاگرد، در شــورای معاونین اداره آموزش 
و پرورش این شهرســتان، افزود: نگاه برنامه 
محور و اســتفاده صحیح از منابع انسانی و 
مالی مــی تواند به رغم کمبودها و چالش ها 
بهره وری را در یک مجموعه به همراه داشته 
باشد چرا که عموما مدیریت در چنین شرایطی 

مبتنی بر عملکردی خلاقانه ست.

وی تصریح کرد: همگرایی در یک مجموعه 
و استفاده حداکثری از منابع موجود با استفاده 
از ظرفیت های درون و برون ســازمانی رمز 
موفقیت در شرایط حساس است که می تواند 
یک ســاختار را از بحران و چالش دور نگه 
دارد.مدیرکل آموزش و پرورش اســتان در 
ادامه با اشاره به هفته اول سال تحصیلی جدید 
در هرمزگان خاطرنشان کرد: خوشبختانه در 
ســایه تلاش و همت جمعی، با برنامه ریزی 
اصولی و حضور پویــا و با انگیزه معلمان و 
مدیران و همکاری اولیــای و دانش آموزان 
شاهد شــروع موفق سال تحصیلی جدید در 
سراسر استان هستیم و برابر الگوی ستاد ملی 
کرونا فرآیند تعلیــم و تربیت به روش های 
حضوری، مجازی و تلفیقی در استان هرمزگان 

عملیاتی شده است.
بیت اللهی یادآور شــد: یکــی از مهمترین 
کم جمعیت  مدارس  بازگشــایی  رویکردها 

روســتایی بــه روش حضــوری بــود که 
خوشــبختانه در جریان بازدیــد از مدارس 
روستایی شهرستان بشاگرد، در دورترین منطقه 
روستایی نیز این مهم اجرایی و دانش آموزان با 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی، با حضور 
معلمان با انگیزه، سال تحصیلی خود را آغاز 
کرده اند، ضمن اینکه شرایط را از حیث تامین 

سلامت دانش آموزان به دقت زیر داریم.
وی با بیان اینکه قطعا بهترین روش آموزشی 
و تربیتی، تشکیل کلاس درس با حضور معلم 
است، خاطرنشان کرد: کسی نمی تواند منکر 
این مهم باشد اما موضوع سلامت دانش آموزان 
به عنــوان اولویت اول آمــوزش و پرورش 
در دو ســال اخیر که جامعــه با همه گیری 
ویروس منحوس کرونا مواجه بوده اســت، 
تامین و مراقب از سلامت دانش آموزان بوده 
است که اجرای آموزش های غیرحضوری با 
تکیه بر ظرفیت عظیم شبکه شاد نیز به همین 

منظور طراحی و اجرایی شد که انصافا تحولی 
مثال زدنی را در نحــوه آموزش های از راه 
دور رقم زد. این مقام مســئول اظهار کرد: با 
فراهم شدن شرایط بازگشــایی مدارس در 
مناطــق کم جمعیت ضمن توجــه جدی به 
بهداشتی، شاهد  های  دســتورالعمل  اجرای 
حضور دانش آمــوزان در کلاس های درس 
هستیم که امیدواریم در ادامه با نظر ستاد ملی 
کرونا، مدارس در همه مقاطع و مناطق شهری 

و روستایی از چنین امکانی برخوردار شوند.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان با تاکید 
براینکه همه ظرفیت ها در استان برای تحقق 
این هدف بسیج شده است، از آمادگی ادارات 
آموزش و پرورش سراســر استان خبر داد 
و گفــت: در اجرای پروژه مهــر، با اولویت 
ســازماندهی نیروی انســانی، برنامه ریزی 
آموزشی و تامین تجهیزات، سراسر استان با 
احصای چالش ها و ظرفیت ها، آمادگی لازم 

را برای سال تحصیلی جدید کسب کرده اند که 
این هدف در مناطق صعب العبور روستایی نیز 

به خوبی اجرایی شده است. 
بیت اللهــی در پایان بــا قدردانی از تلاش 
و مجاهــدت معلمان و مدیــران و همکاری 
بی دریغ اولیا و دانش آموزان، خاطر نشــان 
کرد: آموزش و پرورش بــه عنوان زیربنای 
توسعه، متعلق به همه جامعه است و موفقیت 
آن نیز در گرو همکاری و مشــارکت جمعی 

با این نهاد اســت. به گزارش ایسنا، مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان در جریان سفر به 
شهرستان بشــاگرد از مدارس روستایی نور 
آباد، تیسور، حیدرآباد، بن ریز، زمین حسن، 
سیت و بندخرس، ســعیدآباد، کلوچ و کلن، 
سرزه چارکان، گوئن و درنگ مدو در بخش 
گافر و پارامون بازدید و از نزدیک در جریان 
فعالیت های آموزشی، کمبودها و نقطه نظرات 

اهالی و شوراها قرار گرفت.

با حکم استاندار هرمزگان؛
سرپرست فرمانداری بستک منصوب شد 

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// استاندار هرمزگان با 
صدور حکمی، حمید قســوریان را به سمت سرپرست فرمانداری 
شهرســتان بســتک منصوب کرد.به گزارش خبرنگار دریا، دکتر 
فریدون همتــی در این حکم خطاب به حمید قســوریان آورده 
است: به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست فرمانداری شهرستان 
بســتک منصوب می گردید تا با در نظر داشــتن جمیع شرایط در 
جهت بهبود شــاخص های اقتصادی و معیشت مردم و نیز تامین 
ســایر نیازمندی های اجتماعی، سیاســی و امنیتی این شهرستان 
تلاش نمائید. امید است با اتکال به خداوند متعال و در چارچوب 
وظایــف قانونی، در اجرای منویات مقــام معظم رهبری حضرت 
آیت الله خامنه ای )مدظله العالی( با توجه به حساسیت جایگاه ویژه 
شهرســتان و استفاده از ظرفیت های منطقه در جهت تحقق اهداف 
و برنامه هــای دولت ولایت مدار و مردمی آیت الله دکتر رئیســی، 
موفق و موید باشید. توفیق شما را در مسیر خدمت به نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران از درگاه احدیت مسئلت می نمایم. شایان 
ذکر است؛ حمید قسوریان سوابق مختلف مدیریتی همچون بخشدار 
جناح شهرستان بستک، بخشدار کوخرد و هرنگ شهرستان بستک، 
مسئول حراست فرمانداری شهرستان بندرلنگه و بخشدار شیبکوه 

شهرستان بندرلنگه را در کارنامه دارد.

مدیر جهاد کشاورزی حاجی آباد خبر داد

آغاز برداشت خرمای پیارم از نخلستان های حاجی آباد
 سرویس شهرستان//مدیر جهادکشاورزی شهرستان حاجی آباد 
از آغاز برداشت خرمای پیارم نخلستان های این شهرستان خبرداد. 
مهدی عباسپور با بیان اینکه پیش بینی می شود امسال ۱۳ هزار و 
۸۰۰ تن خرمای پیارم برداشــت شود، افزود: سطح زیر کشت این 
خرما در شهرســتان حاجی آباد ۳ هزار و ۴۰۰ هکتار است که از 
این میزان ۲ هزار و ۳۰۰ هکتار آن مثمر است.وی با اشاره به اینکه 
این خرما به دلیل کیفیت و ماندگاری بالا به شکلات طبیعی معروف 
اســت، ادامه داد: شهرستان حاجی آباد به علت داشتن آب و هوای 
گرم و خشــک و قرار گرفتن در محدوده ارتفاعی هزار و ۲۵۰ متر 
از سطح دریا مهمترین منطقه کشت پیارم در کشور است.به گزارش 
ایسنا، مدیر جهاد کشاورزی شهرستان حاجی آباد با بیان اینکه ۸۰ 
درصد خرمای پیارم به کشــورهای آســیای جنوب شرقی، حوزه 
خلیج فارس و اروپا صادر می شــود، اظهار کرد: برداشت خرمای 

پیارم تا آذر ادامه دارد.
تجلیل  فرماندار بندرخمیر

 از مدیر عامل سیمان هرمزگان 
 امین درساره سرویس شهرستان// فرماندار بندرخمیر  در بازدید 
از کارخانه ســیمان هرمزگان با اهدای لوحی از دکتر باشتی مدیر 
عامل سیمان هرمزگان بدلیل عمل به مسئولیت های اجتماعی این 
واحد صنعتی ،تقدیر کرد.به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار 
در آیین اهدای این لوح که رئیس اداره بهزیســتی شهرستان خمیر 
نیز حضور داشــت، اظهار کرد: کارخانه سیمان هرمزگان به عنوان 
یکی از موفق ترین بنگاه های اقتصادی استان، با مدیریت دکتر باشتی 
تلاش های قابل قبولی در راســتای حمایت از شــهروندان بومی، 
مشارکت در طرح های فرهنگی و اجتماعی و اشتغال زایی جوانان 
از خود نشان داده که می توان از این اقدامات به عنوان مصادیق بارز 
عمل به مســئولیت های اجتماعی این واحد صنعتی بزرگ نام برد.

وی افزود:این واحد صنعتی همچنین در زمینه مشــارکت در پروژه 
های شهری و حتی روستایی، همواره پیشقدم بوده و همکاری بسیار 
خوبی با مسئولین شهرستان خمیر در زمینه  های مختلف داشته که 
قابل تقدیر است.گفتنی است در این بازدید مقرر شد کارخانه سیمان 
هرمزگان در طرح تجهیز سالن اداری و آموزشی بهزیستی بندرخمیر 

مشارکت کند.

معاون فرماندار بندرخمیر:

سگ های بدون صاحب در بندرخمیر ساماندهی شوند
 امین درســاره سرویس شهرستان// معاون فرماندار بندرخمیر 
گفت: با توجه به افزایش تعداد ســگ های بدون صاحب و ایجاد 
مزاحمت های ایــن حیوانات برای شــهروندان و همچنین ایجاد 
آلودگی های بهداشــتی و زیست محیطی، اجرای طرح ساماندهی 
ســگ های بدون صاحب با زنده گیری و همچنین عقیم سازی 
آن ها ضرورتی اســت که باید در تمام نقاط شهرستان اجرا شود.

به گزارش خبرنگار دریا، وی اضافه کرد: در حال حاضر شــیوه 
ساماندهی سگ های بدون صاحب نسبت به گذشته تغییر کرده و 
بسیاری از شهرها با استفاده از شیوه های نوین، تجربیات مفیدی 
را در این زمینه داشته اند.فرزاد دهقانی در جلسه شورای سلامت 
که به منظور ساماندهی سگ های بدون صاحب برگزار شده بود با 
بیان این مطالب افزود: البته معضلات سگ های ولگرد تنها مختص 
به شهرستان خمیر نیست بلکه این معضل در تمامی شهرستان ها 
وجود دارد لذا بایستی با تعامل و همکاری نسبت به رفع آن اقدام 
کرد.معاون سیاسی فرماندار شهرستان همچنین با بیان این که مشکل 
ساماندهی این حیوانات قابل رسیدگی و نیازمند برنامه ریزی است، 
مشارکت مردمی و استفاده از ظرفیت سمن ها و انجمن های مردم 
نهاد و همچنین فرهنگ سازی در این خصوص را بسیار تاثیرگذار 
دانســت.وی در ادامه عنوان کرد: وجود گروه های متعدد از سگ 
هــای بدون صاحب در کوچه ها و خیابــان ها و معابر علاوه بر 
احتمال انتشــار بیماری، چهره غیر متعارفی را در شهر به وجود 
خواهد آورد.وی در ادامه خواســتار ایجــاد کارگروه تخصصی 
با حضور شــهرداران و دهیاران روســتاهای پرجمعیت ،دستگاه 
های اجرایی و نمایندگان NGO های مرتبط با این کار شــد و 
تاکید کرد: جلسات ســاماندهی سگ های بدون صاحب باید به 
صورت مستمر تشکیل شود و مصوبات و دستورالعمل های لازم 
نیز اجرایی شود.در ادامه این جلسه همچنین موضوعاتی از قبیل 
ایجاد مراکز نگهداری و آموزش ســگ های بدون صاحب در دو 
بخش مرکزی و رویدر و دعوت از سرمایه گذاران بخش خصوصی 
جهت سرمایه گذاری در این بخش و حمایت دستگاه های متولی 
از آنــان، پلاک گــذاری و تفکیک نژادهای مفیــد از غیر مفید، 
واکسیناسیون، عقیم سازی سگ های جمع آوری شده با رعایت کلیه 
اصول بهداشتی و ایمن و رهاسازی، لزوم انجام اقدامات فرهنگی و 
اطلاع رسانی در این خصوص و...بیان شد.همچنین مقرر شد اداره 
دامپزشکی شهرستان نسبت به سمپاشی جایگاه نگهداری سگ ها 

در بندرخمیر و همچنین واکسینه کردن آنها اقدام نماید.

خبری

سندرک؛ سال ها منتظر استقرار نمایندگی ادارات 
سرویس شهرستان// سندرک یا همان بشاگرد غربی 
بیش از 3۰ سال اســت که به بخش ارتقاء پیدا کرده و 
با جمعیتی بالغ بر 23هــزار نفر هنوز مردم برای انجام 
اکثر امورات اداری شــان با صرف هزینه و اتلاف وقت 

باید به مرکز شهرستان سفر کنند. 
 ســندرک یا همان بشاگرد غربی بیش از ۳۰ سال است که به 
بخــش ارتقاء پیدا کرده و با  جمعیتی بالغ بر ۲۳هزار نفر هنوز 
مردم برای انجام اکثر امورات اداری شان باید با صرف هزینه و 

اتلاف وقت به مرکز شهرستان سفر کنند.
 فراموشــی یک بخش بزرگ با وسعت بسیار زیاد نسبت به 
ســایر بخش ها و با مزیت های عالی و منحصر بفرد که فقط 
بهره برداری سیاســی و رســانه ای از آن شده و هیچ ترقی و 

رفاهی در این ۳۰ سال مشاهده نشده است.
 یکی از زنجیرهــای قطور بر گردن اقتصاد ســندرک، نبود 
نمایندگی های ادارات اســت  که ســهم عظیمی از عوارض و 
واریزی های دولتی نصیب شهر میناب می شود و مردم سندرک 
در همان ســطح ۳۰ ســال قبل مانده اند.مردم از سرانه ناچیز 
دهیاری های منطقه ســندرک و فیلتر شدید عبور طرح های 
عمرانی به کمیته برنامه و بودجه اســتان از کانال فرمانداری 
میناب نیز گله مندند. سهم ناچیز اعتبارات اشتغال، مسکن، رفاه 
اجتماعی، بهداشــت و درمان مردم را به ستوه آورده و فریاد 
مدد خواهی شان هرگز به سلسله مراتب مراکز تصمیم ساز و 

مجریان بالا دستی نمی رسد.
آمار اعتیاد، طلاق، فروپاشی خانواده ها، خودکشی نوجوانان 
و جوانان تبدیل به یک تابوی ترســناکی شــده و کمتر اتفاق 
افتاده که ایــن آمارها از طریق مراجع ذیربط تایید و یا صحه 

گذاشته شــود. آمار بیکاران و ندارها روز به روز روبه فزونی 
است  و دست کوتاه مردم به دسترسی عادلانه به حق و حقوق 
اجتماعی شان کمتر در رســانه ای دیده یا شنیده شده است.

با ورود نمایندگی های ادارات چرخه گردش هزینه و سرمایه 
مــردم به منطقه باز می گردد و تبدیل به رونق اقتصادی، ایجاد 
شغل و درآمد پایدار روستاییان می شود.بکارگیری نیروهای 
بومی تحصیل کرده یکی از مزیت های اصلی ورود این ادارات 

مهم  و حیاتی به مرکز بخش است.
رونق تجاری و اقتصادی مرکز شــهر به سبب مراجعات مردم 
برای پیگیری مطالبات شان چهره خاک نشسته شهر را شاداب تر 

و مردم را به کسب و کار و درآمد تشویق می کند.
استقلال اداری آموزش و  پرورش باعث رونق چشمگیری در 
زیر ساخت های آموزشی و فضاهای تحصیلی بخش سندرک 
و اســتخدام نیروهای خدماتی، اداری، آموزشی، کارشناس و 
مدیران ســطوح بالای اجرایی از برکت منطقه ای شــدن این 
اداره مهم و راهبردی است.تعطیل شدن پایگاه آبفای سندرک 
باعث مختل شدن روند تکمیل پروژه آب رسانی، تعمیر شبکه 
فرسوده ۸۱ کیلومتری آب شرب، تنش شدید آبی در بخش و 

منطقه گسترده سندرک شده است.
 به گزارش فارس، نیاز مبرم و پیگیری سریع این امر مهم باید 
در دستور کار استانداری هرمزگان قرار گیرد و نگاهی متفاوت 
و جهت دار به دهیاریهای ســطح بخش با هدف ایجاد اشتغال 
روستاییان و شروع طرحهای عمرانی و زیر ساخت های حیاتی 
روســتاها  باشد. تغافل ۳۰ ساله مســئولان بخش، شهرستان 
و استان در بهبود وضع معیشــت و رفاه اجتماعی مردم قابل 

اغماض نیست  و باید راه تازه ای در این عرصه گشوده شود.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان:

رویکرد بازگشایی مدارس کم جمعیت روستایی حضوری است

کلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهای فاقد سند رسمي   آگهي ماده 3 قانون تعیين ت
 نظــر بــه اینکه هیــات حل اختــلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک بندرعباس به شــرح رای شــماره 
1400۶0۳2۳0۵4000۳۶1 مورخ 1400/0۶/20 تصرفات مالکانه آقای محمد حاتمی تیروری تحت عنوان ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت به مساحت 1۵0.4۹ متر مربع قسمتی از پلاکهای 1۸۷ و 1۹1 و 1۹۳ و 1۹4 و 24۶ الی 
2۵1 فرعی از 1 اصلی واقع در گلشهر خیابان امامت کوچه امامت ۸ به استناد بند الف و ب ماده یک و ماده سه قانون 
آئین نامه مذکور را تائید نموده است به جهت فوت مالک اولیه آقای حسن خیراندیش و عدم دسترسی به ورثه به 
استناد بند 2 ماده ۳ مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردید و علی هذا در اجرای 

ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 1۵ روزه آگهی جهت اطلاع عموم و 
مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک 
بندرعباس وارد نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای صادر فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول 
اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالحه محل مراجعه و تقدیم دادخواست نمائید 
لذا پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست ، اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد 

نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.1400/۳۷۶م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/0۷/10

تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/0۷/2۶
       اسمعیل ربیع نژاد- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه2

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

آگهي مزایده )دوم(  
شعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده اجرائي ۹۷0۹۹۸۷۶10۶00۶۳۵ 
بایگانــی ۹۷1104۸ که طي آن محکوم علیه مســعود بلبلی فرزند ابراهیم محکــوم به پرداخت مبلغ 
۸0۳/۵1۵/۶2۵ ریال بابت محکوم به در حق محکوم له خانم زهرا جلیلیان گردیده است که با توجه به 
عدم معرفی محکوم علیه در مهلت مقرر و دستور دادگاه به فروش وثیقه تودیعی شامل شش دانگ یکباب 
آپارتمان مسکونی دارای پلاک ثبتی ۹02۸ فرعی از یک اصلی واقع در بخش دو بندرعباس به آدرس الهیه 
شمالی - کوچه الهیه 11 - ساختمان فیروزه - طبقه ۵- واحد 2۳ به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود.
 مشخصات موضوع مزایده و شرح باردید:یک دستگاه آپارتمان مسکونی با مشخصات ثبتي: شماره سریال 

41۵۶۶۸۸ الف /۹۵ واقع در استان هرمزگان، شهرستان بندرعباس، بخش ثبتي 2، شماره فرعي ۹02۸، اصلي 1، مفروز و مجزي از ۷۹۳4، 
قطعه 4۶، به مساحت ۷0/0۷ متر مربع به آدرس: بندرعباس، الهیه شمالي، کوچه الهیه 11، بلوک شرقي ساختمان فیروزه، طبقه ۵ واحد 2۳ 
با کد پستي: ۷۹1۳۶۹۸۵۷۶. مشخصات مالک: آقای امین بازیره فرزند محمد به شماره ملی: ۳۳۹1۷2۷012 متولد 1۳۶2/0۶/0۳. واحد 
مورد نظر در طبقه ۵ یک ساختمان ۶ طبقه )۵ طبقه روی پیلوت ( با اسکلت بتنی و سقف تیرچه بلوک مي باشد. نماي ساختمان ترکیبی 
از سنگ و آجر، دارای آسانسور و با قدمت حدودا 1۳ سال، رویه دیوارهای راه پله و پارکینگ ها سرامیک، کف پاگرد راه پله سنگ و 
ساختمان داراي اتاق سرایداري مي باشد. مساحت ساختمان ۷0/0۷ متر مربع به انضمام انباري قطعه ۳۳ تفکیکي به مساحت 2/12 متر 
مربع، داراي 2 اتاق خواب، سالن پذیرایی، حمام و سرویس بهداشتي، آشپزخانه اپن با کابینت mdf و دارای تراس مي باشد. پوشش 
کف از نوع سرامیک، رویه دیوارهاي داخلي رنگ آمیزي و پوشش دیوارهای سرویس، حمام و آشپزخانه از جنس کاشي، پنجره ها فلزي 

با شیشه تک جداره و درب ورودي ضد سرقت مي باشد.
با امعان نظر به موارد معنونه و مراتب معروضه و با عنایت به بازدید صورت گرفته از محل مورد نظر و وفق مدارک ابرازي و با در نظر 
گرفتن موقعیت، کیفیت و قدمت ساخت، گذرهاي مجاور ملک و راه های دسترسي ارزش معاملاتي و بافت منطقه اي، قدرالسهم از 
عرصه، مشاعات و مشترکات، متعلقات، نوع مصالح بکار رفته، انشعابات، وضعیت فعلی بازار املاک و مستغلات ) عرضه و تقاضا (، 
همچنین بدون در نظر گرفتن بازداشتی بودن و تعهدات، دیون و بدهي هاي احتمالي که ممکن است به اشخاص حقیقی و حقوقی و یا 
سایر موسسات، بانک ها و نهاد های دولتی یا خصوصي داشته باشد، مستحل الغیر بودن و یا در مسیر بودن یا نبودن طرح هاي عمراني ) 
میزان عقب نشینی و اصلاحي احتمالي( و ایضا در صورت صحت و اصالت اسناد و مدارک ابرازي و با در نظر گرفتن سایر پارامترهای 
موثر بر این رابطه، ارزش شش )۶( دانگ ملک مورد نظر بانضمام انباری، جمعا برابر:4,۸۳۶,۷۳0,000 ریال ) چهار میلیارد و هشتصد و 
سي و شش میلیون و هفتصد و سي هزار ریال ( ارزیابی و اعلام مي گردد. ضمنا رهنی شماره  2۸۳۸۶ مورخ 1۳۹۶/0۳/1۷ دفترخانه 
اسناد رسمی شماره ۵0 شهر بندر عباس استان هرمزگان که بنفع بانک قرض الحسنه رسالت به مبلغ ۳4۵,000,000 ریال به مدت 2۷ 
ماه ثبت شده. رهني شماره 2۸۳۸۳ مورخ 1۳۹۶/0۳/1۷ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۵0 شهر بندر عباس استان هرمزگان که بنفع بانک 

قرض الحسنه رسالت به مبلغ ۳4۵,000,000 ریال به مدت 2۷ ماه ثبت شده . 
ضمنا گزارش ممهور به انضمام تصاویر نمای ساختمان به پیوست تقدیم حضور مي گردد.

1- فروش نقدي است و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه مي باشد . 2- کلیه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت 
به عهده خریدار است. ۳-پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده و صرفا یک ساعت قبل از شروع مزایده با 
هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10% مبلغ ارزیابي شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره 21۷12۹۵40۹00۸ نزد بانک ملی شعبه 

دادگستري تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند .
4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است . 

۵-مزایده در ســاعت 1۳ ظهر یکشــنبه مورخ 1400/۷/2۵ در محل دفتر اجراي احکام شعبه دوم دادگاه حقوقی بندرعباس بصورت 
حضوري بعمل می آید و برنده کسي است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید .

۶- در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالي 
قیمت و خساراتي که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدوا از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات 
وارده مسترد نخواهد شد متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به اجرای احکام حقوقي شعبه دوم دادگستري 

بندر عباس مراجعه نمایند.
داورز شعبه دوم اجرای احکام مدني دادگستری بندرعباس - ابراهیمی

سند کمپانی خودروی سمند سورن مدل 1390 رنگ آبی شماره پلاک497 ص 28 
ایران 84 شماره موتور 12490237600 شماره شاسیnaaccicficf439453 به 

نام ام البنین برخوردارزاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

سند مالکیت خودرو سواری هیوندای آزرا   پلاک 66325قشم 
شخصی  مالک سید سامان حسینی مقدم  شماره شاسی 

KMHfc41DX7a139112  شماره موتورG6DB6S176116 مدل 
2007  رنگ : نقره ای  مفقودوازدرجه اعتبارساقط می باشد

مفقودی نوبت دوم

سرویس شهرستان// کاشت سبزی وصیفی 
خارج از فصل در ۱۱ هزار هکتار از زمین های 
کشاورزی بخش توکهور وهشتبندی اغاز شد.

توکهور  کشــاورزی  مرکز خدمــات  مســئول 
وهشتبندی پیش بینی کرد در سال زراعی جدید 
بیش از ۳۰۰ هزار تن انواع محصولات سبزی و 
صیفی برداشت شود که نسبت به سال گذشته ۱۵ 
درصد کمتر است.اســحاق جعفری علت کاهش 
برداشت محصولات ســبزی و صیفی خارج از 

فصل را رعایت الگوی مصرف کشت عنوان کرد.
وی افزود: کاشت سبزی وصیفی در این منطقه از 
اواخر شهریور ماه با کشت پیاز و فلفل آغاز شده 

و تا پایان آبان ماه ادامه دارد.
جعفری افزود: بیشتر محصولات خارج از فصل 
کشــت شــده در این منطقه پیاز، گوجه فرنگی، 
خیار و فلفل است.وی گفت: محصولات برداشت 
شــده علاوه بر توزیع در بازار مصرف استان به 
اســتان های تهران، فارس و اصفهان فرســتاده 

میشــود.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز 
خلیج فارس؛ جعفــری افزود: این محصولات به 
کشــور های عراق و افغانستان نیز صادر میشود.
توکهور  کشــاورزی  مرکز خدمــات  مســئول 
وهشــتبندی گفت: برداشــت محصول سبزی و 
صیفی در منطقه توکهور و هشتبندی از اواخر آبان 
ماه با برداشــت خیار آغاز میشود و با برداشت 
گوجه و پیاز در اردیبهشت ماه سال آینده به پایان 

می رسد.

کشت محصولات خارج از فصل در توکهور وهشتبندی 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



  طالع بینی  

شنبه 10 مهر 1400

25 صفر 1443

 سال  بیستم شماره 3710

فروردین :  
اکنون زمان آن رســیده که با گذشــته ی تان 
روبرو شــوید، چون اگر الآن این کار را نکنید 
بعدا همه چیز ســخت تر خواهد شد. دل تان 
می خواهد که از گذشته فاصله بگیرید و از الآن تان لذت ببرید، 
اما این اتفاق نخواهد افتاد مگر این که با گذشته ی تان مواجه 
شــوید. می خواهید در روابط تان به تعادل برسید، اما یادتان 
باشــد که تا خودتان در درون تان به تعادل نرسید هیچ اتفاقی 

نخواهد افتاد.
    اردیبهشت :  

طبیعت سرســخت و لجوج شــما امروز ممکن 
است کار دســت تان دهد، به ویژه اگر به علایم 
هشــداردهنده توجــه نکنید. وقتــی دارید از 
موضع تان دفاع می کنیــد یا این که نظرات تان را توضیح می 
دهید، بد نیســت چند لحظه ای صبر کنید و ببینید که موضوع 
واقعا از چه قرار است. از چه می ترسید؟ اگر احساس می کنید 
که مقاومت شما لازم اســت و ارزش اش را دارد پس تردید 
نکنید، اما اگر دیدید که چندان هم لزومی ندارد بهتر اســت از 

کنار این موضوع رد شوید و سرسختی نکنید.
     خرداد : 

امروز ممکن اســت عقایدی که ســالیان ســال 
باورشان داشــتید مورد تهدید قرار بگیرند. البته 
قرار نیســت کسی به شــما حمله کند، اما شاید 
ترس های قدیمی دوباره به سراغ تان بیاید و روی تعاملات تان 
تاثیر بگذارد. دل تان می خواهد گذشته را فراموش کنید تا از 
حال تان لذت ببرید، اما چیزی در گذشــته هست که مانع تان 
می شــود. خلاقیت تان را به کار بگیرید تا این موضوع حل 

شود، اما نه این که آن را نادیده و حل نشده باقی بگذارید!
      تیر :

احساســات تان دارد تغییر می کنــد و به دنبال 
راهی هســتید تا تعادل برقرار شود. یادتان باشد 
که این تغییرات به معنی عدم ثبات اســت. وقتی 
احساســات تان به طور طبیعی به مسیرش می رود نشان می 
دهد که چه قدر از نظر احساســی قدرتمند هســتید. بهترین 
راهکار این است که اجازه دهید گذشته بگذرد و برود و همه ی 

توجه تان را به زمان حال بدهید.
     مرداد :

درهای جدیدی به روی روابط صمیمانه ی شما 
باز شده اســت. یک چیزهایی قرار است به شما 
الهام شــود، آن وقت می فهمید که خودتان مانع 
مســیری که می روید شده اید. قلب بزرگی دارید و به کسانی 
که دوست شان دارید محبت زیادی می کنید. سعی کنید نقش 
خودتان را در تعاملات احساسی تان بفهمید، آن وقت می توانید 

تغییرات مثبت پایداری در روابط تان ایجاد کنید.
     شهریور : 

امروز یک سرسختی غیر معمول در تصمیم گیری 
های تان وجود دارد. در حالت عادی می توانید 
ذهن تــان را با اطلاعات جدید هماهنگ کنید و 
درست تصمیم بگیرید. اما انگار امروز همه ی تصمیمات تان بر 
پایه ی چیزهایی قرار گرفته که نمی دانید و همین مساله ممکن 
است مســیرتان را به بیراهه ببرد. تا زمانی که همه اطلاعات 
جفت و جور نشده هیچ تصمیمی نگیرید. حواس تان باشد که 

اکنون وقت احتیاط کردن است.
     مهر : 

امروز ممکن اســت خودتان را در یک وضعیت 
ناراحت کننده بیابید. با این که مدتی بود در روابط 
اجتماعی تان مشکلی نداشتید، اما امروز ممکن 
است با یک اختلاف نظر جدی مواجه شوید و بعدش هم ببینید 
که راه برون رفتی وجود ندارد. یادتان باشــد که هیچ راه حل 
ســریعی این جا جواب نمی دهد و حتی بیشــتر مانع راه تان 
خواهد شــد. در عوض روی نقطه ضعف های خودتان تمرکز 

کنید تا از آن ها درس بگیرید و قوی تر شوید.
      آبان : 

از احساسات تان جدا افتاده اید، اما انگار از این 
وضعیت اصلا ناراحت نیســتید. اکنون برای شما 
به منزله ی فرصتی اســت که می توانید از شدت 
احساسات تان فاصله بگیرید و آرامش داشته باشید.چیزی را 
از دســت نداده اید و لزومی هم ندارد که خودتان را ناراحت 
کنید، فقط آرام باشید و تا می توانید از این فرصت استفاده کنید 

و استراحت نمایید.
     آذر :  

اگر چه بایــد در رویکردتان به زندگی جدی تر 
باشــید، اما هنوز باید از احساســات فعلی تان 
درس بگیریــد. راه های ارتباطی با دیگران را باز 
بگذارید. بهتر است سکوت نکنید و حرف های تان را به یک 
دوست صمیمی بگویید. نیازی نیســت برای درد و دل پیش 
مشاور بروید، همین که با دوستان و خانواده صحبت کنید همه 

چیز حل خواهد شد. 
      دی : 

اگر امروز مراقب خودتان نباشــید ممکن است 
همه ی انرژی جســمانی تان از دست برود. عقل 
و احساس تان با هم هماهنگ نیست. اما یادتان 
باشد که احساســات تان را به خاطر عقل سرکوب نکنید. تا 
زمانی که به اندازه ی کافی اســتراحت نکــرده اید نباید هیچ 
تصمیمی بگیرید. وقتی دوباره انرژی گرفتید آن وقت کارآمدتر 

می توانید با چالش های پیش رو مواجه شوید.
  بهمن : 

شاید فکر کنید که بهتر است امروز احساسات تان 
را مخفی نگه دارید، امــا این که لبخند بزنید در 
حالی که پشت آن غوغاست بیشتر کشنده است. 
دوســت ندارید افکارتان را با دیگران در میان بگذارید، چون 
می دانید که با تعهدات کاری شما در تضاد هستند. اما بهتر است 
حرف تان را بزنید و در نهایت هم از کسی که حرف های تان را 
شنیده سپاسگزاری کنید بعد سر کارتان برگردید، خواهید دید 
که وقتی سبک شده اید چه قدر همه چیز راحت تر می گذرد.

اسفند : 
یک بار دیگر و برای آخرین باید با بعضی چیزها 
در گذشته مواجه شوید. البته این کار آسانی نیست، 
چون باید به چیزهایی فکر کنید و درباره ی آن ها 
حرف بزنید که برای تان خوشــایند نیســت. با اشکالات تان 
روبرو شــوید و از اشتباهات گذشته درس بگیرید. این فرآیند 
آن قدرها هم که به نظر می رسد بد نیست، سخت ترین قسمت 

آن فقط نقطه ی شروع است.
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7 اقتصادی

 ســرویس اقتصادی // معــاون نوآوری 
و فنــاوری وزارت ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات اعــلام کرد فرآینــد ثبت نام 
اختصاص بسته های هدیه اینترنت رایگان 
برای اساتید، معلمان، دانشجویان و طلاب 

اینترنت آغاز شده است. 
با توجه به آغاز سال جدید تحصیلی به صورت 
مجــازی برای دومین ســال متوالــی و نیاز 
به زیرســاخت هایی از جملــه اینترنت برای 
دسترسی به محتوای آنلاین آموزشی، وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات کــه در این 
مدت بــا ارائه اینترنت رایگان و رایگان کردن 
سامانه شاد و سامانه های آموزشی، تلاش کرده 
بود فرآیند آموزش را بــرای دانش آموزان و 
دانشجویان، معلمان و اساتید دانشگاهی تسهیل 

کند، بار دیگر به ارائه اینترنت رایگان اقدام کرد.
در این راستا ســتار هاشمی -معاون فناوری 
و نــوآوری وزارت ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات- با اشــاره به آغاز فرآیند ثبت نام 
اختصاص بسته های هدیه اینترنت رایگان بیان 
کرد: وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات، 
امســال با توجه به شیوع ویروس کرونا برای 
حمایــت از تــداوم برگــزاری آموزش های 
مجازی، همانند سال گذشته بسته های اینترنت 
رایگان را برای همه اساتید، معلمان، دانشجویان 

و طلاب در نظر گرفته است.
وی افــزود: همه مشــمولان می توانند برای 
دریافت بسته هدیه اینترنت رایگان و اطلاعات 
ictgifts. بیشــتر، از ۷ مهر ماه به ســامانه
ir مراجعه کنند و با کد ملی و شــماره تلفن 

همراه خود فرآیند ثبت نــام را انجام دهند. با 
توجه به اینکه فقط یکبار امکان نام نویسی در 
سامانه وجود دارد و شماره تلفن همراه نیز باید 
تحت مالکیت فرد ثبت نام کننده باشد، بنابراین 
متقاضیــان در درج اطلاعات مربوط به خود 

دقت کافی را داشته باشند.
معاون فناوری و نــوآوری وزارت ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات خاطرنشــان کرد: پس 
از اتمــام مهلت ثبت نــام، اطلاعات نهایی در 
اختیار اپراتورها قرار می گیرد تا بســته هدیه 
به حساب  کاربران افزوده شود. مهلت ثبت نام 
در سامانه، هفت روز است و با توجه به تعداد 
بالای دانشجویان، طلاب و معلمان، نام نویسی 
در سه روز ابتدایی بر اساس رقم های آخر کد 
ملی انجام می شود، اما در چهار روز بعدی تا 

پایان اتمام مهلت، محدودیتی در کد ملی برای 
مشمولان وجود ندارد.

هاشمی افزود: حجم بسته اینترنت هدیه رایگان  
اساتید ۶۰ گیگابایت، معلمان ۴۰ گیگابایت، 
دانشــجویان و طلاب  ۳۰ گیگابایت در نظر 
گرفته شده اســت که با اعتبار مصرف شش 
ماهه به ثبت نام شــدگان ارائه می شود. در این 
طرح امکان فعال سازی و دریافت این بسته ها 
 )ADSL( روی تلفن همــراه و یا تلفن ثابت

متقاضیان پیش بینی شده است.
وی افــزود: با توجه به اینکه ممکن اســت، 
اطلاعات دریافتی مربوط به اساتید، معلمان، 
دانشــجویان و طلاب کامل نباشد یا ثبت نام 
دانشجویان ورودی جدید در دانشگاه ها هنوز 
انجام نشده باشد، به همین منظور امکان ثبت 

اعتراض برای همه مشمولانی که کد ملی آنها 
در سامانه وجود ندارد، پیش بینی شده است تا 

پس از تأیید نهادهای متولی، بسته اینترنت به 
ایشان نیز اختصاص یابد.

گروه خبــر // دکتر فریــدون همتی 
اســتاندار هرمزگان، در دیدار با دکتر 
عبــاس علی آبــادی مدیرعامل گروه 
مپنا، افزایش ســرمایه گذاری های این 
گروه و همچنین مشارکت گروه مپنا به 
عنوان یکی از شرکت های بزرگ فعال 
پروژه های  اجــرای  برای  در هرمزگان، 
مختلف در راستای ایفای مسئولیت های 
اجتماعی این شــرکت را مورد پیگیری 

قرار داد.
بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر فریدون 
همتی در این دیدار، بیان داشــت: گروه مپنا 

می تواند در اجرای پروژه های مهمی همچون 
احداث مجتمع آموزشــی شــامل مدارس 
مختلف با معماری زیبــا و برخورداری از 
امکانات لازم، احــداث کلینیک فرهنگیان 
و احــداث و تکمیل پروژه هــای درمانی و 
بیمارستانی در هرمزگان، کمک و مشارکت 
داشته باشد.  وی ادامه داد: طرح های توسعه 
سواحل مکران در شرق هرمزگان به ویژه در 
زمینه پالایشگاهی و توسعه سکونتگاه ها در 
جزایر و احداث شهرها و شهرک های جدید 
از ظرفیت خوب بــرای افزایش فعالیت ها 
و ســرمایه گذاری های گروه مپنا در استان 

هرمزگان هستند. مدیرعامل گروه مپنا نیز در 
این دیدار با اشاره به فعالیت های این گروه در 
هرمزگان از همکاری ها و پیگیری های دکتر 
همتی استاندار هرمزگان در راستای حمایت 
از تولید و رفع موانع شرکت های تولیدی از 
جمله گروه مپنا تشکر و قدردانی کرد و ضمن 
ایفای مســئولیت های  برای  اعلام آمادگی 
افزایش ســرمایه گذاری ها در  اجتماعی و 
هرمزگان، بیان داشت: به زودی دو توربین 
جدید نیروگاه تولید برق توسط گروه مپنا در 
هرمزگان راه اندازی می شود که ۴۰۰ مگاوات 
به ظرفیت تولید برق در استان، اضافه می کند

 راه اندازی دو توربین جدید با ظرفیت 400 مگاوات تولید برق در هرمزگان 

 طرح: بیتا هوشنگی

ثبت نام اینترنت رایگان اساتید و دانشجویان

سروســش اقتصادی //رییس اتحادیه 
استفاده  گفت:  هرمزگان  استان  آبزیان 
از روش های غیراصولی و غیر بهداشتی 
برای  از نمک صنعتی  مانند اســتفاده 
خشــک کردن ماهیان توســط افراد 
ســودجو، اثرات نامطلوبــی را در بعد 
کیفیت و زیست محیطی به دنبال داشته 

است.
به گزارش خبرنگار دریا، مهرداد بازرگان در 
جلســه کارگروه پیگیری مصوبات پنجاه و 
چهارمین  نشست شورای گفتگوی دولت و 
بخش خصوصی  استان هرمزگان که در سالن 
جلسات اســتانداری با موضوع مشکلات 
تامین مواد اولیــه کارخانجات پودر ماهی 
و کارخانجات پرورش آبزیان برگزار شــد، 
اظهار داشت: پودرماهی تولید شده از منابع 
آبزی در کشور هم به عنوان تامین کننده مواد 
پروتئینی و هم به لحاظ اقتصادی از جایگاه 
ویژه ای برخوردار بوده و در صنعت خوراک 
دام، طیور و آبزیان یک کالای استراتژیک 
محسوب می شود.  وی افزود: این در حالی 

اســت  که طی سال های گذشــته سرمایه 
گذاری سنگینی توسط بخش خصوصی در 
زمینه احــداث واحدهای تولیدی به منظور 
تبدیل این ماهیان به پودر ماهی در جزیره 
قشــم صورت گرفته و در حال حاضر ۴۰ 
درصد پودرماهی تولید شــده جهت تامین 
مواد اولیه مورد نیاز کارخانه های دام و طیور 
و آبزیان پرورشی کشور به سرزمین اصلی 
)داخل کشــور( ارســال می گردد. بازرگان 
تصریح کرد: متاســفانه از ســال 98 روش 
خشک کردن ماهی به صورت غیربهداشتی 
توســعه یافته و حجم بالایــی از ماهی ها 
در نوار ســاحلی جزیره قشــم به صورت 
غیربهداشتی و غیراصولی خشک می شوند 
و دلالان با افــزودن نمک صنعتی به میزان 
۳۰ درصــد اثرات نامطلوبــی را از لحاظ 
کیفیت غذای آبزیان و همینطور اثرات زیست 

محیطی به دنبال داشته است.
بازرگان تصریح کرد: ضرر بی حد و حصر 
کارخانه های تولید پودر ماهی به واســطه 

وجــود دلالان در کنار عدم نظارت متولیان 
امر باعث سلب فضای رقابتی از کارخانه های 

تولید پودر ماهی شده است.
وی تولید محصول بی کیفیت، از بین رفتن 
مواد اولیه کارخانه ها، خام فروشی، قاچاق 
محصــول از جزیره قشــم، افزایش قیمت 
محصول و عدم قیمت رقابتی به دلیل افزودن 
نمک صنعتی در خشــک کــردن ماهیان، 
آسیب های فراوان به کیفیت تولید آبزیان و 
آســیب های زیست محیطی تنها بخشی از 
مضرات خشک کردن ماهی به روش های 

غیراصولی است.
رییس اتحادیه آبزیان استان هرمزگان بیان 
داشت: در این برهه حساس و با مشکلاتی 
کــه در بعد اقتصــادی دامن گیــر تجار و 
بازرگانان اســت به نظر می آید انســجام 
دســتگاه های متولی و نظارت تنها راهکار 
موجود برای حل معضلات این چنینی باشد 
حال اینکه حمایت از تولید و اشتغال پایدار 

باید برای مسوولان در اولویت باشد.

رییس اتحادیه آبزیان هرمزگان :
استفاده از روش های غیراصولی

 کیفیت پرورش آبزیان را تحت الشعاع قرار داده است

سرویس اقتصادی // نرخ بیکاری در تابستان به ۹.۶ درصد 
رسیده است. 

مرکز آمار ایران نتایج طرح آمارگیری نیروی کار تابســتان ١۴۰۰ 
را منتشر کرد. براســاس این گزارش، نرخ بیکاری افراد ١٥ ساله 
و بیش تر نشــان می دهد که 9,۶ درصد از جمعیت فعال )شاغل و 
بیکار(، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاری حاکی از آن 
است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال قبل ) تابستان 

١۳99( ، ۰.١ درصد افزایش یافته است.
  در تابســتان ١۴۰۰، به میزان ۴١,١ درصد جمعیت ١٥ ســاله و 
بیش تــر از نظر اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شــاغلان یا 

بیکاران قرار گرفته اند. 
تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از آن است که این نرخ نسبت 
به فصل مشابه در سال قبل )تابستان١۳99( ۰.۷ درصد کاهش یافته 
است.  جمعیت شاغلین ١٥ ساله و بیشتر در این فصل ٢۳ میلیون 
و ۴۰٥ هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل ١۳۷ هزار 
نفر کاهش داشته است. بررسی اشتغال در بخش های عمده اقتصادی 
نشان می دهد که در تابستان ١۴۰۰، بخش خدمات با ۴8,8 درصد 

بیش ترین ســهم اشتغال را به خود اختصاص داده است. در مراتب 
بعدی بخش های صنعت با ۳۳,8 درصد و کشاورزی با ١۷.۴ درصد 

قرار دارند.
  نرخ بیکاری جوانان ١٥ تا ٢۴ ســاله حاکی از آن است که ۷,٢٥ 

درصد از فعالان این گروه سنی در تابستان ١۴۰۰ بیکار بوده اند. 
بررســی تغییرات فصلی نرخ بیکاری این افراد نشان می دهد، این 
نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل )تابستان ١۳99( ٢.۶ درصد 

افزایش یافته است.
  بررسی نرخ بیکاری گروه سنی ١8 تا ۳٥ ساله نیز نشان می دهد 
که در تابستان ١۴۰۰، ١۷,۶ درصد از جمعیت فعال این گروه سنی 
بیکار بوده اند. این در حالی است که تغییرات فصلی نرخ بیکاری این 
افراد نشان می دهد این نرخ نسبت به تابستان١۳99، به میزان ۰.۷ 

درصد افزایش یافته است.
  بررسی سهم اشتغال ناقص جمعیت ١٥ ساله و بیش تر نشان می دهد 
که در تابستان ١۴۰۰، 9,٥ درصد جمعیت شاغل،  به دلایل اقتصادی 
)فصل غیرکاری، رکود کاری، پیدا نکردن کار با ساعت بیش تر و…( 
کم تر از ۴۴ ساعت در هفته کار کرده و آماده برای انجام کار اضافی 
بوده اند. این در حالی اســت که ۳۶.٥ درصد از شاغلین ١٥ ساله و 

بیش تر، ۴9 ساعت و بیش تر در هفته کار کرده اند.

نرخ بیکاری اعلام شد 

سرویس اقتصادی // رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان گفت: در شــهریور ماه سالجاری توسط بازرسان 
این ســازمان یک هزار و ۴۸3 پرونده تخلف با هدف مقابله 
با گران فروشــی و احتکار از واحدهــای صنفی، تولیدی و 

خدماتی در استان تشکیل شد.
به گزارش خبرنگار دریا، خلیل قاســمی افزود: از هجده هزار و 
٥١٥ بازرسی انجام شــده یک هزار و ۴8۳ پرونده تخلف برای 
واحدهای صنفی، خدماتی و تولیدی استان تشکیل و جهت سیر 
مراحل قانونی و صدور رای نهایی به تعزیرات حکومتی ارســال 
گردید. وی، مجموع تخلفات کشــف شــده توسط بازرسان این 
ســازمان را یک هزار و 9۳۳ مــورد به ارزش ریالی بیش از ۶١ 

میلیارد ریال عنــوان کرد و ادامه داد: با واحدهای صنفی متخلف 
برابــر قانون برخورد می گردد. رئیس ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت هرمزگان بیان کرد: علاوه بر بازرســی های  انجام شده از 
ســوی این سازمان، گشت مشترک با اداره کل تعزیرات، دانشگاه 
علوم پزشکی وسایر دستگاه های ذیربط از اماکن عمومی خدماتی 
توسط سازمان صمت این استان در شهریور ماه سالجاری انجام شده 
است. قاسمی اظهار داشت: میوه و تره بار، مواد پروتئینی منجمله 
 گوشت و مرغ بیشترین کالاهای دارای تخلف در این بازرسی ها، 
گزارش شد.وی در پایان افزود : شهروندان در صورت مشاهده هر 
گونه تخلف می توانند با تماس تلفنی به سامانه ١٢۴ آن را اطلاع 

دهند تا در اسرع وقت نسبت به شکایت واصله رسیدگی شود.

۱۸ هزار بازرسی از واحدهای صنفی، خدماتی و تولیدی در  هرمزگان

مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه ها:

یارانه معیشتی مهرماه امروز واریز می شود 

ســرویس اقتصــادی // مدیرعامــل ســازمان 
»بیست  گفت:  کشــور  یارانه های  هدفمندسازی 
وسومین« مرحله یارانه معیشتی ساعت 2۴ امروز 
۱۰ مهر ماه به حساب سرپرستان خانوار واریز می 

شود.
امید حاجتی، مدیرعامل ســازمان هدفمندسازی یارانه  
های کشور از پرداخت »بیست وسومین« مرحله یارانه 
معیشتی به حساب سرپرســتان خانوار در ساعت ٢۴ 

امروز ١۰ مهرماه خبر داد.
وی با اعــلام این خبر گفت: مانند دوره های پیشــین، 

واریــزی  ها یارانه معیشــتی به حســاب خانواده های 
یــک نفره ٥٥ هزار تومــان، خانواده های دو نفره ١۰۳ 
هزار تومان، خانواده های ســه نفــره ١۳8 هزار تومان، 
خانواده های چهار نفره ١۷٢ هزار تومان و خانواده های 

پنج نفره و بیشتر ٢۰٥ هزار تومان می باشد.
مدیرعامل ســازمان هدفمندســازی یارانه  های کشور 
یادآور شــد: دراین ماه، »دهمین قســط« از پرداخت 
دومین مرحلــه وام یک میلیون تومانــی کرونایی، از 
حساب سرپرستان خانواده هایی که این وام را دریافت 

نموده اند، کسر خواهد شد.

 سرویس اقتصادی // مدیر حفظ نباتات جهادکشاورزی هرمزگان 
گفت: با آغاز فصل پاییز و احتمال ورود ملخ صحرایی به کشور در 
۶ ماهه نخست امسال یک میلیون و ۷۰۰ هزار هکتار از زمین های 

استان ردیابی شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید عبدالرضا اشرف منصوری در بازدید از 
زمین های کشــاورزی استان افزود: در این راستا زمین های کشاورزی 
و منابع طبیعی هرمزگان بویژه کانون های دارای ریســک بالای ملخ 
صحرایی توسط کارشناسان آموزش دیده و بوسیله نرم افزار موبایلی 

و دستگاه های ایلوکاست مورد ردیابی قرار گرفته است.
وی بیان داشــت: حدود یک سوم از سطح ردیابی که شامل تعداد پنج 
هزار و ۷۶٥ مختصات جغرافیایی در سراســر استان هرمزگان توسط 
نرم افزار موبایی )M ۳( بوده است. مدیر حفظ نباتات جهادکشاورزی 
هرمزگان اظهارداشت:   آموزش و بکارگیری از ظرفیت نیروهای مردمی 
نیز در انجام عملیات ردیابی از دیگر اقدام های در رصد این آفت مخرب 

در استان بوده است. 
ملخ  صحرایی آفت خطرناکی است که از شمال شرق آفریقا و از کشور 
پاکستان به سمت کشور هجوم می آورند.استان های بوشهر، هرمزگان، 
سیستان و بلوچستان و خوزستان درگیر آفت ملخ صحرایی هستند که 
بیشترین سطح مبارزه با ملخ صحرایی در سیستان وبلوچستان و هرمزگان 
است.ملخ های صحرایی گیاهان زراعی، باغی و حتی علف های هرز را 
می خورند و با قدرت پرواز بسیار زیادی که دارد می تواند در یک شبانه 

روز تا ١٥۰ کیلومتر پرواز کند.
این نوع از ملخ ها در مسیر عبور خود با تغذیه از سبزینه های مختلف، 
جنگل ها، باغ های میوه، علوفه، غلات، صیفی و مراتع را از بین می برند 
و با توجه به قدرت تخریبی بالایی که دارند باعث قحطی در منطقه نیز 

می شوند.

نخستین دسته ملخ های صحرایی در هرمزگان چهارم بهمن ماه 9۷ در 
بندرنخیلو از توابع بندرلنگه گزارش و علت مهاجرت آنها نیز نبود بارش 
و غذای کافی در سواحل دریای سرخ و عربستان اعلام شد که از طریق 

خلیج فارس و دریای عمان وارد خاک ایران شده بودند.
در اطلاعات منتشره سازمان حفظ نباتات ایران با اشاره به حمله ملخ ها 
به ١۰ استان کشور در ســال کشاورزی گذشته)مهر9۷تا شهریور98( 
از هرمــزگان به عنوان موفق ترین اســتان در زمینه مبارزه با این آفت 

خطرناک نام برده شده است.
وسعت زمین های کشاورزی هرمزگان١٥۶هزارهکتار با تولید سالانه 
٢میلیون و 9۰۰هزارتن محصول باغی و زراعی )با محوریت محصولات 

سبزی و صیفی خارج از فصل( است.

ردیابی ملخ صحرایی در زمین های هرمزگان 

 
سرویس اقتصادی // مدیرعامل اتحادیه 
مرکزی دام سبک کشور گفت: مصرف 
سرانه گوشت در کشور از ۱2 کیلوگرم در 
سال به ۶ کیلوگرم رسیده و به عبارتی 
با ۵۰ درصد کاهش مصرف مواجه شده 

است. 
افشــین صدر دادرس، مدیرعامل اتحادیه 
مرکزی دام سبک کشور گفت: مصرف سرانه 
گوشت در کشور از ١٢ کیلوگرم در سال به 

۶ کیلوگرم رسیده و به عبارتی با ٥۰ درصد 
کاهش مصرف مواجه شده است.وی افزود: 
علت اینکه دامدار اقدام به کشــتار دام های 
مولد می کنــد بخاطر کاهش توان نگهداری 
دام )سبک و سنگین( است ضمن اینکه نظام 
توزیع در کشــور دلال محور است. منصور 
پوریان، رئیس شــورای تامین کنندگان دام 
کشور با بیان اینکه ۷ میلیون راس دام روی 
دست دامدار مانده است، گفت: علت کاهش 
سرانه مصرف گوشــت قرمز، تعطیلی های 

کرونایــی بوده که باعــث توقف یا کاهش 
فعالیت هتل ها، رســتوران ها و تالارها شده 
اســت.وی ادامه داد: صادرات گوشت تنها 
راه نجات دامدار است. امروز دامدار اقدام به 
کشتار دام مولد می کند، چون توان نگهداری 

و پرداخت هزینه ها را ندارد.
رئیس شــورای تامین کنندگان دام کشور 
گفت: واردات گوشت برزیلی نه تنها مشکل 
گوشــت کشــور را حل نکرد بلکه باعث 

افزایش قیمت گوشت در بازار شد.

کاهش 50 درصدی مصرف سرانه گوشت در کشور 
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گروه گزارش // در محله های قدیمی شــهر 
بندرعباس با صحنه ناخوشایند فاضلاب های 
روان در کوچه هــا، و بوی نــا مطبوع روبرو 

می شویم.
قصه پرغصه ای که سالهاســت ادامه دارد و مردم 

هم هر روز گلایه شان را اعلام می کنند.
 محمــد یکــی از جوان های محلــه کمربندی 
بندرعباس می گوید: از زمانی که به یاد دارم این 
بوی نامطبوع و ظاهر نــا زیبای محله همراه ما 
بوده است. رقیه بانوی جوانی که از بوی نامطبوع 
فاضــلاب گلایه دارد می گوید: آفتاب که غروب 
می کند ما دیگر نمی توانیــم در و پنجره ها را باز 
بگذاریم، بوی نامطبوع توان نفس کشیدن را از ما 
می گیرد. طرح فاضلاب شهر بندرعباس از حدود 
۱۵ سال پیش شروع شده، و همچنان با وعده های 

توخالی مسئولان ناتمام باقی مانده است.
فاضلاب شــهربندرعباس از خور گورســوزان، 
شیلات، سورو، سنگ کن، دوهزار و کپشکن وارد 

دریا می شود.
 طرح فاضلاب بندرعباس به کجا رسید؟

مدیرعامل شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان 
می گویــد: بزرگترین مشــکل در اجرای طرح 
فاضلاب بندرعباس، افزایش جمعیت و بافت های 

فرسوده شهر بندرعباس است.
قصمــی می افزاید: در حال حاضــر 7۵ درصد 
از طرح فاضلاب شــهر بندرعبــاس یعنی ۹۰۰ 
کیلومتر انجام شــده است، اما با افزایش جمعیت 
 در جمــع آوری فاضــلاب شــهر بندرعبــاس

 مشکل داریم.
به گفته وی در شــهر بندرعبــاس ۲۰۰ کیلومتر 
بافت فرســوده وجود دارد که برای اجرای طرح 

در این مناطق با مشکل روبرو هستیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان 
در خصوص تصفیه خانــه بندرعباس می گوید: 
نخســتین تصفیه خانه فاضلاب شهر بندرعباس 
نیاز به بازسازی دارد که این طرح با کمک شرکت 
تامین و توسعه زیر ساخت خلیج فارس در حال 
اجراســت. قصمی می افزاید: شهرک پیامبر اعظم 
با بیش از ۱۵۰ هــزار نفر جمعیت، از طرح های 

مسکن مهر و مشکل دیگری است که برای این آن 
تصفیه خانه مجزا با ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
در حال ساخت اســت.به گفته وی با تامین ۵۰ 
میلیارد تومان اعتبــار امیدواریم این طرح اوایل 

۱۴۰۱ به بهره برداری برسد.
برای ساخت تصفیه خانه سوم نیز مکان یابی شده 
و درصورت تامین اعتبار ســاخت آن هم شروع 
می شود، اما تا زمانی که پساب فاضلاب به صنایع 
منتقل نشــود، تنها گزینه انتقال پساب به دریا، و 

بسیار مضر برای محیط زیست دریایی است.
 خطر جبران ناپذیــر فاضلاب بر محیط 

زیست دریایی 
به گفته مدیر کل محیط زیســت هرمزگان ورود 
فاضلاب انســانی به اکوسیستم، بار عالی زیادی 

برای محیط زیست دریایی به همراه دارد.
حبیب مسیحی می افزاید: با ورود پسلاب به دریا 
بار مغذی و ریــز جلبک های فیتوپلانگتونی در 
دریا افزایش یافته، تداخلات اکوسیستمی ایجاد 
می کند و همچنین آثار منفی زیادی برای محیط 
زیست دریایی دارد. به گفته وی فاضلاب انسانی 
ترکیب های فسفر و فسفات زیادی دارد که وقتی 
وارد دریا می شود مدت زمان زیادی روی خاک 
ساحل می نشیند و آســیب زیادی به این محیط 
وارد می کند. مدیر کل محیط زیســت هرمزگان 
با اشــاره به آلودگی میکروبی فاضلاب در خط 
ساحلی می افزاید: در پایش سواحل بندرعباس 
مشخص شد اکنون ساحل غربی بندرعباس یعنی 
سورو، بطور مداوم آلوده است و خورگورسوزان 

هم آلودگی میکروبی پایداری دارد.
مسیحی می افزاید: البته سواحلی هم مانند بوستان 

غدیر و دولت آلودگی کمی دارند.
به گفته وی خور هایی که بالادستشــان شــبکه 
فاضلاب ندارند و روان آب ها مستقیم وارد دریا 

می شود آلودگی زیادی ایجاد می کند.
خورگورســوزان یکی از مدخل هایی اســت که 
روان آب ها و فاضلاب های محله را مستقیم وارد 
دریا می کند. براساس اطلاعات محیط زیست از 
ســال ۸۵ تاکنون، هیچ گاه آلودگی ساحل شهر 
بندرعباس کاهش نیافتــه و به وضعیت مطلوبی 

نرسیده است.
سال گذشــته در سواحل شــهر بندرعباس ۴۴ 
نمونه در هشــت نقطه پایش شــد و ســه نقطه 
خورگورسوزان، سورو و دهانه خور نخل ناخدا 

)کپشکن( آلودگی پایدار داشته است.
 فاضلاب خطــری برای ســلامت مردم 

بندرعباس
مدیر سلامت محیط و کار دانشگاه علوم پزشکی 
هرمــزگان می گویــد: فاضلاب عامــل اصلی 

بیماری های باکتریایی، انگلی و ویروسی است.
دکتر مریــدی می افزاید: ما گزارش های متعددی 
در خصوص رها شدن فاضلاب و بوی نامطبوع 
از محله های حاشیه ای شــهر بندرعباس، بویژه 
محله های کمربندی، دوهزار، ششصد دستگاه و 
ســورو داریم. وی میگوید: در شرایط کرونایی 
که تاکید بر تهویه مناسب منازل و اماکن عمومی 
است در این مناطق به دلیل بوی نامطبوع امکان 

این کار وجود ندارد.
 به گفته مدیر سلامت محیط و کار دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان در این محله ها فاضلاب عامل 
بسیار نگران کننده بیماری زایی برای مردم است. 
مدیرعامل آبفای هرمــزگان می گویند: برطرف 
کردن مشــکل فاضلاب در گرو همکاری مردم 
و دســتگاه های اجرایی شهر بندرعباس است. به 
گفته قصمی اگر پساب شهر بندرعباس به صنایع 
غرب بندرعباس منتقل شود تا حدودی از مشکل 
فاضلاب بندرعباس حل می شود.از ۲ سال پیش 
موضوع فروش پساب شهر بندرعباس به صنایع 
غرب پیگیری شــد و به هر دلیلــی قرارداد این 
شرکت با صنایع و شهرداری منجر به نتیجه نشد، 
درواقع صنایع حاضر به انعقاد قرارداد برای خرید 

پساب از این شرکت نبودند.
اما با پیگیری های اســتانداری، دادگســتری و 

شرکت آبفای هرمزگان این طرح شروع شد.
 پس چه باید کرد؟ 

طرح ســاماندهی فاضلاب شهر بندرعباس قرار 
است به هفت بنگاه بزرگ اقتصادی واگذار شود. 
اســتاندار هرمزگان فروردین امسال در نشست 
بررســی طرح تصفیه و انتقال پســاب فاضلاب 

بندرعباس برای اســتفاده در صنایع غرب گفت: 
به علت کندی کار سرمایه گذار قبلی، اجرای این 
طرح با کمک ویژه دادگستری استان، به شرکت 
زیرساخت با ســهامداری هفت بنگاه اقتصادی 

بزرگ غرب بندرعباس واگذار شد.
برای  زیرســاخت  شــرکت  می گوید:  همتــی 
جمع آوری، انتقال، تصفیه و اســتفاده از پساب 
فاضلاب بندرعباس در صنایع تشکیل شده است. 
به گفتــه وی هزینه اجرای این طــرح دو هزار 
میلیارد تومان برآورد شــده اســت. اســتاندار 
هرمزگان می افزاید: بنگاه های اقتصادی سهامدار 
این شــرکت برای افزایــش توانمندی عملیاتی، 
سرمایه شرکت را به ۴۰۰ میلیارد تومان میرسانند.
همتی می گوید: با توجه به لزوم استفاده از پساب 
تصفیه شده فاضلاب، بنگاه های اقتصادی غرب 
بندرعباس دیگر اجازه استفاده از آب دریا و آب 
شــیرین کن ها را ندارند.به گفته وی در این طرح 
هزینه تامین تجهیزات تصفیه پساب فاضلاب با 
حمایت بانکی، و منابع ارزی، از صندوق توسعه 

ملی تامین می شود.
 نهایی کردن قرارداد پســاب با صنایع 

غرب بندرعباس 
تامین و توسعه زیرساخت  مدیرعامل شــرکت 
خلیج فارس با اشاره به ورود روزانه ۱۰۰ هزار 
مترمکعب پســاب فاضلاب بندرعباس به خلیج 
فارس می گوید: این پســاب بــا حمایت صنایع 
غرب تا 6 ماه آینده ساماندهی و به بخش صنعت 
منتقل می شود. شهروز شجاعی می افزاید: طرح 
ســاماندهی فاضلاب و انتقال پساب تصفیه شده 
به صنایع غرب بندرعباس به ســه هزار میلیارد 

تومان اعتبار نیــاز دارد.به گفته وی، شــرکت 
ایمیدرو، فولاد هرمزگان، پالایشگاه بندرعباس، 
گروه گسترش سرمایه گذاری بین المللی ارزش، 
صبا فولاد، صنایع ملی مس ایران، صنایع معدنی 
و فولادی ســتاره سیمین هرمز، ملی فولاد ایران 
و منطقه ویژه صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس 
سهامداران این شــرکت برای تامین مالی طرح 
هســتند.مدیرعامل شــرکت تامین و توســعه 
زیرساخت خلیج فارس می گوید: پساب تصفیه 
فاضلاب بندرعباس می تواند به عنوان منابع آبی 
پایدار برای صنایع غرب بندرعباس استفاده شود.
تنها تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس سال ۱۳۸۲ 
برای ۳۲۰ هزار نفر از شــهروندان بندرعباس با 
ظرفیت تصفیه 6۴ هزار مترمکعب در شبانه روز 
طراحی شــد و اکنون جمیعت بندرعباس ۲ برابر 

افزایش یافته است.
تامین و توسعه زیرساخت  مدیرعامل شــرکت 
خلیج فــارس، با بیان اینکه با توســعه شــهر 
بندرعباس، جمعیت این شهر به حدود 6۰۰ هزار 
نفر رسیده است؛ افزود: اکنون روزانه ۱۰۰ هزار 
مترمکعب فاضلاب وارد تصفیه خانه بندرعباس 
می شود و این تصفیه خانه پاسخگوی این حجم 

از فاضلاب نیست.
شــجاعی می گوید: اکنون مرحله نخست طرح 
تصفیه خانه آغاز شــده و بــا انتخاب پیمانکار، 
کارگاه در مجاورت تصفیه خانه تجهیز شده است.
به گفتــه مدیرعامل شــرکت تامین و توســعه 
زیرســاخت خلیج فارس، بخش نخست تصفیه 
خانه شــامل تکمیل مخزن پســاب فاضلاب، 
ساخت ایســتگاه پمپاژ انتقال پساب و تکمیل ۸ 

کیلومتر خط انتقال است.
 صدور دستور قضایی برای تکمیل طرح 
ســاماندهی  هرمزگان  دادگســتری  کل  رئیس 
خور ها و پســاب فاضلاب بندرعباس را مطالبه 
عمومی دانســت و بر ســاماندهی سریع پساب 
فاضــلاب بندرعباس تاکیــد کرد.علی صالحی 
با انتقاد از رهاســازی و ورود پساب فاضلاب 
بندرعباس به دریا می افزایــد: این امر تهدیدی 
جدی علیه سلامت شهروندان است که علاوه بر 
ایجاد آلودگی زیســت محیطی در منطقه موجب 
ایجاد بوی نامطبوع در ســطح شهر شده است.به 
گفته رئیس کل دادگســتری هرمزگان ضروری 
اســت از همه ظرفیت ها برای سرعت بخشی به 
تکمیل طرح ساماندهی خور ها و پساب فاضلاب 
بندرعباس اســتفاده شــود.صالحی می گوید: با 
دستگاه های متولی که در عمل به وظایف قانونی 
خود در این زمینه همکاری لازم را نداشته باشند، 

برخورد قانونی می شود.
 نتیجه:

سالهاست فاضلاب شــهر بندرعباس وارد دریا 
می شود و با اعتراض عمومی روبرو است.

درحالی  بندرعباس  فاضلاب  ســاماندهی  قصه 
هنوز ادامه دارد که ســاماندهی خور ها و تصفیه 
فاضلاب شهر بندرعباس بین سازمان های متولی 
دست به دست شده و به عنوان یک معضل جدی 
زیست محیطی، در این شهر ساحلی خودنمایی 

می کند.
امید اســت با اختصاص اعتبار بیشتر که در شأن 
قطب اقتصاد کشور باشد این طرح هر چه زودتر 

به اتمام برسد./ خبرگزاری صدا وسیما 

 در قطب اقتصاد کشور 

قصه پرغصه فاضلاب

گــروه گــزارش // هرمزگان اســتانی با 
ظرفیت های ملی، فرصت هایی ملی و البته 
مشکلاتش   حل  و  اســت  ملی  مشکلاتی 
انتصاب  نیاز دارد و  نیز به تصمیماتی ملی 
استانداری ویژه می تواند به اخذ تصمیماتی 

ملی برای حل مشکلاتش کمک کند. 
 اســتانداری ویژه یکی از مراکز دولتی وابسته 
به وزارت کشور است که از نظر سلسله  مراتب 
اداری فراتر از یک استانداری معمولی است. با 
انتخاب استاندار ویژه این امکان به استاندار داده 
می شــود تا با اختیارات ویژه بتوانند به صورت 
نوبه ای مسائل اســتان را در زمان های کوتاه با 

حضور در هیئت دولت مطرح و پیگیری کند.
اســتانداری ویژه، تشــکیلاتی اســت که از 
استانداری گسترده تر، توانمندتر و بزرگتر است. 
شخص مسؤول استانداری ویژه را استاندار ویژه 

می گویند. 
وی دارای حق حضور در جلسات هیئت دولت 
است و می تواند موانع و مشکلات استان را در 
این جلســه که با حضور رئیس جمهور برگزار 
می شــود را مطرح ســازد که نتیجه آن تسریع 
در روند رفع موانع، ســرعت پروژه ها و زدودن 
چهره محرومیت از اســتان است. آنچه کاش از 
نظر سیاسیون و دلسوزان اهمیت می یافت، جهت 
دادن دولت به انتخاب اســتانداری ویژه برای 

هرمزگان است.
اســتانداری که اولا در تراز ملی بوده و در ثانی 
بتواند با حضور در جلسات هیأت دولت به مثابه 
وزرا، تصمیماتی کلیدی در اســتان اتخاذ کند. 
مشابه آنچه دولت برای سیستان و بلوچستان و 

خوزستان در نظر گرفته است.
 چرا هرمزگان، استاندار ویژه می خواهد؟

 ۱- وجود مناطق استراتژیک مکران در شرق 
استان

۲- وجود صنایع مهمی مانند: نفت، گاز، فولاد، 
کشتی سازی و آلومینیوم

۳- وجود تنگه استراتژیک هرمز در هرمزگان
۴- اســتقرار بزرگترین بندر تجاری کشور در 

غرب شهر بندرعباس
۵- وجود ۱۴ جزیره مهم در آب های استان

6- محرومیت در بشاگرد، کوهشاه، خمیر و...
7- وجود جزایر مهم و اســتراتژیک بوموسی، 
تنب بزرگ و تنب کوچک در آب های هرمزگان

۸- کشاورزی
۹- صید و صیادی

۱۰- مناطق آزاد قشم و کیش
۱۱- منطقه انرژی بر پارسیان

۱۲- پایانه صادارات انرژی در جاسک
 محرومیت

 اگر از بعد محرومیت و نیاز به استانداری ویژه 
و تمام عیار برای زدودن این محرومیت ها ملاک 
باشد، هرمزگان میزبان محروم ترین مناطق ایران 
از جمله بشــاگرد است. از ســندرک و شمال 
رودان و برخی مناطق میناب و حتی بخش هایی 
از بندرعباس و کوهشــاه حاجی آباد گرفته تا 
حتی مناطق متعددی از جزیره قشم و خمیر و 

بندرلنگه و بستک و پارسیان در گیر و دار چنان 
مشــکلات اولیه ای از جمله راه و آب هستند 
که جز با برُش و جســارت یک استاندار ویژه 

نمی توان بر این مشکلات فائق آمد.
 صنایع

 اگر از بعُد اقتصادی به هرمزگان بنگریم، هیچ 
اســتانی به اندازه هرمزگان صنعتی و اقتصادی 
نیست و هیچ استانی نیز با وجود این همه بنگاه 
اقتصــادی به اندازه هرمزگان محروم نیســت. 
آخر کدامین اســتان را سراغ دارید که مهم ترین 
صنعتش یعنی پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس 
به اندازه کل تولید ایران، ســوخت تولید کند اما 
پرونــده مالیاتی اش در تهران باشــد و مدیران 
نجومی بگیــرش حتی حاضر نباشــند، پرونده 
مالیاتی آن را که دســت کم سالی 6۰۰ تا ۸۰۰ 
میلیارد تومان می تواند برای هرمزگان به ارمغان 
آورد را در تهران پرداخت کنند! اینجاست که اگر 
استانداری ویژه داشته باشیم، می تواند ضربتی و 
فوری، برخی صنایع را برای مشارکت در توسعه 
هرمزگان به خط کند. از فولادهای کاوه و صبا 
و هرمــزگان گرفته تا آلومینیــوم و نیروگاه و 
پالایشگاه و بنادر و مناطق آزاد و کشتی سازی 

و...
 مناطق آزاد

 اگــر از بعُد مناطــق آزاد بنگریــم، راهکار 
بکارگیری هرمزگانی ها در مناطق آزاد، وجود 

استانداری ویژه است. 
استانداری که بتواند لااقل دو عضو هیأت مدیره 
هرمزگانی در هرکدام از این مناطق آزاد به کار 
بگمارد تا منافع این مناطق آزاد به هرمزگان نیز 
برسد و الا حتی مدیران منصوب شده از سوی 
مدیری جهادی همچون سعید محمد در مناطق 
آزاد دولت آیت الله رئیسی نیز ممکن است پس از 
کش و قوس هایی نهایتأ تن به تصمیمات استانی 

ندهند و درب بــر همان چرخ این ۳ دهه اخیر 
بچرخد.

 آمایش سرزمینی
 اگــر از بعُد آمایش ســرزمینی نیــز بنگریم، 
هرمزگان با ۱۲۰۰ کیلومتر ساحل و ۱۴ جزیره 
و توســعه  واجب الامر سواحل مکران، استاندار 

ویژه می خواهد.
 اصــلا مدیریت همین ۱۴ جزیــره هرمزگانیِ 
خلیج فارس خودش یک استاندار ویژه می طلبد 
و برای ایفای شایسته مسؤولیت توسعه سواحل 
و جزایر باید استانداری ویژه بر هرمزگان گمارده 
شود که بتواند امورات توسعه ای جزایر را شخصا 
هدایت و راهبری کرده و امور را به پیش ببرد. نه 
اینکه اهالی هرمز و لارک و هنگام هنوز لندینگ 
کرافتی برای آمدن به بندرعباس نداشته باشند 
و یا هنوز شناورداران مسیر قشم، چشم انتظار 
افزایش ۵ هزار تومانی بلیت شناورهایشــان 
باشند و آنگاه مسؤولان سازمان بنادر در تهران 
از محل درآمدهایی که از بنادر هرمزگان به دست 
می آورنــد، هزینه و حقــوق و پاداش نجومی، 
بریــز و بپاش کنند تا آنجــا که صدای مجلس 
نیز برخواســته و خواستار تحقیق و تفحص از 

آن شود.
 مزیت های ملی

 هرمزگان یکی از دو اســتان صادرکننده نفت 
خام و بندرعباس شــهر آلومینیوم، شهر فولاد، 
شهر کشتی سازی و شــهری بندری و شیلاتی 
است. شهرهای دیگر آن نیز هر کدام به تنهایی 
مزیت های ملی دارند و از شیلات و تولید آبزیان 
و کشاورزی گرفته تا فعالیت منطقه ویژه پارسیان 
و منطقه جاســک و... همه و همه به استانداری 
ویــژه با اختیاراتی ویژه نیاز دارد که بتواند تراز 
اســتان را از وضعیت کنونی به جایگاهی فراتر 

ارتقا دهد. 

اســتانداری که حتــی نیم نگاهــی به جذب 
سرمایه های ایرانیان ســاکن در امارات و قطر، 
بحرین و کویت و عمان داشــته و راه توســعه 
تبادلات تجاری را هموار کند. اســتانداری که 
بتواند حداقل در دوران حضورش، سفرای ایران 
در کشورهای همسایه را پای کار توسعه استان و 
بازاریابی برای محصولات آن و گشودن راه های 

توسعه همکاری های مشترک بکشاند.
 اســتانداری ویژه کــه بتواند بــرای جوانان 
ســوخت کِش هرمزگانی که بــرای ۵۰۰ هزار 
تومان جان خــود را کف دســت می گیرند و 
تاکنــون ده ها نفــر از آنــان در جاده ها جان 
باخته اند، تدبیری در تراز ملی برای مشــارکت 
در صادراتِ رســمی سوخت بیاندیشد و حتی 
طرحی به مانند طرح رزاق که اکنون در سیستان 
و بلوچستان در جریان است را برای هرمزگان 
نیز بومی ســازی کــرده و به ایــن رودررویی 
درازمدت مأموران با جوانانی بیکار و گرســنه 
نیز پایان دهد. رودررویی تلخی که گاه جان از 
مأمور وظیفه شناسی می ستاند و گاه خانواده ای را 
در پس یک بی احتیاطی در جاده و یا تعقیب و 
گریز، عزادار می کند.  هرگز نمی توان این جمله 
دلسوخته ای را از یاد برد که می گفت هرمزگان به 
اندازه کل ایران می تواند درآمد داشته باشد، اگر 

مدیریت قوی داشته باشد. 
هرمزگان استانی ویژه است. باید آن را ویژه دید 

و برای آن استانداری ویژه در نظر گرفت.
سیاسیون هرمزگان تلاش کنند تا بجای مجادلات 
پنهانی و بجای زدن ریشه  گزینه های روی میز 
برای استانداری هرمزگان که عملا نتیجه ای جز 
نهایی ساختن معامله نهایی بر سر هرمزگان در بر 
ندارد، هرمزگان را ویژه جلوه دهند تا استانداری 
ویژه بر آن بگمارند که این مهم اگر محقق نشود، 
هرمزگان در مسیر رهایی از محرومیت، راه به 

جایی نخواهد برد و با وجود تلاش های فراوان، 
درجا خواهد زد.  یادمان باشــد که آیندگان در 
مورد آنچه امروز از دولتمردان دولت ســیزدهم 

تمنا می کنیم، قضاوت خواهند کرد.
 مناطقی همچون هرمزگان بیشــترین 
نقش را در تصمیم ســازی های کلان ایفا 

می کنند
دکتر عظیم غلام زاده یکی از اساتید دانشگاه های 
هرمزگان اظهار داشت: هرمزگان به عنوان استان 
پیشــران در عرصه توســعه اقتصاد دریامحور 
بزرگترین نقش را در منطقه خلیج فارس به عهده 
دارد. وی افزود: ظرفیت های کم نظیر موجود و 
قابل توسعه در حوزه های صنعتی و نفتی ازجمله  
کشتی سازی، فولاد و آلومینیوم، پتروشیمی، نفت 
ستاره و سایر پیشــران های اقتصادی همچون 
اسکله های بزرگ و جزایر تاریخی و حساس 
به لحاظ موقعیت سوق الجیشــی، وجود منابع 
غنی معدنی فراوان مانند ســنگ آهن، ســنگ 
گچ، کرومیت و سیمان، حتی مناطق حاصل خیز 
در تولید محصولات استراتژیک کشاورزی که 
می تواند نقش کشــور را در ساختار اقتصادی 
منطقه خلیج فارس پررنگ تر و حتی بی رقیب 
کند لزوم مدیریت عالیه دارای اختیارات متناسب 
با جایگاه استان را به عنوان یک ضرورت برای 

کشور را می بایست در خود به وجود آورد.
 این استاد دانشگاه گفت: همان طور که در سایر 
مناطق، استاندار ویژه فراخور نیاز مطرح گردیده 
و منصوب شده است، هرمزگان نیز که علی رغم 
همه پتانسیل های بالقوه، مناطقی محروم از جمله 
بشاگرد را دارد که حتی بیش از گذشته نیاز به 

توجه را احساس می کند.
 غلام زاده ادامه داد: از دیدگاه بنده یکی از عوامل 
عدم تحقق برنامه های توسعه ای متناسب با زمان 
معین مندرج در مصوبات آن، ســهل انگاری در 
انتصاب مقام عالی استان به عنوان استاندار ویژه 
که لزومأ عضو هیئت دولت بوده و در جلسات 
شرکت کننده باشد، است چراکه نقش مؤثر مناطق 
حیاتی برای کشور می بایست خاص و ویژه دیده 
شــود تا جریان تحول را در سریع ترین زمان 

ممکن پیش ببرد. 
وی تصریح کرد: هرچند که تاکنون به دلایل عدم 
همگرایی مؤثر بزرگان استان در نقش آفرینی و 
رفع مشکلات، در غایت آن پیشرفت کشور را 
علاوه بر محروم ماندن استان در بر داشته، ولی 
می طلبد در طلیعه پوست اندازی نسل مدیران، به 
حضور کارآمد مســؤولان استان در بدنه دولت 
توجه وافری شود. این اســتاد دانشگاه افزود: 
بنده خواستار ایجاد نگاه فرااستانی به منطقه ای 
را دارم کــه در افق های پیش روی خود، قطعا 
دروازه توســعه خلیج فارس و سواحل مکران 
است. غلام زاده عنوان داشت: اگر در زیست بوم 
جدید ایجاد شده در دنیا نگاهی ژرف بیاندازیم 
مناطقــی همچــون هرمزگان که ســواحل و 
ارتفاعات را در جوار هم به فاصله اندک را دارا 
می باشد، بیشترین نقش را در تصمیم سازی های 

کلان ایفا می کنند./ فارس

از ظرفیت های ملی تا مشکلات ملی!

 استانی که »استاندار ویژه« می خواهد 

گروه خبر//  مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان 
گفت: بخش خصوصی برای ساخت داروی جهت 

درمان حیوانات در هرمزگان استقبال نمی کند.
محمد جانبازاظهار کرد: نظارت بر روند تامین سلامت 
گوشت بر عهده دامپزشکی استان هرمزگان قرار دارد 
کــه این امر در ایام محرم از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت.وی با ذکر این نکته کــه در ایام محرم و صفر 
نظارت بر ذبح به صورت مستمر انجام می شد، عنوان 
کــرد: ۱۲ گروه ثابت و ۱۸ گروه ســیار بر روند ذبح 
در این ایام نظارت می کردند. مدیرکل دامپزشکی استان 
هرمزگان با اشاره به اهمیت موضوعات دینی در فرایند 
ذبح حیوان، ابراز داشت: ۲6 نفر به عنوان ناظر شرعی 

بر روند سلامت دینی ذبح فعالیت می کردند.
جانباز با ذکر این نکته که با نظارت های انجام شــده 
در دو ماه اخیر، بیش از ۱7۳ کیلوگرم لاشــه گوشت 
ناسالم شناسایی شد، تصریح کرد: این حیوانات دارای 
کیسه انگلی و برخی لاشــه تب دار بودند که با انجام 

نظارت های دقیق از سبد غذایی مردم حذف شد.
* چندین میلیون دوز واکسن به حیوانات تزریق 

شده است
وی خاطرنشان کرد: واکسیناسیون دام ها در طول سال 
به صورت مستمر با انجام عملیات واکسیناسیون متعدد 
انجام می شود. در این راستا از ظرفیت های بخش دولتی 
و خصوصی به خوبی استفاده شده است و بیماری های 

مختلفی تحت پوشش واکسن قرار گرفته اند.
مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان بیان داشت: برای 
جلوگیری از شــیوع بیماری »تب مالــت« بره ها و 
بزغاله ها را واکســینه کرده ایم.جانباز با ذکر این نکته 
که دو هزار و ۵۰۰ واکسن هاری به سگ های ولگرد 
تزریق شد، اظهار کرد: فرایند تزریق واکسن سگ های 

صاحب دار توسط صاحبان آن ها انجام خواهد شد.
وی با ذکر این نکته که تســت »مشمشه« به صورت 
مشترک در دام های استان انجام شد، عنوان کرد: تست 
»سل« که یک بیماری مشترک میان انسان و دام است 
در سراسر اســتان هرمزگان در حال انجام است و در 
صورت مشــاهده به ســرعت اقدامات مناسب انجام 

خواهد شد.
مدیرکل دامپزشــکی اســتان هرمزگان ابراز داشت: 
واکسن »تب برفکی« در دو مرحله گاوی و دو مرحله 
گوسفندی در حال انجام است. جانباز با ذکر این نکته 
که با توجه به تعداد و فرایند تزریق واکســن به دام ها 
طولانی است، تصریح کرد: واکسیناسیون های مختلف 

در تمام سال به صورت مستمر انجام می شود.
وی با ذکر این نکته که در استان هرمزگان باید فرآیند 
واکسیناسیون برای ۱67 هزار و ۴۰۰ راس بزغاله در 
تمام مراحل انجام شــود، خاطرنشــان کرد: اگر تمام 
واکسن ها را جمع کنیم آمار چند تزریق چندین میلیون 

دوز در طول سال تنها برای بزغاله ها انجام می شود.
مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان کنترل و پیش گیری 
از شیوع بیماری را از اهداف اصلی دامپزشکی دانست 
و بیان داشــت: اغلب عملیات های تزریق واکســن 
با وجــود محدودیت هــای موجود با صــد در صد 
هدف گذاری و بعضاً بیش از ۱۰۰ درصد انجام شــده 
است که خوشبختانه شاهد هیچگونه اپیدمی در سطح 

استان هرمزگان نیستیم.
* هیچ داروی دامپزشــکی در استان هرمزگان 

ساخته نمی شود
جانبــاز اظهار کرد: با توجه به عدم اســتقبال بخش 
خصوصــی تاکنون اقدامــی برای ســاخت و تولید 
داروهای دامی در استان هرمزگان انجام نشده است و 

هیچ داروی دامی در این استان تولید نمی شود.
وی عنــوان کــرد: بخش خصوصی باید بر اســاس 
بررســی های اقتصادی خود باید فراینــد تولید دارو 
را آغاز کند که تاکنــون اقدامی در این زمینه صورت 

نگرفته است.
 به گزارش مهر ؛ مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان با 
ذکر این نکته که با دریافت واکسن، ایمنی نسبی در برابر 
بیماری ها در میان دام ها ایجاد می شــود، ابراز داشت: 
برای ما بسیار مهم است که از لحاظ اقتصادی بتوانیم 
دامداران را پوشش دهیم تا تلفات ناگهانی نداشته باشند 
به همین جهت انتظار داریم که مردم همکاری لازم را 

برای تزریق واکسن داشته باشند.

مدیرکل دامپزشکی هرمزگان عنوان کرد 

عدم استقبال بخش خصوصی از ساخت داروی حیوانات در هرمزگان 

گروه خبر //  وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی اعلام کرد: با عبور استان های آذربایجان 
غربی و کردستان از قله خیز پنجم، روند بستری 

در تمامی استان های کشور کاهشی شد. 
درمان و آموزش پزشکی، هنوز میزان ابتلا و بستری 
کرونا در بســیاری از نقاط کشور به خصوص نواحی 
شمال غربی قابل توجه است، سهل انگاری و کاهش 
مراقبت های بهداشتی می تواند باعث افزایش مبتلایان 
شود.براســاس این گزارش با عبور همه  استان های 
کشــور از قله خیز پنجم کرونا، تعداد شهرستان های 

قرمز از ۲۹ به ۱6 کاهش یافت.
این گزارش با اشاره به انتشــار رنگ بندی روز پنج 
شنبه ۸ مهر ۱۴۰۰ در اپلیکیشن ماسک افزوده است: 
ارومیه، اشــنویه، بوکان، سردشت، مهاباد )آذربایجان 
غربی(، بانه، سقز، سنندج، کامیاران، مریوان )کردستان(، 
پاوه، جوانرود، ســرپل ذهاب، کرمانشاه، گیلانغرب 

و هرسین )کرمانشاه( شهرســتان هایی که کماکان 
در وضعیت قرمز هســتند.طبق این گزارش، مردم در 
شــهرهای آبی، زرد و نارنجی حتی پس از دریافت 
واکسن می بایســت کماکان مراقبت های بهداشتی را 
رعایت کنند. عادی انــگاری می تواند به موج جدید 
بیماری منجر شود.براساس آخرین آمار، ۱6 شهرستان 
قرمز، ۱۹۸ شهرستان نارنجی، ۱76 شهرستان زرد و 

۵۸ شهرستان آبی هستند.
به گزارش ایرنا، خیز پنجم و رکوردشکن کرونا اوایل 
تیر ماه در کشــور سایه گسترد و روز ۱7 مرداد ماه با 
جان باختن ۵۴۲ نفر طی ۲۴ ســاعت رکورد تلفات 
۴۹6 نفر را که ششم اردیبهشت سال جاری رقم خورد 
که با واردات گسترده واکسن و تسریع واکسیناسیون و 
با رکوردزنی های پی در پی تزریق روزانه واکسن که به 
بیش از یک میلیون دز رسید، روند تلفات کاهشی شد.

عبور تمام استان های کشور از قله خیز پنجم کرونا


